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Juraj Droba 

 

/Na začiatku chýba zvukový záznam/ ...bodom je schvaľovanie programu zasadnutia. 

31. augusta vám bola do mailových schránok doručená pozvánka spolu s materiálmi na 

dnešné rokovanie. Taký návrh úradu na program dnešného rokovania. Existuje nejaký ďalší 

doplňujúci návrh do dnešného programu rokovania? Neevidujem žiadny, takže dovolím si 

predložiť tento program na hlasovanie zastupiteľstvu. Poprosím, aby ste sa prezentovali 

a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 3  
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto  

sa NEZDRŽAL. Program sme schválili tak, ako bol predložený. Dovoľte aby sme teda 

pristúpili k pracovnému bodu číslo 1. 

 

Bod č. 1 
 

Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia od 11. júna do 

20. augusta. Poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu Mešťan, aby nám tento materiál krátko 

uviedla. 

 

Patrícia Mešťan  
 

Pán predseda ďakujem veľmi pekne za slovo. Dobrý deň vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci. Predmetom tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia 

uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. V tomto prípade s termínom 

plnenia 11. jún až 20. august 2020. V prvej časti materiálu Splnené uznesenia je sumár 

celkovo 9 splnených uznesení Zastupiteľstva BSK. V druhej časti materiálu Dlhodobo plnené 

uznesenia Zastupiteľstva Bratislavského kraja a uznesenia s neskorším termínom plnenia 

nájdete odpočet plnenia celkovo 38 uznesení. V poslednej časti materiálu sa nachádzajú dve 

uznesenia so zmenou termínu plnenia. V rokovacej sále sú prítomní zástupcovia jednotlivých 

odborov úradu pre zodpovedanie vašich prípadných otázok k jednotlivým uzneseniam. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Nech sa páči. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže dovoľte, aby som rozpravu ukončil 

a pristúpime k hlasovaniu. Slovo odovzdávam návrhovej komisii, aby predložila návrh 

uznesenia.  

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

predložené spolu s materiálom. 

 

 

 



Hlasovanie č. 4 
 

Juraj Droba 
 

/chýbajúci zvukový záznam/ Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslankýň 

a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie sme prijali a schválili 

v znení v akom bolo predložené návrhovou komisiou. Ukončujem bod číslo 1 a otváram bod 

číslo 2.  

 

Bod č. 2 
 

V bode číslo 2 Návrh na voľbu podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja, vážené 

panie poslankyne, vážení páni poslanci máte pred sebou materiál, ktorý bol prerokovaný na 

všetkých komisiách nášho zastupiteľstva a skôr ako udelím slovo pánovi poslancovi 

Štekláčovi a otvorím rozpravu k tomuto bodu rád by som v úvode zdôraznil, že nominácia 

pána doktora Štekláča na podpredsedu BSK vznikla ako výsostne odborná nominácia, ktorú 

si vyžiadala situácia pandémie spojenej s koronavírusom COVID-19. Náš kraj vďaka vašej 

podpore a vďaka snahe nášho úradu bol lídrom v úsilí v boji proti COVIDu-19 od marca 

a myslíme si a domnievame sa, že tá situácia sa nedá vyriešiť okamžite, bude tu s nami ešte 

niekoľko mesiacov až rokov. A to, že Bratislavský samosprávny kraj bude mať vicežupana 

pre riešenie zdravotných otázok primárne spojených s COVIDom-19 je symbolom aj smerom 

navonok, že to myslíme vážne a ideme ako kraj ukázať aj ostatným, že vieme ako sa to robí. 

Už v priebehu prvej vlny sa ukázalo, že existujú mnohé dlhodobé systémové problémy 

v našom zdravotníctve. Často sme kapacitne na hrane a preto považujem za nevyhnutné, 

aby župa vstúpila do programových zdravotníckych tém z pozície kraja a mala by to robiť 

ešte asertívnejšie a k čomu by mala prispieť aj predkladaná nominácia doktora Štekláča. Na 

župe máme fungujúci odbor zdravotníctva, ktorý vedie pán riaditeľ Tomáš Szalay, ktorý 

deklaroval takisto vlastný osobný komfort s posilnením v riešení zdravotníckych tém, ktoré 

budú prínosom pre obyvateľov kraja nielen v tomto náročnom období. Pán riaditeľ Szalay je 

dnes ospravedlnený kvôli tomu, že sa zúčastňuje rokovania pandemickej komisie a toto je 

presne taká situácia, kde potrebujeme mať dvoch silných ľudí, lebo ten dopyt po našich 

ľuďoch na rôznych zasadnutiach organizovanými najvyššími zložkami štátu je dosť vysoký 

a pán Szalay jednoducho nestíha byť úplne všade. Takže dovoľte, aby som teraz udelil slovo 

pánovi poslancovi Jurajovi Štekláčovi, nech nám povie pár slov. 

 

Juraj Štekláč 
 

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, vedenie BSK, vážené panie 

poslankyne, páni poslanci, dámy a páni. Rád by som sa poďakoval teda za možnosť vystúpiť 

s hovoreným slovom v rámci tejto mojej nominácie na vicežupana pre zdravotníctvo. Prešiel 

som v tejto súvislosti už takým nejakým grilovaním v komisiách a prešiel som ním rád 

napriek tomu, že nás na lekárskej fakulte učili, že grilovanie je nezdravé. Myslím si, že 

s väčšinou z vás som sa teda v tých komisiách stretol a rád som zodpovedal vaše otázky, že 

sa mi podarilo vysvetliť niektoré otázniky a predniesť niektoré argumenty. Dnešná doba 

prináša mimoriadne skutočnosti. Tieto mimoriadne skutočnosti si vyžadujú mimoriadne 

riešenia, je plná výziev. Ak môžem byť chvíľu osobný, asi v roku 2017 som napísal blog 

v ktorom som tvrdil, že vyššie územné celky budú čoraz väčšiu úlohu hrať v oblasti 

zdravotníctva a zdravotníckej starostlivosti a politiky ako takej, nakoľko riešenia štátu boli 



v tej dobe také, aké boli. Môžeme to teraz vnímať politicky, ale pravda je taká, že náš štát je 

do istej miery zacyklený v bludnom kruhu vlastných pravidiel v zdravotníctve z ktorého sa nie 

je schopný sám vymaniť. Dnes prišla doba, epidémia ochorenia COVID-19, epidémia 

koronavírusu, ktorá nás konfrontovala so situáciami o ktorých sme si mysleli, že už nikdy 

nenastanú. Myslím, že táto epidémia, ak si môžem dovoliť tvrdiť prekvapila aj lekárov a celú 

spoločnosť teda a pod jej náporom sa ešte viac demaskovali problémy súčasného 

zdravotníctva. Tá idea vicežupana pre zdravotníctvo sa zrodila na jar roku, tohto roku v čase 

prvej vlny epidémie, keď sa diskutovalo o tom čo bude ďalej, čo bude potrebné. Tá prvá vlna 

priniesla tragédie, média o nich dostatočne informovali, ale pre mnohých ľudí bola v istom 

zmysle anonymná, lebo nepoznali vo svojom okolí ani v širšom okolí ľudí, ktorí boli infikovaní 

koronavírusom, ktorí mali ochorenie COVID-19. A tá druhá vlna už bude iná. Tu už ľudia 

rozpoznávajú aj v tom svojom širšom okolí ľudí, ktorí sú nainfikovaní. Preto sa župan a Úrad 

BSK stotožnili s vytvorením pozície vicežupana pre zdravotníctvo, aby sa z tejto exekutívnej 

pozície jednak napomohlo potrebným riešeniam v súvislosti s epidémiou a jednak sa riešili 

otázky, problémy obyvateľov BSK, alebo bratislavského kraja v súvislosti so zdravotnou 

starostlivosťou s ktorými sme už boli každý z nás konfrontovaní, prípadne aj konfrontovaní 

v rámci starostlivosti o našich príbuzných. Som lekár a tá moja nominácia je čisto odborná, 

nemá politické pozadie. Sám som sa rozhodol pomôcť pre, pomôcť bez nároku na odmenu 

pro bono. Môj život je proste nastavený tak a som stotožnený s tým, že zatiaľ čo človek 

niektoré veci urobí pre to aby z nich žil, tak niektoré veci urobí zadarmo. Moje motivácie sú 

čisto ľudské. V tejto chvíli by som chcel aj oceniť aj vyzdvihnúť prácu BSK počas prvej vlny, 

kedy včasnými opatreniami sa významne podarilo ovplyvniť jej priebeh a aj napriek teda 

tragédiám nedosiahol ten scenár také parametre, ako v niektorých krajinách. Na druhej 

strane to u ľudí a u širokej verejnosti vytvorilo istý typ pochybovačnosti o prísnosti opatrení 

a čí sú naozaj potrebné. Aj tu je potrebné vynaložiť čoraz väčšie úsilie BSK, informovať 

a vzdelávať ľudí o potrebných opatreniach. Snahou je, aby sa BSK stalo členom všetkých 

relevantných komisií, ktoré rozhodujú o opatreniach a aktívne k nim prispievalo. Na druhej 

strane treba vyvinúť úsilie na zlepšenie dostupnosti a kvality zdravotnej starostlivosti. Ako 

sme už mohli počuť aj v rámci príprav mnohých strategických dokumentov pre Bratislavský 

kraj, hoci teda je Bratislava, Bratislavský kraj je jedna z oblastí, ktoré má najvyšší HDP 

v Európe, na druhej strane má veľmi ťažko dostupnú zdravotnú starostlivosť. Stretávajú sa 

s tým bežne starostovia obcí, ale už ten problém prichádza aj do Bratislavy. Je teda na 

mieste a potrebné zabezpečiť dostupnosť ambulancií a vytvoriť systém aj v súvislosti 

s epidémiou taký, aby sa ľudia nestretávali v čakárni a BSK má ambíciu takýto systém 

vytvoriť. To si však bude vyžadovať množstvo stretnutí a potrebnej práce. Najväčší problém 

zdravotníctva dnes ja nevidím v peniazoch ale v mnohých ohľadoch v tom, že mnohí ľudia, 

ktorí v ňom pracujú si nevedia predstaviť, že by tie veci mohli fungovať inak a to je potrebné 

zmeniť. Navyše BSK má ambíciu sa spoluúčastniť na zmene vzdelávania lekárov tak, aby 

boli špecializácie oveľa dostupnejšie a rád by som bol aj keby sa vytvoril taký register 

nadštandardných výkonov, ktoré sa ohlasujú na BSK a v nich sa posudzovala relevantnosť 

a oprávnenosť týchto výkonov. Preto mi dovoľte vysloviť moje odhodlanie sa na týchto 

veciach podieľať. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne pánovi poslancovi a doktorovi Štekláčovi. Dovoľte, aby som otvoril 

rozpravu k tomuto bodu programu. Prihláseným do rozpravy je zatiaľ pán poslanec Juraj 

Pátek. 



Juraj Pátek 
 

Dobrý deň. Pán predseda ďakujem za slovo. Dobrý deň milé kolegyne, kolegovia. Ja som 

nesmierne rád, už som to vyjadril sa raz, že sa vytvorilo toto, táto funkcia, že sa vytvorila 

vicežupana pre zdravotníctvo pretože ja keď som aj vstupoval do komisie zdravotnícko-

sociálnej aj keď nie som lekár, som ekonóm, ale spravujem 13 rokov polikliniku v Pezinku, 

takže zdravotníckych problémov tam, so zdravotníckymi problémami sa stretávam tam na 

denno-dennom poriadku, ktoré po odbornej stránke samozrejme ja ako nelekár nedokážem 

riešiť, tak som sa vždy išiel obrátiť či už pôvodne som chcel cez komisiu, bohužiaľ na našej 

sociálno-zdravotníckej komisii sa väčšina vecí preberá z oblasti sociálnej, čo chápem a plne 

podporujem a tá zdravotnícka činnosť sa prebrala možno aj, možno nejakými tromi 

percentami, ale mne to vôbec nevadilo, pretože pokladal som tú sociálnu oblasť takisto za 

veľmi dôležitú, aj ju pokladám naďalej, pretože mám s tým skúsenosti tiež z Pezinka ako 

zástupca mesta Pezinok a vždy som si išiel nejaký problém riešiť za bývalou riaditeľkou 

Ježíkovou alebo už som bol minimálne 2 krát na stretnutí s pánom doktorom Szalayom, kde 

sme si vysvetlili nejaké problémy a teda skutočne mi poradil, povedal a tak som to aj riešil. 

Takže spolieham sa na pána doktora Štekláča, ktorý ako predseda tejto komisie ju od 

začiatku viedol profesionálne, inteligentne, priamo, nevynechal žiadneho účastníka komisie 

z nejakej rozpravy. Aktívne prispieval svojimi zdravotníckymi skúsenosťami do tejto debaty. 

Tak dúfam, že pod jeho vedením táto sociálna komisia aj v súvislosti s jeho novou funkciou 

vicežupana bude fungovať tak dobre a tak vynikajúco ako fungovala doteraz. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou v rozprave je prihlásená pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Pán Štekláč ja keď som sa dozvedela, že ste prijali túto funkciu, tak ja som bola veľmi 

nadšená, pretože akútne potrebujem pomoc pri medzirezortnej spolupráci medzi 

Ministerstvom životného prostredia a Ministerstvom zdravotníctva práve na tejto úrovni asi 

takej nižšej. Vy viete, že ten problém ste pomenovali, že to nie je o financiách. Je to veľmi 

často o tom systéme, ktorý tu pretrvával, o ľuďoch, korí tam sú, ktorých treba presvedčiť a tá 

participácia medzirezortná spolupráca je veľmi dôležitá. takže ja to veľmi oceňujem, ak si 

nájdete čas, tak veľmi rada vaše rady prijmem práve v oblasti životného prostredia, ktoré 

súvisí so zdravím ľudí. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalšou do rozpravy prihlásenou je pani poslankyňa Hudáková. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 
 

Ja len zopakujem z tých diskusií čo sme mali. My toto vnímame ako nejakú politickú 

nomináciu. V podstate voči pánovi Štekláčovi naozaj nič nemáme. Nepochybujeme, že je 

dobrý odborník ale v podstate všetko toto mohol robiť z pozície predsedu sociálnej 

a zdravotnej komisie a pomáhať úradu takto. Na úrade máme 11 ľudí na odbore 

zdravotníctva. Chápem, že možno z titulu Covid boli preťažení pracovne, ale tak dalo sa 



zobrať možno niekoho nového čo by s týmto akože pomohol. Pozícia vicežupana je naozaj 

politickou pozíciou. Nevieme či sa zvolebnieva ale veď čas ukáže prečo sa urobil tento krok. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Hudákovú reaguje pán poslanec Říha. 

 

Juraj Říha 
 

Majka, ja si ťa veľmi vážim a mám ťa aj rád, ale prosím ťa myslíš vážne, že na Ministerstve 

zdravotníctva sa niekto bude baviť s pánom doktorom Štekláčom ako predsedom komisie 

pre zdravotníctvo? Jedine v pozícií podpredsedu BSK bude mať istý reálny výtlak. A ja sa 

divím Juraj, že si prijal túto možnosť do bezodplatnej funkcie si pridať na seba ešte ďalšie 

starosti, zodpovednosť a vedz, že v konečnom dôsledku ti nikto nezatlieska zo strany 

verejnosti, ak to bude popierané takýmito slovami. Ja naopak to podporujem a choď do toho. 

Ďakujem.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S ďalším s faktickou poznámkou je pán poslanec Zaťovič. 

 

Martin Zaťovič 
 

Ďakujem pekne. Je mi tiež ľúto, že do toho zatiahnem politiku. Naozaj nie je to vôbec 

politická nominácia. Juraj je odborník, doktor a držím mu palce. Juraj, nech sa ti darí ešte raz 

a verím, že to budeš robiť dobre ako robíš doteraz svoju prácu nielen ako lekár, ale aj ako 

poslanec. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Posledným s faktickou poznámkou na pani Hudákovú je pán poslanec Greksa. 

 

Marian Greksa 
 

Ďakujem za slovo. Viete pani kolegyňa, aj do tohto doniesť nejaký jed a blen je dosť 

nechutné, ale sme už na to zvyknutí. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Vlačiky. 

 

Martin Vlačiky 
 

Ďakujem za slovo. Ja by som najprv chcel požiadať vás pán župan, aby ste vyzvali 

prítomných, aby si nasadili rúška lebo pán Greksa tu smrká na plné kolo a nemá rúško 

nasadené, rovnako zopár ďalších ľudí. Myslím si, že je to pre bezpečie nás všetkých. 

A ďalšia vec, ktorú by som chcel povedať, že ja som bol na Ministerstve životného 

prostredia, bol som na Ministerstve pôdohospodárstva, bavili sa tam so mnou normálne. 



Som poslanec župný, som poslanec mestský a nepotrebujem k tomu žiadne ďalšie nejaké  

tituly, aby sa so mnou bavili o odborných témach a myslím si, že ani toto neni potrebné. 

Kľudne ako predseda komisie pán Štekláč tam mohol ísť a určite by sa s ním bavili. Šak ide 

o dôležité veci. Nič proti vám pán Štekláč, samozrejme ste odborník, ale ja vás nemôžem 

podporiť z dôvodu nasledovného. Na začiatku keď sme sa rozprávali s pravicovým klubom, 

teda Klubom 7 strán o tom, že teda koho podporiť na vicežupana a tak ďalej, my sme sa 

podpísali pani Pätoprstej a zároveň teda tí prítomní, ktorí tam boli z klubu tých 7 strán sa  

podpísali zase nám pod kandidatúru pani Kiskovej. Zaujímavé je teda, že čo sa udialo 

s týmito podpismi, ak jej teda každý vyjadril svoju slobodnú vôľu podporiť. Tie podpisy pod 

kandidatúru pani Pätoprstej sa dostali k pánovi županovi a zaujímavé je teda, že čo sa stalo 

s tými podpismi pod kandidatúru pani Kiskovej. Keď som sa bavil s Eliškou, s pani 

Pätoprstou, tak mi povedala, že pánovi županovi to dala. Pán župan včera na stretnutí 

s našim klubom hovoril, že sa tie podpisy k nemu nedostali. Takže by ma zaujímalo, že kde 

je pravda. Kde tie podpisy naozaj zostali a teda chcel by som naozaj vyzvať aj tých, ktorí sa 

podpísali pod kandidatúru pani Kiskovej, aby si aj vstúpili do svedomia. Šak akože oni sa 

podpísali, že ak bude možnosť nejakého štvrtého vicežupana, že podporia práve kandidátku 

z nášho klubu a myslím si, že na to máme plné právo. Aj vy pán župan ste sa vyjadrili, že ak 

bude možnosť ďalšieho vicežupana, tak podporíte pani Kiskovú z nášho klubu. Nejdem sa tu 

teraz dohadovať, samozrejme máte väčšinu, samozrejme, že nás prehlasujete ako pri iných 

veciach. Idete natvrdo cez koleno, ale teda chcel som, aby to tu zaznelo naplno, že teda 

dohody na začiatku boli úplne iné, ale teda nijak ma neprekvapuje, že tu už neplatia žiadne 

dohody na tejto župe. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Predtým než odovzdám slovo ostatným tak konštatujem, že nevidím poslanca bez rúška na 

tvári, takže tento bod je splnený. Čo sa týka dohôd mám za to, že dohody sú dodržiavané 

a neplánovali sme rozširovať počet vicežupanov, preto bol počet 3. Avšak na covid sa naozaj 

nezvykne vyhovárať. Niektoré organizácie majú veľmi dobrú vlastnosť povedať lebo covid. 

Začína to už v Európskej únii, v Európskej komisii, v Európskom parlamente. Ja sa na covid 

vyhovárať nebudem ale toto je naozaj mimoriadna situácia a preto štvrtý vicežupan. Koniec 

koncov volíte si ho vy ako zastupiteľstvo. Ja ho môžem iba navrhnúť, čo aj rád robím. 

Odovzdávam slovo pánovi poslancovi Pomichalovi s faktickou poznámkou na pána poslanca 

Vlačikyho.  

 

István Pomichal 
 

Vážený pán Vlačiky, ja som ako predseda klubu žiadne podpisy pre niekoho nezbieral, takže 

to je informácia, ktorá neni na mieste. Pán župan jasne povedal, že budú traja vicežupani. 

V tom čase traja vicežupani boli aj zvolení a boli funkční. Situácia sa zmenila, pán župan dal 

návrh, tento návrh buď podporíte alebo nepodporíte. Iný výber nemá. Budeme o tom 

hlasovať v tajnom hlasovaní a situácia vyžaduje aká dneska je, takže tento návrh podporí 

náš klub, ale o tých podpisoch a tých návrhoch nič. Od začiatku bolo, že budú traja. Nová 

situácia, teraz budú štyria. To je všetko. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným je pán poslanec Greksa. 



Marian Greksa 
 

Ďakujem za slovo. Ďakujem za upozornenie, ja som jedol, takže som preto mal dole rúško. 

Podotýka, že všetci, ktorí majú mať rúška na seba majú ho mať aj na nose. Pod nosom to 

nefunguje. A od pána Vlačikyho, od kedy som minule počul, že osočil vlastne župana a celú 

župu zo svojho nešťastia, že možno my sme strojcami tohto. Iné nič ani neočakávam, len 

takéto jedy a bleny. A tak som sa tešil musím povedať toto je už tretí rok čo tu sedíme, že je 

to veľmi slušné zastupiteľstvo, ktoré rieši vecné problémy a hlavne politiku sem vnášajú 

hlavne tento jeden klub Kisková, Hudáková, Vlačiky a spol. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším s faktickou je pán poslanec Tydlitát. 

 

Peter Tydlitát 
 

Ďakujem za slovo pán župan. Budem viac menej asi veľmi stručný. Nepáči sa mi, že sa 

vnáša do takéhoto niečoho, čo je problém celospoločenský a celosvetový to, že niekto má 

ambície byť vicežupanom. Ak by niekto z vášho klubu pán kolega Vlačiky bol lekárom, mohli 

by sme o tom polemizovať. Je to odborník. Pán Štekláč je odborník. Ja si ho vysoko vážim aj 

z ľudského pohľadu a zároveň ho vnímam ako osobnosť, ktorá dokáže veci riešiť naozaj na 

vysokej štandardnej úrovni. Odhliadnuc od tých vašich rôznych invektív a práv a poloprávd, 

ktoré šírite okolo seba. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou pán poslanec Říha. 

 

Juraj Říha  
 

Pán kolega, poukázali ste na to, že sa má zvolebnievať, ale veď ste to vy, ktorý vnáša 

politiku napriek tomu, že hovoríte o odbornosti a už je to niekoľké zastupiteľstvo v poradí. Ja 

mám obavu, či náhodou sa o tomto nedočítam aj na Denníku N, ak ste už to neurobili pred 

týmto zastupiteľstvom. A ja potom v takom prípade ak to vnášate a idete tu riešiť pomerné 

zastúpenie, no my nezaradení s pánom poslancom Borguľom, ktorý dnes tu nie je budeme 

musieť asi si sadnúť aj s pánom Pátekom Jurajom a budeme musieť pouvažovať, že či aj my 

nedáme návrh na zastúpenie, lebo my sa cítime takí odstrčení, nezaradení. Takže prosím 

vás opustime hneď tieto debaty a venujme sa, toto malo byť jeden z tých najkratších bodov si 

myslím dnešného zastupiteľstva. Ďakujem pekne za nomináciu pán predseda. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Chcela by som povedať, že zo svojej vlastnej skúsenosti viem, že je veľmi rozdielne keď 

rokujete s úradníkmi ministerstva ako zástupca župy a ako poslanec. Mne sa dokonca stalo 

ešte v minulom volebnom, teda v minulom obsadení smeráckom Ministerstva životného 



prostredia, že ma dokonca ešte aj ako vicežupanku vypoklonkovali z jedného rokovania 

inšpekcie čo sa týkalo Slovnaftu a zamorenia tých, teda miest a mestečiek a obcí okolia. 

Takže nie je to vôbec jednoduché byť zástupcom župy a už vôbec nie vo funkcii poslanca. 

Teraz je trošku iná situácia a to medzirezortná spolupráca je strašne dôležitá medzi 

Ministerstvom životného prostredia ale aj Ministerstvom zdravotníctva. Tak vás chcem 

poprosiť, skúste trošku dôverovať tejto voľbe a naozaj rešpektovať aj rozhodnutie pána 

Štekláča, že ide do toho bezodplatne. To je naozaj niečo, čo vás má presvedčiť o tej 

dôveryhodnosti. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Pani poslankyňa Aufrichtová je ďalšia v poradí. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Ďakujem. Pán poslanec Štekláč bol aj členmi komisie, ktorú zastupuje označený ako dobrý 

predseda komisie, ktorý si zastal všetky svoje úlohy. Tu je dôležité povedať, že v utorok bola 

Mestská rada a pán poslanec Vlačiky vedie územno-plánovaciu komisiu, kde jednotliví 

členovia územno-plánovacej komisie vôbec netušia, že sa bude prerokovávať jednotlivý 

územný plán mesta. Čo to znamená. Vznikne tam úplný rozpor v kluboch, pričom táto 

komisia, ktorú vediete nefunguje, takže ja by som povedala pán poslanec, venujte sa tomu 

čo ste si zobrali ako úlohu, lebo škodíte aj veciam, ktoré majú záujem naozaj možno členovia 

vášho klubu posúvať dopredu v dobrom úmysle. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S reakciou na faktické pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči. 

 

Martin Vlačiky 
 

Ďakujem. Zuzka, ty si tam bola asi raz alebo dvakrát ako na tej komisii? Akože možno keby 

si tam chodila, tak možno by si sa dozvedela a len tam nechodíš, tak nevieš. A skrátka 

komisia bola dopredu naplánovaná na tento dátum a proste kto tam príde, tak ten sa dozvie. 

Kto nemá záujem, nechodí, tak ten sa nedozvie a potom nech z toho obviňuje koho chce. 

A neviem čo ešte k tomuto celému povedať. To čo som sa pýtal ohľadom tých podpisov 

vyhla sa odpovedi aj pani Pätoprstá aj pán Droba, takže nevieme kde tie podpisy skončili. 

Možno by sa mohli vyjadriť tí, ktorí tam boli vtedy fyzicky a fyzicky ten papier podpísali. 

Očakával som, že aspoň niekto z nich naberie tú odvahu a povie, že tam bol a že sa 

podpísal, ale tak je to smutné celé. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ja iba zareagujem po konzultácií s pani vicežupankou Pätoprstou, že áno, ukázala 

mi hárok s podpismi. To je asi všetko. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Machata. 

 

 

 



Marek Machata 
 

Ďakujem pekne. Pán kolega Štekláč ja ti ďakujem za 2 a pol roka skvelej spolupráce 

a vedení Komisie sociálnych vecí a zdravotníctva. Máš môj obdiv za to, že si sa rozhodol 

takto pomôcť Bratislavskému kraju a samozrejme aj moju podporu. Ďakujem.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyňa Vidanová, nech sa páči. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Už tu veľa odznelo ale ja chcem takisto vyjadriť plnú podporu 

pánovi Jurajovi Štekláčovi. Prosím neťahajme tu politiku. Myslím, že je to nedôstojné. Je tu 

naozaj jeden odborník, ktorý ide s kožou na trh ako sa hovorí. Je to v čase kedy riešime 

celosvetovú zdravotnícku krízu. Jednoducho toto sme si tu nevymysleli a ja si vážim aj to, že 

pán poslanec Juraj Štekláč bol ako jeden z prvých, ktorý začal šíriť nejaké osvetové videá 

k tejto téme. Takže za mňa má naozaj ako som povedala a ešte raz to zopakujem, plnú 

podporu. Vždy viedol komisiu veľmi vecne, odborne a ľudsky a to nie je úplná samozrejmosť 

a ja som pripravená toto podporiť a čudujem sa naozaj svojim kolegom v poslaneckom 

pléne, že sú schopní rozporovať túto nomináciu, odbornú nomináciu, ktorá nie je nejakým 

spôsobom honorovaná ale pán poslanec nás bude zastupovať naozaj na odborných fórach 

a budú sa s ním určite inak aj iným spôsobom rozprávať keď bude v pozícií vicežupana. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Bajan. 

 

Vladimír Bajan 
 

Kolegyne, kolegovia ja som chcel pôvodne navrhnúť ukončenie diskusie lebo ju považujem 

za absolútne nedôstojnú ale pevne verím, že teda budem medzi poslednými a ďalej sa 

nebude táto diskusia viesť. Takže nebudem to navrhovať ale naozaj uvedomme si čo sa tu 

rozpráva. Absolútne nekolegiálne nič.   

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným pán poslanec Jánošík. 

 

Juraj Jánošík 
 

Ďakujem pán predseda. Vážené poslankyne, poslanci, hostia, poviem krátky príspevok. Pre 

mňa je nepochopiteľné postoj pani Hudákovej, pána Vlačikyho tak, ako som nechápal to, čo 

bolo povedané z jeho úst na minulom zastupiteľstve na pána predsedu, ktoré si ešte určite 

s pánom Vlačikym ja osobne prediskutujem. Tak to je pre mňa nepochopiteľné. Pochopiteľné 

je to a ďakujem predsedovi Jurajovi Drobovi, vedeniu župy, že vôbec takýto návrh na 

nomináciu na vicežupana prišiel, za čo im veľmi pekne ďakujem. Juraj Štekláč okrem toho, 

že je vysoký odborník v odbore lekárstva je skvelý človek a čo je ešte pre mňa podstatné 



a dá sa povedať trošku nepochopiteľné v tejto dobe, že skutočne svoje úsilie, svoju námahu 

popri svojej práci, rodine ide venovať bez vyplatenia, bez výplaty, bez odmeny. 

A spochybňovať ešte takéto niečo je pre mňa zarážajúce, dokonca urážajúce a s tým sa 

neviem stotožniť. Radšej už ďalej nebudem vyprávať, čiže ja určite Juraja Štekláča podporím 

a kto nepodporí, tak nech sa pozrie do zrkadla. Ďakujem.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Posledným prihláseným do rozpravy je pán poslanec Smeja. Nech sa páči. 

 

Martin Smeja 
 

Ďakujem za slovo. Keď som uvidel prvýkrát tento bod programu ešte v komisiách, popravde 

mi zaplesalo srdce lebo som si povedal, že toto je zase dobrý ťah, taký ten manažérsky ťah 

župy a veľmi som ho uvítal. Ostatné argumenty už v podstate tu predniesli moji kolegovia, 

tak sa nebudem opakovať. Ja len poviem iba jednu vec, že kľudne by som podporil aj to, 

keby pán doktor dostával za túto svoju prácu aj nejakú príslušnú odmenu, lebo tej práce 

bude naozaj mnoho a aby to trošku bolo aj z tejto strany motivujúce. Tak len taký návrh. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 
 

Ďakujem za slovo. Ja musím povedať, že keď si predstavíte starostu na dedine, to musím 

byť polointeligent a polohulvát lebo inak by neprežil a ja si vážim u pána Juraja Štekláča, že 

okrem toho, že je inteligent je aj odborník a perfektne vedie Komisiu zdravotníctva 

a sociálnych vecí v ktorej som a keď skončí tento bod zahlasujem za neho a pôjdem sa pred 

vchod pozrieť prečo sme nevpustili sem do tejto sály aj etiku a morálku. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Faktická poznámka na pána poslanca Dvorana pani vicežupanka 

Ožvaldová. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ja by som len chcela doplniť za nás všetkých, ktorí sme v klube, že Juraj ďakujeme ti veľmi 

pekne, že si v našom klube. Si vynikajúci odborník, si ako človek asi naj naj a veľmi pekne ti 

ďakujem, že si prijal túto nomináciu a teším sa na spoluprácu. Ďakujeme ti. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Chcem vás poprosiť teraz. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu. Chcem 

poprosiť o to, aby sme posunuli hlasovanie za ďalším bodom, lebo máme v sále hosťa, ktorý 

bude musieť v nejakom momente odísť. Hlasovanie tajná voľba trvá 15 minút. Takže ak 

môžeme uzavrieť, prerušiť teda bod číslo 2, pristúpiť k bodu číslo 3 a po ukončení bodu 



číslo 3 sa vrátime k hlasovaniu z bodu čísla 2. Je na to všeobecný súhlas? Ďakujem veľmi 

pekne, takže prerušujem bod číslo 2 a prechádzame k bodu číslo 3.  

 

Bod č. 3 
 

Návrh na schválenie kúpy národnej kultúrnej pamiatky synagógy vo Svätom Jure do 

vlastníctva Bratislavského samosprávneho kraja a skôr ako vám pán Šaray priblíži tento 

materiál dovoľte, aby som privítal v rokovacej sále aj pána Tomáša Sterna, predsedu 

Židovskej náboženskej obce v Bratislave, ktorý by k predkladanému materiálu rád vystúpil. 

Ja tiež skúsim všeobecným súhlasom či sme v poriadku s tým, aby pán Stern mal 3 minúty 

času na to, aby nám povedal základné informácie. Neevidujem žiadny protest, takže beriem 

to tak, že pán Stern má schválené, aby vystúpil. Poprosím teraz pána Šaraya, aby nám 

predkladaný materiál. Prosím? Takže zmena poradia. Poprosím najprv pani riaditeľku úradu, 

aby povedala k predkladanému materiálu pár slov. 

 

Juraj Droba 
 
Ak môžeme prerušiť bod číslo dva a pristúpiť k bodu číslo tri. A po ukončení bodu číslo 3 sa 

vrátime k hlasovaniu z bodu čísla dva.Je na to všeobecný súhlas? Ďakujem veľmi pekne. 

Takže prerušujem bod číslo dva a prechádzame k bodu číslo tri. Bod číslo tri je Návrh na 

schválenie kúpy národnej kultúrnej pamiatky synagógy vo Svätom Jure do vlastníctva 

Bratislavského samosprávneho kraja. A skôr, ako Vám pán Šaray priblíži tento materiál, 

dovoľte, aby som privítal v rokovacej sále aj pána Tomáša Sterna, predsedu Židovskej 

náboženskej obce v Bratislave, ktorý by k predkladanému materiálu rád vystúpil. Ja tiež, 

skúsim všeobecným súhlasom, či sme v poriadku s tým, aby pán Stern mal tri minúty času 

na to, aby nám povedal základné informácie. Neevidujem žiadny protest, takže beriem to tak, 

že pán Stern má schválené, aby vystúpil. Poprosím teda teraz pána Šaraya, aby nám 

predkladaný materiál...prosím?...dobre. Takže, zmena poradia, poprosím najprv pani 

riaditeľku úradu, aby povedala k predkladanému materiálu pár slov. 

Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. 

Predmetom tohto bodu je prerokovanie návrhu na schválenie kúpy budovy židovskej 

synagógy, nachádzajúcej sa vo Svätom Jure. Hmm, poviem Vám k tomu len veľmi krátky 

príbeh. Viem, že je to niečo, čo prišlo aj prekvapením pre Vás všetkých. Viem, že sú tu rôzne 

polemiky na túto tému. Ja chcem, aby ste pochopili prečo to robíme, čo je cieľom a aká je 

toho budúcnosť. Lebo nie som si úplne istá, že na komisiách to bolo celkom správne 

pochopené. Ale samozrejme, je to na úvahu každého z nás. V priebehu mesiaca august sme 

na základe podnetu združenia AINova židovskej náboženskej obce, bratislavskej konkrétne, 

získali vedomosť o tom, že Okresný úrad Bratislava, dočasný správca, spúšťa predaj budovy 

synagógy vo Svätom Juri. Okresný úrad v rámci prvého kola predaja oslovil Ministerstvo 

kultúry Slovenskej republiky, aj ostatné štátne inštitúcie, ktoré však neprejavili, prekvapivo 

podotýkam, záujem o ponúkanú pamiatku. Okresný úrad preto v druhom kole mal pristúpiť 

k vyhláseniu verejného ponukového konania, ktorým sa mal vyriešiť predaj synagógy. 

V rámci tohto procesu však neexistuje žiadna možnosť kontroly výberu subjektu, čo sa týka 

okresného úradu. A jediným kritériom je ponúknutá cena. Toto bol moment, kedy sme sa 

pozastavili, boli sme na stretnutí prvý deň, kedy prišiel nový prednosta okresného úradu, 

bratislavského. Bolo to jeho prvé stretnutie s nami, a tým, že štát, okresný úrad, nemá 

možnosť predaja s osobitným zreteľom, to znamená, že ustráži obsah, účel kultúrnej 

pamiatky, rozhodli sme sa, že jediná možnosť, tým, že nikto iný, v prvom ponukovom konaní 



neprejavil záujem sme my, teda komunál,, teda župa. Napriek tomu, že ide o stavbu 

s osobitným statusom, okresný úrad nemá teda žiadnu zákonnú možnosť, ako som 

povedala, na základe ktorej by mohol vybrať vhodného nadobúdateľa synagógy a zabezpečiť 

tak dodržanie účelu zachovania kultúrnej hodnoty stavby. Z pozície župy, ako subjektu, ktorý 

má svoje osobité kompetencie aj v oblasti kultúry a ochrany pamiatkového fondu vnímame 

budovu synagógy ako dôležitú súčasť kultúrneho, spoločenského, historického dedičstva. 

Z tohto dôvodu sme v záujme zachovania kontroly nad ďalším osudom tejto významnej 

pamiatky začali rokovanie s okresným úradom o možnom postupe. Našim zámerom je 

zabezpečiť sprístupnenie tejto pamiatky všetkým obyvateľom kraja. Na rozdiel od okresného 

úradu má BSK množstvo možností, ako zabezpečiť ďalšie využitie a fungovanie synagógy 

v súlade s jej historickou, spoločenskou a kultúrnou hodnotou. V prvom rade má možnosť 

samozrejme vyhlásiť verejno-obchodnú súťaž na predaj alebo prenájom synagógy. Jedným 

z hodnotiacich kritérií, môže byť aj architektonický návrh rekonštrukcie celej stavby, alebo 

návrh jej ďalšieho využitia. Čo je veľmi kľúčové. Odborná komisia tak bude mať možnosť 

vybrať uchádzača, ktorý sa najviac priblíži zámeru BSK a to udržaniu historickej, kultúrnej 

a spoločenskej hodnoty stavby. Rovnako môže BSK vyhlásiť aj súťaž návrhov, ktorá je 

svojou podstatou plne anonymná. Na základe výsledkov vyhodnotenia návrhov môže BSK 

zvážiť priamy predaj synagógy z dôvodu osobitného zreteľa vybraného subjektu, ktorého 

návrh ďalšieho využitia bude korešpondovať s naším zámerom. Týmto spôsobom sa 

zabezpečí už spomínaná maximálna kontrola nad ďalším osudom tejto výnimočnej kultúrnej 

pamiatky. V prípade, ak by VOS alebo súťaž návrhov nepriniesli očakávaný výsledok, 

naďalej ako samosprávny kraj máme možnosť čerpať externé zdroje financovania, 

predovšetkým prostriedky zo štrukturálnych fondov EÚ. Tieto možnosti už boli predbežne 

prerokované s odborom stratégie, ktorý zabezpečí odborné vedenie súvisiacich procesov. 

Pani Lukáčová, ďakujem. V prípade, ak by spomínané čerpanie fondov, čiže hovorím 

o poslednej alternatíve, naozaj, že tej najposlednejšej, tak BSK má možnosť, alebo teda by 

financovalo túto rekonštrukciu z vlastných zdrojov, v globále hovorím. Ale tieto vlastné zdroje 

sme okamžite rokovali s Bratislavskou židovskou náboženskou obcou s pánom predsedom 

doktorom Tomášom Sternom a pomohol by nám pri získavaní externých zdrojov, ktoré 

naozaj v rámci židovskej komunity sú veľké. Čiže toto beriem ako tretiu poslednú možnosť, 

ale v prvých dvoch možnostiach vidím veľkú pridanú hodnotu, že takéto zákonné možnosti 

BSK má a my už máme aj záujemcov na prvú možnosť s osobitným zreteľom. Je nesporné 

teda, že synagóga má nesmierny význam pre židovskú komunitu nielen na Slovensku, ale aj 

vo svete. Vo svetle pôsobenia jedného z najvýznamnejších rabínov vôbec Chatama Sófera 

predstavuje samotná budova možnosť rozvoja cestovného ruchu, kultúry na území 

Bratislavského samosprávneho kraja. Bližšie informácie po príhovore pána predsedu doktora 

Tomáša Sterna Vám potom povie pán doktor Šaray. Nech sa páči pán predseda. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem pani riaditeľke, nech sa páči pán Tomáš Stern speaker´s podium, neviem ako sa to 

povie po slovensky, rečnícky pult 

Tomáš Stern 
 
Vážený pán preseda Bratislavského samosprávneho kraja, vážené dámy poslankyne, vážení 

páni poslanci. Ďakujem za túto možnosť vystúpiť dnes na tomto dvadsiatom zasadnutí 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Dovoľte mi, aby som z perspektívy 

zástupcu Židovskej náboženskej obce Bratislava v stručnosti zrekapituloval kľúčové 

faktografické skutočnosti, ktoré by som bol veľmi rád, keby ste pri vašom rozhodovaní mohli 

a zohľadniť. Ospravedlňujem sa, keď niektoré skutočnosti, ktoré tu už odzneli možno 

zopakujem. Prvá písomná zmienka o židoch v Svätom Jure pochádza z roku 1506. 



Koexistencia židovských a kresťanských obyvateľov má v tomto meste na svahu Karpát vyše 

päťsto ročnú históriu. Nechcem Vás obťažovať zbytočnými historickými detailami. Skúsim sa 

preto zamerať len na tie najrelevantnejšie. V Svätom Jure žila až do katastrofy druhej 

svetovej vojny prosperujúca židovská komunita, udržiavala dva cintoríny. Starala sa, 

prevádzkovala viaceré vlastné rituálne objekty a samozrejme aj synagógu. V polovici 

devätnásteho storočia zažila táto komunita vrchol svojej slávy a rozvoja, keď v Svätom Jure 

fungovala významná Ješiva čiže rabínska škola, ktorú v rokoch 1836 až 1861 viedol jeden 

z najobľúbenejších žiakov slávneho prešporského vrchného rabína Chatama Sófera rabín 

Móser Šik z Brezovej pod Bradlom. Vážené dámy, vážení páni. Prdvčerom sme si 

pripomenuli Pamätný deň obetí holokaustu a rasového násilia. Dovoľte mi v tejto súvislosti 

uviesť tiež niekoľko korešpndujúcich faktov. V roku 1939 vtrhli nemeckí obyvatelia Svätého 

Jura do synagógy a zdevastovali ju. Starý, vyše 200 ročný židovský cintorín bol 

zdemolovaný, vyvlastnený štátnym pozemkovým úradom a najeho mieste dnes stojí 

hostinec. ˇUplne zničený bol aj mladší cintorín z polovice 19. storočia, ktorý rovnako prestal 

následne existovať. To, čo ale následovalo bola predovšetkým rasová segregácia miestneho 

židovského obyvateľstva, arizácia ich majetku a následná fyzická deportácia a likvidácia. 

V roku 1940 žilo v meste Svätý Jur približne 150 židovských obyvateľov, vyše 25 rodín. 

Arizovaný bol kompletne ich majetok a vyše 20 domov, ktoré v Svätom Jure po stáročia 

vlastnili, a o ktoré sa starali a obývali židovské rodiny zmenilo de facto cez noc svojich 

majiteľov. Koncom marca 42, boli najprv deportované mladé dievčatá a chlapci a následne 

celé rodiny. Na jeseň 42 starobylá židovská náboženská obec prestala existovať úplne. Jej 

synagóga sa stala súkromným majetkom a súkromným majetkom pretrvala až do týchto 

časov. V roku 43 bolo Slovenským štátom v Svätom Juri zriadené pracovné stredisko pre 

demobilizovaných príslušníkov židovských takzvaných robotných útvarov, z ktorých sa 

väčšina po vypuknutí Slovenského národného povstania aktívne aj zapojila do odboja. Ďalšia 

významná kapitola, tentokrát svetových dejín sa odohrala v júni 1944, keď v priestoroch 

svätojurského piaristického kláštora, len niekoľko metrov od synagógy došlo k stretnutiu 

utečencov z koncentračného tábora Osvienčim Rudolfa Vrbu a Česlava Mordovicza zo 

švajčiarskym pápežským legátom monsignorom Máriom Montilottim. Cieľom tohto stretnutia 

bola informovanosť vatikánskeho diplomata o zverstvách v koncentračnom tábore 

Osvienčim. Správa o nich sa teda do sveta dostala aj z tohto miesta vo Svätom Jure. Späť 

ale krátko ešte, ak dovolíte, k samotnej synagóge, ktorá je predmetom vášho dnešného 

rokovania. Tá bola postavená v roku 1790 – 91 a je vzhľadom na rozsiahle vojnové a hlavne 

povojnové ničenie židovských pamiatok je v súčasnosti druhou najstaršou zachovanou 

synagógou na území Slovenska. Jediná staršia synagóga dnes stojí v Skalici, ale z nej sa 

zachovala len časť pôvodného muriva. Tá svätojurská je zachovaná skoro v celku aj keď sa 

nachádza v značne zdevastovanom a degradovanom stave. Zachované sú prvky vzácnej 

interiérovej výzdoby, liatinové stĺpy, rituálne umývadlo, skrinky na milodary a najmä vzácna 

pamätná tabuľa s menami židovských vojakov zo Svätého Jura, ktorí padli na bojiskách prvej 

svetovej vojny. Podstatné ale je, a to z tejto pamiatky robí naozaj, okrem už spomenutého, 

svetovo významnú kultúrnu pamiatku. V roku 1709 počas obliehania Prešporku 

napoleonskými vojskami, sa v tejto synagóge modlil svetoznámy rabín Chatam Sófer, a tu 

v Svätom Jure napísal aj svoju jedinú autobiografickú knihu Séfer Zicharon, čo v slovenčine 

znamená Kniha pamäte. Pre tých, ktorí nepoznajú túto historickú postavu rabína Chatama 

Sófera si dovolím rýchlo uviesť ešte niekoľko biografických údajov. Narodil sa ako Mosé 

Schreiber vo Frankfurte nad Mohanom v roku 1764. Vrchným rabínom v Prešporku, 

vtedajšom Prešporku sa stal v roku 1806 a túto funkciu vykonával dlhých 33 rokov. Je 

pochovaný na starom židovskom cintoríne na nábreží Dunaja v Bratislave. V tom cintoríne, 

ktorý takisto bol počas Slovenského štátu 1942 a 43 asanovaný a len zázrakom sa 

zachovalo 23 hrobov. Jedným z nich aj hrob Chatama Sófera. Toto miesto je dnes svetovo 

významným putovným miestom. Chatam Sófer sám je považovaný za najvýznamnejšieho 



rabínskeho učenca prvej tretiny 19. storočia. V prešporku sa miestna rabínska vysoká škola 

pod jeho vedením stala najvýznamnejšou vzdelávacou inštitúciou svojho druhu na svete. 

Z radov jej žiakov pochádzali hlavní rabíni mnohých európskych ale aj amerických miest, 

a na deň výročia jeho úmrtia sa každý rok a to len v priebehu dvoch októbrových dní príde 

pokloniť k jeho hrobu priemerne päť až šesť tisíc veriacich pochádzajúcich doslovne zo 

všetkých kútov sveta. Ďalšie tisíce prichádzajú počas zvyšného roka. Prepojenie tohto 

pútneho miesta s jedinou na Slovensku na Slovensku zachovanou synagógou, ktorá je 

spájaná s jeho menom, bohaté dejiny židovskej komunity v Svätom Jure, existencia 

pracovného robotného tábora a historická udalosť stretnutia Vrbu a Mordovisza s pápežským 

legátom, to sú všetko reálie, ktoré by umožnili vzniku významnej turistickej trasy, na ktoré by 

bolo možné naviazať mnohé projekty rozvoja turistického ruchu a samotného mesta aj 

okolia. Budúci rozvoj je ale možný až po predchádzajúcej záchrane tejto sakrálnej pamiatky. 

Židovská komunita v Jure násilne zanikla, miestne rodiny boli obrané o majetok 

a zavraždené niekde v Poľsku. Židovská komunita na Slovensku ako taká stratila väčšinu 

z hmotného majetku a predovšetkým zahynulo vyše 104 tisíc jej príslušníkov, žien, mužov, 

starcov a detí. Dnes preto žije niečo vyše 2000 Židov, ktorí sa snažia starať o zdevastované 

a opustené cintoríny a zničené synagógy. Synagóga v Svätom Jure je slovenským kultúrnym 

dedičstvom. Je to naša národná kultúrna pamiatka a mená ako Chatam Sófer, Mosé Šik 

i Rudolf Vrba, ktoré sú s ňou spojené z tejto pamiatky robia historický výnimočný a kultúrny 

klenot. Vo vašich rukách, vážené dámy a páni poslanci je rozhodnutie o tom, či aj táto 

synagóga zanikne, alebo sa stane významným kultúrnym miestom pre nás a budúce 

generácie. Veľmi pekne vám ďakujem za Vašu pozornosť. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, ešte odovzdám slovo pánovi Šarayovi, následne otvorím rozpravu. 

Matúš šaray 
 
Ďakujem pekne za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Keďže ja, tá 

historická, ten historický exkurz sme tu v podstate mali prednesený zo strany pani riaditeľky 

aj pána Sterna, myslím, že bol vyčerpávajúci, a, a veľmi dobre padol na túto tému, pretože 

takto sme diskutovali vo všetkých komisiách. To je majetkový materiál v zmysle zásad 

hospodárenia. Nadobudnutie schvaľuje zastupiteľstvo, preto tento materiál bol 

odprezentovaný, bavili sme sa o ňom na všetkých komisiách. V podstate na všetkých tých 

komisiách zaznela taká potreba tej historickej pamäte. A aj ochota poslancov baviť sa o tom, 

že je tu jednoducho nejaká spoločenská zodpovednosť kraja za celé toto územie. To 

znamená, máme tam svoje oblasti, máme tam svoje kompetencie, bola tam diskusia na 

ďalšie využitie, to znamená samozrejme dnes tie kultúrne pamiatky sa snaží každý robiť tak, 

aby vyťahovali ľudí, aby tá jednoducho pamiatka aj dobudúcna žila, ale vzhľadom 

samozrejme pri zohľadnení religiozity tohto daného miesta. Na rokovaniach komisií sme 

v podstate diskutovali o tých podmienkach. Vzhľadom na to, že štát v zastúpení teraz 

správcom Okresným úradom je teraz vlastníkom len samotnej stavby, riešili sme otázku 

pozemku pod stavbou a priľahlých pozemkov, ktoré tvorili,  tvoria, ako keby dvor synagógy. 

Mali sme stretnutie na pamiatkovom úrade, ktorý nám maximálne vyšiel v ústrety. A je tam aj 

prísľub vychádzania v ústrety, čo sa týka lehôt na úpravy, rekonštrukcie, a tak ďalej. Potvrdili 

nám, to čo bolo otázne trošku, či je pamiatkovo chránený aj samotný pozemok pod tou 

synagógou. Máme potvrdené, že áno je, tak ako je zápis v registri národných kultúrnych 

pamiatok. A to samozrejme vyvolávalo aj potom, kvázi dopyt alebo tlak na rokovanie 

s vlastníkom tých pozemkov, čo sa týka ceny. Pretože boli tam rôzne informácie, že tí 

vlastníci pýtajú, alebo pýtali už v minulosti príliš veľkú sumu za odpredaj pozemkov. 

Uskutočnilo sa rokovanie na okresnom úrade, kde sme so spoluvlastníkom rokovali. 



A výsledkom je, že súhlasí. A máme to od neho aj mailom potvrdené, že by pozemok pod 

synagógou bol ochotný predať. Za, nazvem to symbolickú sumu, jedno euro za meter 

štvorcový. Ten pozemok má zhruba 160 metrov štvorcových. A takisto súhlasil po našich 

argumentoch, že ten, je tam maximálne obmedzenie využitie toho vlastníckeho práva tých 

pozemkov. Že to nie je klasický stavebný pozemok, lebo je tam 10 metrové ochranné pásmo 

kultúrnej pamiatky. Tak si myslím, že aj tam sa nám podaril úspešný krok v tom zmysle, že je 

tam jeho ochota predať to. Tiež to považujem za symbolickú cenu 10 euro za meter 

štvorcový. Toznamená, tie otázky, ktoré padali na komisiách z vašej strany, si myslím, že sa 

podarilo úspešne vyrokovať, ale stále sú tie podmienky v návrhu uznesenia. Ak sa to 

nepodarí dotiahnuť po formálno právnej stránke, je to dôvod na rozviazanie tej zmluvy 

a jednoducho vrátime sa od toho. To znamená, naozaj tá, tá spoločná zodpovednosť za 

takéto kultúrne pamiatky tu jednoznačne je a odznela aj na komisiách. Zhrnul som to, ďalšie 

kroky, ktoré sa nám podarilo urobiť, a ktoré sú na podporu tej veci. To znamená aj v zmysle 

tohto vás poprosím o podporu. Ak sú nejaké ďalšie otázky, nech sa páči, sme pripravení 

odpovedať. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Prvým prihláseným do rozpravy je pán poslanec Vlačiky, nech sa páči 

Martin Vlačiky 
 
Ďakujem pekne, ja chcem povedať, že veľmi rád podporím tento bod. Myslím si, že je to 

dobrý zámer. V podstate pri výkone mojej práce ako geológa som prešiel veľkú časť 

Slovenska peši a častokrát za dedinami v najväčších kríkoch, húštinách som nachádzal 

spustnuté židovské cintoríny a vždy mi z toho bolo veľmi smutno. Boli to naozaj miesta, ktoré 

mali svoju atmosféru a ak máme možnosť niečo takéto obnoviť, tak, alebo zachrániť, tak 

poďme do toho. A ešte na záver jedna otázka na pána Šaraya, ktorá mi tu asi nepridá na 

obľúbenosti, že na základe ktorého ustanovenia rokovacieho poriadku je možné prerušiť bod 

rokovania a spätne sa k tomu vrátiť. To sa týka voľby vicežupana, že ja som to tam nenašiel. 

Totiž, že na základe ktorého ustanovenia rokovacieho poriadku je toto možné urobiť, lebo 

potom by sme nešli v zmysle rokovacieho poriadku, ak to tam nie je. Ale teda nechám sa 

poučiť, ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, poprosím o stručnú reakciu pána Šaraya. 

Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Áno, pán poslanec, rokovací poriadok nerieši mnohé veci, ktoré nám život 

prináša. Mali sme tu už takúto situáciu aj v minulosti. Ja si myslím, že pánom predsedom, 

ako predsedajúcim tejto schôdze bol ten dôvod vysvetlený. Stretlo sa to so všeobecným 

pochopením, to znamená, ja som, vyhodnocujem to ako naozaj procedurálny návrh, ktorý tu 

padol. V podstate možnosť procedurálneho návrhu ten rokovací poriadok dá, ten 

procedurálny návrh upravuje, ako keby aktuálne, momentálne vedenie tohto zastupiteľstva. 

Takže z tohto pohľadu bola tam všeobecná zhoda, bolo to vysvetlené, vnímam to ako 

procedurálny návrh. Ešte len jedna doplňujúca informácia. Hovoril som o tých cenách. 

V podstate, pri tých všetkých pozemkoch dohromady sa bavíme o cene za pozemok zhruba 

okolo tri tisíc Euro. Takže je to naozaj symbolická cena. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pána Šaraya pani poslankyňa Ovečková. 



Lýdia Ovečková 
 
Ja sa chcem teda spýtať, o procedurálnom návrhu sa zvykne hlasovať. Ja som teda 

nezaznamenala hlasovanie. Takže prosím, keď tu niečo vysvetľujeme, tak to vysvetľujme 

naozaj v zmysle rokovacieho poriadku , naozaj korektne prosím 

Matúš Šaray 
 
Áno, ja si myslím, že máme to tu zaužívané. A veľakrát sa to tu použilo, ten inštitút 

všeobecného súhlasu. Keď nie je žiadny protest z hľadiska časového, aby sme sa zbytočne 

nezdržiavali hlasovaním. Áno, rokovací poriadok hovorí, že má sa hlasovať o procedurálnom 

návrhu, tá forma hlasovania, alebo tá reakcia tam bola. Ak nad tým budeme takýmto 

spôsobom trvať, môžeme to do budúcna robiť, súhlasím s tým. Striktne formálne je to tak, 

ako hovoríte pani poslankyňa. Vychádzam len na to, že tá prax zastupiteľstva je, že život 

prinášajú aj také veci, že keď nie je nejaký veľký rozpor, je tam všeobecná zhoda. Ak pán 

župan, sa ako predsedajúci jasne na to opýtal, žiadna, žiadna negatívna odpoveď tam 

nebola. Ale áno, hovorím, formálno právne máte pravdu, to hlasovanie rokovací poriadok 

predpokladá. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Všeobecným súhlasom šetrím hlavne váš aj náš čas. Takže preto som pristúpil k tejto 

možnosti. Nech sa páči, pani poslankyňa Ovečková. 

Lýdia Ovečková 
 
Ja len by som chcela veľmi pekne poprosiť naozaj, aby sa dodržiaval rokovací poriadok. 

A naozaj hlasovanie na tejto župe trvá približne necelých tridsať sekúnd, alebo štyridsať, 

takže toto nie je naozaj relevantné zdržanie. Takže ja poprosím, aby sa dodržiavala rokovací 

poriadok. Ďakujem, s faktickou poznámkou pán poslanec Říha. 

Juraj Říha 
 
Ja teda pani kolegyňa Ovečková rokovací poriadok nemám naštudovaný ako vy, evidentne, 

ale mám taký pocit, že vy ste ho práve porušili druhou faktickou na niečo, čo ste vôbec 

nereagovali sama na seba. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pátek. 

Juraj Pátek 
 
Dobrý deň, vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, milí hostia. Ja som už pred týždňom 

avizoval nesúhlas s nákupom tejto synagógy vo svätom Jure pánovi županovi. S tým, že mi 

bolo povedané, že pani riaditeľka mi dovysvetľuje niektoré veci, ktoré sa udiali v podstate 

pred pár minútami. Pán doktor Šaray nás, to bolo, mali sme v pondelok Komisiu sociálnych 

vecí a zdravotníctva, kde so nesúhlasil s tým. V stredu sme mali finančnú komisiu, kde už 

boli doplnené informácie od pána doktora Šaraya. Ja Vám poviem, prečo som s tým 

nesúhlasil. Pretože, prečo my ideme sanovať štát. To bola moja prvá myšlienka. Ano?  Keď 

to patrí štátu, nech si to štát nechá, aj keď to nemôže predať, nech to nejakým spôsobom 

zakonzervuje a ideme ďalej. Ak bude naša finančná situácia na župe taká, že ja som 

zástanca, zástupca a súhlasím s nákupom každej kultúrnej pamiatky. Tu mám svedka 

Olivera Solgu, ktorý to môže potvrdiť, som dvadsať rokov spolupracoval. A obzvlášť 



napríklad synagógu. My máme tiež v Pezinku dva cintoríny židovské, ktoré takisto, jako bol 

záujem na výstavby a takéto veci. Samozrejme, že to neexistuje. Ale, ja Vám to poviem teraz 

z druhého hľadiska, čo mňa zaujalo. Máme v Pezinku tri stredné školy. Vo všetkých som 

predseda rady školy. To znamená, moja povinnosť bola, hlavne pre stredné odborné učilište 

podnikania, kde máme zdevastovaný internát, školu máme prenajatú tri poschodia 

kresťanskej škole Narnia a na internáte máme učebne pre praktických lekárov, hmm týchto: 

kuchárov, kuchárky, čašníkov, holičky, holičov a oni nemajú teplú vodu. To znamená, naša 

výmenníková stanica, ktorá tam je, je naša, technologické zariadenie je nefunkčné, je tam 

dovedený plynovod od firmy Termy, ktorá centrálne vykuruje prakticky väčšinu sídliska a tak 

ďalej. To nie je podstatné teraz. A v tej chvíli do mňa akože taký jed vliezol, že my máme 

peniaze na nákup pamiatok a nemáme peniaze pre naše školy a sociálne zariadenia. Ja 

teda teraz hovorím za Pezinok. Určite by mali takéto pripomienky aj iní kolegovia na sociálne 

zariadenia. Pokiaľ by to bolo sociálne zariadenie, pokiaľ by to bol školský objekt, ja ani 

nepípnem, zahlasujem stopercentne za takéto veci. Ale v tej chvíli ma to istým spôsobom 

iritovalo. Ale, keďže som si všetko pozisťoval na odbore investičnom u pána riaditeľa a na 

oddelení investičných činností, že bol vypracovaný posudok na túto výmenníčku pánom 

inžinierom Bojnagom, ktorá bude stáť zhruba 84 tisíc Eur, ktoré máme zabezpečené na 

bežné opravy z úspor tohto roku v rozpočte. A kde sa pripravuje výberové konanie 

momentálne, na ktorom pán inžinier Bojňák pripravuje....spojte ma ešte jeden príspevok, 

môžem?  

Juraj Droba  
 
Poprosím ďalšie tri minúty pre pána poslanca Pátka 

Juraj Pátek 
 
Toto ma istým spôsobom ukľudnilo. Áno, pretože dokonca ide zima a tam sa dá vykúriť 

maximálne na dvadsať, dvadsať jedna stupňov v tom devastovanom internáte. Ďalšia vec je, 

že by bolo dobré zaradiť do budúcich investícií, ktoré sme museli na začiatku roka o osem 

miliónov ukrátiť, to všetci dobre viete. Tak aby sa tento internát zrekonštruoval, pretože sa dá 

využiť. Ak má fungovať duálne vzdelávanie, ktoré je zavedené v Pezinku, kde si ho chvália 

reštaurácie, kde si ho chvália pedagógovia, kde si ho chvália žiaci. A máme minimálne 80-

100 žiakov získať pod toho duálneho vzdelávania, potrebujeme k tomu aj ubytovanie, či už 

pre nich, alebo pre budúcich pedagógov, alebo sa dajú prerobiť aj na učebne. Takže toto 

bola moja pointa, kde som bol zásadne proti tomuto, že míňame peniaze v tejto chvíli, nie že 

na nepodstatné veci. Ešte raz tu upozorňujem, že ja si vážim a hlavne synagógy, ktoré sa, 

v Pezinku sa nám nepodarila zachrániť, to by Oliver, potom možno k tomu povie niečo. Ale 

v tejto chvíli vlastne aj po tvojom vysvetlení pani riaditeľka a pána Sterna. Ja, i keď sa zdržím 

hlasovania, ale, lebo som na komisiách hlasoval proti. Takže toto bol môj dôvod z hľadiska 

financií, že nemáme na ošetrenie školstva, školských zariadení, ale máme na, a toto nebude 

lacná záležitosť. To nie je 9 a pol tisíc za nákup. To je ďalšie za pozemok, čo Matúš hovoril. 

To je ďalšia za nejakú sanáciu. Na zimu zakryť strechu a tak ďalej. To bude možno 150 tisíc. 

To teraz som len tak odhadom povedal. Takže berte ma a chápte ma z mojej pozície ako 

predsedu rady školy, že musím ja hájiť záujmy aj tejto školy. Pani riaditeľka, tu mám žiadosti 

dvojročné, štvorročné, kde minulý rok žiadala dvakrát o opravu tejto výmenníčky. Nebolo 

vyhovené z hľadiska nedostatku financií. Tak Vás veľmi pekne prosím, aj som sa dohodol s 

pánom riaditeľom Mužíkom aj s oddelením finančných, či týchto, investičných činností, že 

majú to všetko pripravené tak, že to bude tento rok hotové. To bola celá moja námietka voči 

tomuto bodu, tak ako som ti pán župan avizoval pred týždňom. Ďakujem. 

 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Solga. 

Oliver Solga 
 
Vážený pán predseda, vážené dámy a páni. Chápem Jurajovu požiadavku, ale nad 

ekonomikou a politikou a všetkým ostatným stojí morálka. Morálna povinnosť v tomto 

prípade. Ja som navštívil pána primátora Jura minulý týždeň. Svätého Jura. Aby som nielen 

videl, lebo tú synagógu poznám tak, ako mnohé iné na Slovensku, ale aby som aj poznal 

postoj mesta, prečo sa mesto neuchádza. My sme o tom hovorili aj na komisii kultúry. Mesto 

Svätý Jur, hhh nám víde v ústrety tým, že odkúpi budovu, v ktorej bude sídliť naša inštitúcia, 

naše múzeum, sčasti vyrieši náš problém. Ďalším dôležitým argumentom je aj to, že naozaj 

tento záväzok, ktorý prekračuje nielen ekonomický rámec mesta Svätý Jur, ktorý by si mal na 

svoje bedrá zobrať Bratislavský samosprávny kraj. My sme schopní napriek pandémii, 

napriek financiám, ktoré potrebujeme do škôl a sociálnych zariadení a mnohé inde. Hovorili 

sme a hovoríme dlho o kultúre, kultúrnosti o podpore kultúry. Toto je nielen historický objekt, 

ale je to aj podpora kultúry. Je to podpora cestovného ruchu. Tu, ak to môžem takto povedať, 

lebo naozaj, ako povedal pán doktor Stern, veľké množstvo ľudí, do týchto, tieto synagógy 

navštevuje. No a keď Juraj povedal, že v Pezinku sa nám nepodarilo zachrániť. No 

nepodarilo sa nám zachrániť, pretože sme neboli na svete. Problém bol aj v tom, že to, čo 

v Pezinku nezbúrali a nezničili fašisti, tak v 57om roku zbúrali krásnu synagógu neogotickú, 

zbúrali komunisti. Veľmi ma to mrzí, že v Pezinku na rozdiel od Senca, Stupavy, Malaciek 

a iných miest a obcí. V okolí, to už nehovorím o Trnave, kde sú dve synagógy. Že tu 

synagógu nemáme. Chýba nám, nielen ako objekt, v ktorom by sa dala robiť kultúra, umenie. 

Ale chýba nám ako spoločnosti. A to je ten dlh, ktorý by sme mali splácať možno práve my, 

lebo ako sa hovorí, kto iný, ak nie my a kedy, ak nie teraz. Teraz je tá šanca. Synagóga, 

ktorá je mimoriadne vzácna aj v rámci Slovenska, sa môže stať, že dostane sa do 

neodborných rúk, že sa zmení na niečo komerčné, čo ani v tomto momente nevieme 

predpokladať. Alebo jednoducho, že sa zrúti a niekto povie, nevieme kto príde po nás, povie, 

že už je to zbytočné. Lebo už to nemá žiadnu hodnotu. A sami pamiatkari síce určujú 

pravidlá, ako v tomto prípade. Ale nemajú tie páky, tú moc, aby získali finančné prostriedky 

na opravu. A skončím pri tých finančných prostriedkoch. Tu bolo jasne povedané, že sú 

všetky zábezpeky, záruky, že sa budeme snažiť. Naozaj finančné prostriedky získať mimo 

nášho rozpočtu. Z vlastnej skúsenosti viem, že napríklad nórske fondy. Pred niekoľkými 

rokmi boli určené, a hovoril som aj s vtedajšou paňou veľvyslankyňou, práve na záchranu 

židovských pamiatok, ktoré sú súčasťou našej histórie, tak ako boli súčasťou našej histórie 

tie významné osobnosti. Niektorí z vás možno vedia, že sa dlhodobo venujem práve týmto 

osobnostiam. Že sa snažím ich spopularizovať knihami ako bol Richard Réti, otázka verejná 

Frankl a ďalší. Jednoducho by sme si mali uvedomiť, že všetky osobnosti, všetky historické 

udalosti, všetky historické objekty sú nesmierne dôležité pre budúcnosť. Ale mimoriadne 

vzácne. A je to, prepáčte, že poviem do istej miery aj splatenie nášho dlhu voči židovskej 

komunite, voči židovským osobnostiam. Myslím si, že teraz je obrovská šanca. Ďakujem. Už 

len minútku. Lebo verím, hovorím zriedka, málo. Verím, verím, že tak, ako celá komisia 

kultúry, aj vy ostatní tento projekt podporíte. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Říha. 

 
 
 



Juraj Říha 
 
Teraz neviem, predo mnou vystúpili a Juraj Pátek, ktorých si oboch vážim, ale v zásade 

každý hovorí inak. Mám obavu, že po zastupiteľstve pezinská klika nepôjde jedným autom. 

Ale, pán predseda, aby si vnímal, naša komisia finančná, prerokovala veľmi dlho tento bod. 

A nakoniec uznesenie prijala neodporúča. S tým, že my sme vniesli oprávnené otázky 

a uchádzame sa o odpovede na svoje otázky. A prvou otázkou, či sa BSK bude uchádzať 

o záchranu všetkých pamiatok na svojom území. Pretože takýchto prípadov bude viac. 

Druhá otázka, ktorú sme mali, a ktorú sme pokladali predkladateľom materiálu. Aký vôbec 

bude účel. Pretože nám chýbal, pri predložení materiálu. Viete, ono kupovať pamiatky 

môžeme, ale my už by sme mali vedieť, čo s tým chceme. Tretiu otázku, ktorú sme dávali 

oprávnenú si myslíme, je, prečo samotné mesto, ktoré to má na území. Ja mať toto 

v ponukovom konaní, idem do toho, za Mesto Malacky. Ale samotným Svätým Jurom bolo 

deklarované, že majú úplne iný cieľ. Že oni chcú kultúrne centrum vybudovať niekde inde. 

Bola tu oprávnená otázka. Uchádzame sa o odpoveď na túto otázku. Preto aj finančná 

komisii v diskusii, potom, že nemala zodpovedané svoje otázky, mohla v danej chvíli len 

prijať uznesenie, že neodporúča kúpu tejto pamiatky. Pán predseda, budeme radi, ak sa 

uchádzate o podporu aj nás, pri tomto prevode, aby tieto otázky boli zodpovedané. Ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Švaral. 

Peter Švaral 
 
Ďakujem pekne, ja v podstate súhlasím s tým, čo povedal Juraj predomnou. Trošku možno 

stlmím tiež to nadšenie. To, čo bolo povedané na začiatku. Matúš aj od Vás. Keďže neprešlo 

to na finančnej komisii ,tento bod nebol podporený. Tento bod nebol podporený ani na 

komisii európskych záležitostí, regionálnej spolupráce a cestovného ruchu. Z podobných 

dôvodov. Ja pokojne môžem byť aj za kultúrneho barbara. Nebude to prvýkrát. Ale keď si 

urobíme prehľad, tak v rámci kraja máme synagógu v Malackách, ktorú Malacky mesto 

zrekonštruovalo myslím z vlastných peňazí na začiatku storočia v 2005tom, ak sa nemýlim., 

plus mínus. Na vtedajšie peniaze to mohlo byť asi dva milióny korún. To je jedno, to vie Juraj 

lepšie. Máme synagógu v Stupave, ktorú rekonštruuje aj občianske združenie v spolupráci 

s mestom. Máme synagógu v Senci, kde utápa svoje nemalé peniaze kraj v spolupráci 

s mestom. Máme maličkú synagógu u nás v Rohožníku, kde sme urobili v podstate my tú 

rekonštrukciu v spolupráci so židovskou obcou. A aj s podporou BSK. Čo je možno tak na 

úvod. Keď sa bude hovoriť o podpore na takúto rekonštrukciu, budem za aj obidvoma 

rukami. Ale tento spôsob, keď my ideme kúpiť niečo, nechcem to nazvať vulgárne, podľa 

toho materiálu, ktorý máme, tam sú len v úvodzovkách kopy kameňa za cenu, ktorá je dobrá. 

Tá cena nás nezabije, ani tých 9 tisíc ani tých ďalších tri tisíc Euro za pozemok. To je 

zanedbateľné. Len potom vlastne vieme, že pri tej stavbe je problém už so stavebným 

úradom, ktorý požaduje ako sanáciu. Ktorý požaduje proste odstránenie problémov 

s ohrozovaním okolia. A vieme o tom, že tá rekonštrukcia toho bytu nebude stáť ani 5 Euro 

ani 5 tisíc ani 1é tisíc Euro, pokojne sa bavme v rozmedzí pol milióna až milión do 

rekonštrukcie. A potom sa bavme o ďalších prevádzkových nákladoch toho objektu na úrovni 

možno sto-dvesto tisíc ročne. Čo nikde nebolo povedané. A tie otázky, ktoré položil aj Juraj 

Říha tu sú a neboli zodpovedané. A takto bude trvať ak bol predložený do komisií, ja naozaj 

neviem si predstaviť, že podporím, že župa si zoberie na krk takéto bremeno, pri všetkej úcte 

ku kultúre. A pri všetkej úcte ku židovskej spoločnosti. Ale nehnevajte sa, nie. A ešte jedna 

vec. Juraj, pán predseda, trochu sme zlomili priebeh rokovania, tým, že sme tento bod 



vsunuli do predchádzajúceho bodu, aby sme dali možnosť vystúpiť zástupcovi židovskej 

obce. Keby naozaj reálne záležalo zástupcovi židovskej obce na tomto bode, tak si nájde 

viacej času ako 15 minút pre naše rokovanie. Nehnevajte sa, ale beriem to aj tak, akože 

znak prístupu. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, beriem na vedomie. Najprv s technickou pán poslanec Bajan a následne bude 

reagovať pani riaditeľka úradu. 

Vladimír Bajan 
 
Ďakujem pekne, možno, že tejto diskusii nepomáha dosť nepresvedčivá dôvodová správa. 

Rozumiem tomu, že sa tu píše o tom, že keď chceme zrekonštruovať, môžeme investovať 

len do vlastného majetku. Vieme, že by to mohlo slúžiť na kultúru, kultúrne využitie, koncerty 

a tak ďalej. Ale ten odsek, ktorý je tu, citujem: uvedené účely je nielen vlastným využitím 

synagóga, ale aj prípadným priamym predajom z dôvodu osobitného zreteľa, a tak ďalej. 

Vieme vlastne, čo  stým chceme dosiahnuť? Chceme zrekonštruovať, potom predať? 

Zrekonštruovať, potom využívať? Na toto si dajme odpoveď a potom táto diskusia bude 

jednoduchšia. Všetko. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pani riaditeľka, nech sa páči. 

Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem. Takto som to aj ja chápala z komisií. Presne chcem tieto otázky, ktoré padli. Preto 

som aj povedala na úvod mojej reči, že možno to nebolo správne komunikované, položené. 

Ma mrzí, že som tam nebola osobne, na tých komisiách. Čiže rešpektujem, sú na mieste tie 

otázky, v prvom rade. Čo sa týka otázok pána poslanca Říhu. Pýtali ste sa, pán poslanec, či 

BSK bude kupovať všetky kultúrne pamiatky. Odpoveď je: určite nie. Preto som dala príbeh 

na začiatok. Ako k tomu vzniklo, ako nastal vôbec tento okamih, že sme sa k tomu dostali. 

A pre mňa, pre úrad je v prvom rade, keď niečo prednese úrad vám, plénu zastupiteľstva 

poslancom, či je to opodstatnené. V zmysle, v čom je to špecifické. Samozrejme, ja som 

strašná pragmatička, čiže na tomto ma nikto nechytíte, že vám dám niečo do dokumentov 

a do návrhu, kde nebudeme mať jasné finančné zázemie. Čiže určite by som neriskovala 

budget ani dvadsať tisícový BSK. A to hovorím z úprimnosti duše a preto som zdôrazňovala, 

čo ma mrzí, že ste nepočúvali všetci moje úvodné slovo, lebo tu boli rôzne šumy. 

A pokladala som to za veľmi dôležité pochopiť, že boli tri alternatívy. Vy ste tu hovorili 

o tretej, štvrtej. Ja hovorím o prvej druhej. Prvej silnej. Na okresnom úrade, keď sme sa 

stretli, bol už nachystaný predaj. Predaj tejto synagógy. Ale nevedel ani predseda okresného 

úradu, čo mu bolo úprimne ľúto. Bol absolútne na strane našej, mentálneho duchovného 

nastavenia. Ďalšia otázka bola, aký bude obsah. Bude zachovaný obsah, alebo bude tam 

pivovar vaším predajom? Čo tým spôsobíte? To, že to predáte je hodnota peňazí. Len na čo 

bude slúžiť tá synagóga? To je podstatné aj pre BSK. Povedal, my nemáme zákonné 

možnosti dať do zmluvy. Bolo by to pro forma, splňte si účel, ale štát nemá, aby zasejfoval, 

neviem teraz správne slovo po slovensky, účel, obsah využitia. My ho máme. Čiže v tomto 

štádiu sú nahlásení na okresnom úrade dvaja, ak nie traja záujemci. Nás jeden oslovil, 

keďže vedel, že dnes je to na zastupiteľstve. S veľmi silným zámerom, kompletnou 

rekonštrukciou, čiže BSK by dalo nulu. Keď my by sme to nadobudli, predalo by to za tú 

cenu, alebo právnici mi povedia možno plus jedno euro. My nejdeme na tom zarábať. My 

ideme ochrániť túto špecifickú kultúrnu pamiatku. Ja viem, že pre mnohých z vás možno nie 



som tá správna osoba, asi vnímate moje priezvisko, veľmi vkladať ducha do tejto kultúrnej 

pamiatky, ale je to špecifická kultúrna pamiatka a nielen pre židovskú komunitu. Ale aj pre 

židovskú komunitu. Čiže pre celý kraj, aj cestovný ruch, čiže ja odpovedám, na čo ste sa 

pýtali. Využitie bude spoločenské, kultúrne, nebude to modlitebňa. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, s faktickou poznámkou pán poslanec Říha. Dobre, takže neudeľujem slovo pánovi 

poslancovi Říhovi a do rozpravy je ďalej prihlásený pán poslanec Pomichal. 

István Pomichal 
 
Vážený pá predseda, milí kolegovia. Synagóga Svätý Jur je úplne nová téma, nebola 

predmetom politického boja pred voľbami. Neni to zaradené do našich aktivít, ktoré chceme 

riešiť. Je to úplná nová vec, ktorú priniesla doba. A postupne tie informácie pribúdajú, 

pribúdajú. A dneska už si myslím máme pred sebou rok ten materiál, že jedná sa o záchranu 

kultúrnej pamiatky s veľkým významom. Ja sa prikláňam k názoru predkladateľa, pánovi 

Drobovi, predsedovi kultúrnej komisie o hodnote tejto veci a spojením to s morálkou. Do 

histórie keď sa vrátim, chvíľku, čo tu pán z hostí vysvetľoval. Slovenský štát bez jedného 

hlasu prijal židovský zákon a neišli tí židia na deportáciu, ale celý majetok bol zhrabaný. 

Jediný János Esterházy, ktorý pomaly bude vysvätený za svätého hlasoval púroti vtedy 

v parlamente a zomrel ako mučeník. Takisto si myslím, že prenasledovanie za náboženské 

veci a národnostné, rasu a tak ďalej v 21.om storočí už nemá miesto. A treba sa vysporiadať 

so starými krivdami. A tie pamiatky, ktoré ešte ostali treba zachrániť. Pripomínam národnú 

pamiatku v Senci synagógu, ktorú sme veľmi ťažko bojovali krok za krokom dvadsať rokov. 

A zachvíľu bude pýchou mesta Senec. Kultúrna pamiatka svojou krásou, ako sme ju obnovili. 

My sme v tomášove ako prvá obec ako obete druhej svetovej vojny v roku 2000 zo 

zastupiteľstva vypísali 20 mien, deportovaných židov, ktorí sa nikdy nevrátili do obce, medzi 

hrdinov druhej svetovej vojny. Takisto v nedeľu máme pamiatkový deň vysťahovania 

Maďarov, ktoré boli vplyvom Benešových dekrétov, kedy 250ľudí z obce boli násilne 

vysťahovaní. Tiež ich majetok ostal tu pre Slovenský štát. alebo pre Československo. Tak 

tých krívd tu máme dosť. Ja si myslím, že to neni vecou peňazí, je tu nová nádej zachrániť 

kultúrnu pamiatku. A som za to, aby sme poznať nové skúsenosti dali šancu, aby táto 

kultúrna pamiatka bola zachránená. Nehlasujeme teraz o nejakých miliónoch, hlasujeme 

o tom kroku, aby sme dali šancu túto kultúrnu pamiatku zachrániť a trochu aj vysporiadať sa 

s minulosťou. Ja tento materiál podporím . Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, s faktickou pani poslankyňa Aufrichtová. 

Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Ano. Tu si treba uvedomiť, že my tu ideme iba rozhodnúť o tom, že procesne 

môžeme zamedziť priamemu predaju, ktorý je štát povinný a nevie zabezpečiť zachovanie 

účelu. My dneska vieme poskytnúť v podstate štátu možnosť, aby táto národná kultúrna 

pamiatka úplne neprepadla do akéhokoľvek účelu využitia. Ako sa k tomu župa postaví, 

môžeme ešte na jednotlivých komisiách rozoberať.  

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, s faktickou, nech sa páči, pán poslanec Říha. 

 



Juraj Říha 
 
Jožko, neviem či môžem teraz, ale idem reagovať. István, vnímam tvoj postoj, ako predsedu 

finančnej komisie. Beriem ho na vedomie. Bol tu spomínaný účel. Tú oprávnenú otázku, 

ktorú sme dali. A mňa by zaujímalo, teda v Trnave, už si to Oliver spomínal ty. Sú dve 

synagógy. Z toho jedna, v jednej sa nachádza kaviareň, je kompletne zrekonštruovaná. 

Robia tam koncerty. Je to naplnenie záujmu, nie je, alebo akokoľvek potretá spoločenská 

hodnota?  

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ja veľmi stručne zareagujem. Účel pre nás je čokoľvek, čo obohacuje kraj. Jediné, 

čo sme nechceli s pani riaditeľkou, aby sa buď budova synagógy úplne zlikvidovala vznikol 

tam developerský projekt. To bolo prvé veľké NO, NO. A druhé je nejaká nedôstojná piváreň. 

Všetko ostatné je otvorené na diskusiu. Samozrejme, najradšej by sme tam mali kultúrny 

stánok. Nech sa páči, ešte pani riaditeľka reaguje. 

Patrícia Mešťan 
 
Ak môžem pán predseda, ešte si dovolím vás poopraviť to, že developerský účel by tam 

nemohol byť, je to národná kultúrna pamiatka, hej, pod KPÚ. Čiže sme mali rokovanie 

s generálnou riaditeľkou sekcie Krajského pamiatkového úradu. Nastavili sme si, čo sa 

očakáva. Budova musí byť samozrejme zachovaná. Fasáda, všetko, musí byť 

zrekonštruované. Ale obsah, stále hovorím o tom vnútri, v jadre, čo tam bude. Odpoveď na 

vašu otázku pán poslanec. Áno, je to naplnenie, presne tento zámer chceme, 

kultúrnospoločenský, aby slúžil mestu. Chceme, aby sa to prenajímalo, aby tam boli nejaké 

minikoncerty. Ona je veľmi maličká, tá synagóga. Nie je tak veľká, jak senecká. Ona nie je 

tak úplne veľká tá senecká, oproti ostatným. Ale ona, táto je malinká, keď tam bude 

kaviarnička, úžasné. Keď  tam bude to jadro samotné je s obrovskými stropmi. Dajú sa tam 

poriadať koncerty, prednášky, čokoľvek. Čiže na tento účel je to fajn, nejaká expozícia. 

Nebude to mať to najvyššie opatrenie ako synagógy, nebudem menovať Izrael, Jeruzalem 

a tak ďalej. Ten najvyšší rámec to nebude mať. To je absolútne nerealizovateľné, drahé, tam 

je systém depozitárov a tak ďalej. Tento režim nemá ani senecká, ani sme s tým nerátali. Ani 

táto by nemala. Ale toto je stále ten obsah, ktorý čakáme od záujemcu, že nám naplní. 

Podstatné je, že tam nebude prevádzka, piváreň. To sa v Prahe deje v cirkevných chrámoch. 

Hej? Čiže nie je to nič neobvyklé, čoho sa bojíme. A čoho sa bojí aj okresný úrad. Preto tá 

spolupráca dnes je nadštandardná. A preto sme dospeli k tomuto záveru, aby sme urobili 

z toho kultúrne centrum. Kultúrne jadro. S expozíciou, malou Chatama Sófera. Myslím vo 

fotodokumentácii, nie teraz myslím depozit s drahými materiálmi.  

Juraj Droba 
 
Ďakujem, s faktickými poznámkami ešte pán poslanec Solga. A potom pán poslanec Švaral. 

Oliver Solga 
 
Ak dovolíte, chcel by som pridať niekoľko slov k slovám pani riaditeľky a tým aj odpovedať 

môjmu priateľovi, pánovi poslancovi Říhovi. Niekoľkokrát, hovorím, že som sa stretol 

s primátorom mesta, a stretol som sa aj s pánom primátorom múzea, Malokarpatského 

múzea, ktoré má v gescii aj expozíciu vo Svätom Jure. Hovorili sme o tom, bez toho, aby 

som zatiaľ o tom hovoril s pani riaditeľkou, alebo s pánom županom. Hovorili sme o tom, že 

si vieme predstaviť, niekoľko, veľmi veľa možností, ak by sme tú synagógu získali. A podarilo 

by sa nám ju pripraviť. Veľa možností jej využitia. Svätý Jur, a hovorím to ako Pezinčan, má 



obrovský, tak ako Pezinok a Modra samozrejme, má obrovský potenciál cestovného ruchu, 

najmä toho, ktorý sa viaže na kultúru. Ďalej sme hovorili o tom, že my dnes, Malokarpatské 

múzeum, ktoré ale financuje BSK robí dlhodobý archeologický prieskum na slovanskom 

a predslovanskom hradisku, z ktorého vyšli obrovské, mimoriadne exponáty, ktoré treba 

prezentovať. Je tam Biely kameň, hrad, ktorý treba prezentovať. A najmä, sú tu grófi zo 

Svätého Jura a Pezinka, to je tristoročná história, ktorú treba odprezentovať. A myslím si, že 

tá synagóga je presne ten objekt, ktorý sa na to hodí. Spolu s inými aktivitami, prezentáciou 

napríklad aj Chatama Sófera, alebo dejín židovskej obce v jure. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, pán poslanec Švaral. 

Peter Švaral 
 
Pani riaditeľka, keď sa okresný úrad niečoho bojí, okresný úrad zastupuje štát. Čiže, keď sa 

štát niečoho bojí, tak nech láskavo využije štát tie svoje páky, ktoré má a nech nedopustí to, 

čoho sa bojí. 

Juraj Droba 
 
Nech sa páči. 

Patrícia Mešťan 
 
Ak môžem, pán poslanec Švaral. Absolútne s Vami súhlasím. Ani si neviete predstaviť ako. 

A preto som v tretej vete povedala: Prekvapivo ministerstvo kultúry ani neodpovedalo na list. 

Ani sa nijak neprihlásilo k tomu. Nemám čo k tomu dodať. 

Juraj Droba 
 
Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Drotován. 

Michal Drotován 
 
Ďakujem veľmi pekne, ja by som pri tom chcel na úvod. Čakať niečo od štátu v prípade 

záchrany kultúrnych pamiatok je asi naivné. Preto vítam tento zámer. Tak, ako hovoril pán 

Solga. V Pezinku zanikla synagóga za komunizmu. Tak isto v Rači modlitebňa židovská, 

ktorá bola za komunizmu, takisto ju zbúrali. Mali sme komunitu, ktorá bola viac jak 70 ľudí 

v štyridsiatom roku. A skúmali sme tie ich príbehy a sú naozaj veľmi smutné.  A myslím si, že 

práve tie obce, ako bývalý teda Racisdorf, Pezinok, Jur a okolie, ktoré mali relatívne veľkú 

židovskú komunitu, by mali prispieť, viem si predstaviť, že v rámci nejakých dotácií, spolu 

združenej investície do budúcnosti tejto synagógy. Práve z toho dôvodu, lebo aj tie obce, 

musíme si to priznať, tie naše obce, vtedy samostatná Rača, participovala na arizáciách 

a zobraní majetkov židom, ktorí u nás žili a dodnes sa niektoré pozemky, ktoré sa 

medzičasom stali nemecké, potom obecné, a tak ďalej a všelijaké možné, boli rôzne riešené. 

Takže, treba povedať, že aj obce by mali participovať na záchrane tejto pamiatky. Nie iba 

štát. Pretože nie iba štát robil to, čo robil cez druhú svetovú vojnu. Ale žiaľbohu aj naši 

predchodcovia v obciach v okolí. Ja by som bol veľmi rád, keby sa táto pamiatka zachovala a 

bol by tam aj nejaký pietny, buď nejaký odkaz na tých konkrétnych ľudí. Pretože to je to, čo 

tu chýba. Lebo dnešná mládež vidí tie príbehy, sú s nimi až presýtení, o holokauste, ale 

nevnímajú ich osobne. Keď budú vedieť, že napríklad, že dom na Víťaznej ulici v Rači ten 

a ten bol arizovaný, bol to ten a ten človek, ktorý býval dve ulice od nich, tak to budú brať 

úplne ináč. Takže ja to vítam. A veľmi rád to podporím. Myslím, že uvažovať tu o peniazoch, 



toto je práve taká vec, kde tie peniaze, keby sme ako sa hovorí ten sulíkovský excel, a treba 

to riešiť aj ináč. A naozaj, je to posledná synagóga v tejto oblasti. A som rád, že župa do toho 

ide. Aj keď možno samozrejme vieme nájsť, aj v Rači vieme nájsť desiatky vecí v rámci 

našich šiestich stredných škôl, ktoré by trebalo opraviť a tak ďalej. Ale naozaj, pozrime sa na 

o nie ekonomicky, ale ako nejaký záväzok, ktorý treba da´t do budúcnosti. Lebo tá synagóga, 

keď padne, tak už tu nebude a skončí tak jak v Pezinku a v Racisdorfe. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poznámku o sulíkovskom exceli neberiem osobne. Ale pozitívne.  Nech sa páči, 

s faktickou pán poslanec Bajan. 

Vladimír Bajan 
 
Myslím, že rozumieme ....kultúrnych tradícií v našom regióne. Ale naozaj by pomohlo, keby 

sme vedeli eliminovať hrozbu prípadného scudzenia...majetku. A dať to do portfólia našich 

kultúrnych zariadení. Čiže eliminovať hrozbu predaja, respektíve dlhodobého prenájmu za 

nejaké smiešne euro a podobne. A diskusia by sa vyvíjala pravdepodobne úplne ináč. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ďalším prihláseným do diskusie je pán Štekláč.  

Juraj Štekláč 
 
Ďakujem za slovo. Ja by som povedal na úvod, že ja každú otázku vôbec v živote považujem 

za legitímnu a vážim si každý racionálny názor. Chcel by som povedať, že na túto tému sa 

dívam zase ako na taký, že má teda tri roviny. Tá prvá rovina je rovina právna. A v tejto 

súvislosti, by som chcel veľmi poďakovať právnemu oddeleniu, pánu doktorovi Šarayovi. Ja 

si myslím, že oddelenie sa veľmi dobre popasovalo s tým právnym riešením. Tá druhá rovina 

je taká ekonomická. Poslednú dobu, posledné zasadnutia tu zaznievali mnohé ekonomické 

a finančné témy. A mám taký pocit, že nás trochu uviedli do stresu, že už čokoľvek pri slove 

peniaze nám vytvára pocit, že, takého stresu, že sa nemáme rozhodovať, alebo že nejakým 

spôsobom, keď máme šetriť. Ale chcel by som povedať, že peniaze nie sú cieľovou 

hodnotou spoločnosti. Cieľovou hodnotou spoločnosti je vyšší princíp. A myslím si, že tie 

peniaze by nás nemali brzdiť v nejakých rozhodnutiach. A tu by som sa dostal k tej tretej 

rovine. A tá je myšlienková. Ja neviem, že či si to my celkom neuvedomujeme, ale my 

v podstate stojíme pred historickým okamihom. Lebo kultúrnu pamiatku netvoria len krásne 

zrekonštruované ornamenty. Ale kultúrnu pamiatku tvoria aj myšlienky a udalosti, ktoré sa 

dnes odohrali, a ktoré sa v nej zhmotňujú. A z tohto pohľadu toto je kultúrna pamiatka 

svetového významu. Toto nie je že synagóga, toto je synagóga synagóg. Toto nie je kultúrna 

pamiatka, toto je kultúrna pamiatka kultúrnych pamiatok. A jednoducho my stojíme pred 

historickým okamihom, že či Bratislavský kraj sa postaví do úlohy, že bude záchrancom tejto 

pamiatky, alebo nie. Stojíme pred okamihom. Buď tú pamiatku zachránime, alebo nie. Tak ju 

prosím vás zachráňme. Ja podporím tento materiál. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Chren 

Martin Chren 
 

Ďakujem veľmi pekne, vážené dámy, vážení páni. No karty sú už asi rozdané. Už asi každý 

vie, že ako bude hlasovať v tomto bode. Predsa sa chcem len pár slovami tiež vyjadriť. Tak 



pred včerom sme oslávili také smutné výročie 7é rokov od prijatia Židovského kódexu 

v Slovenskej republike. A chcel by som Vás všetkých pozvať tu, kúsok odtiaľto v parku 

Alfréda Wetzlera pred paneurópskou vysokou školou, organizujeme v spolupráci so 

združením Post Bellum, výstavu osudov ľudí, ktorí prežili tento teror. A prežili túto smutnú 

udalosť v našich dejinách. Aby sme pripomínali, že kam až môže nenávisť zájsť. Vo svetle 

tohto, keď hovoríme o tomto bode, možno je to aj také symbolické, rokovať práve dnes 

o kúpe jedného z posledných miest v našom kraji, kde môže byť zachovaná pamiatka 

a pripomienka. A na synagógu, čo by sme my v Starom meste za to dali, keby sme mali 

možnosť obnoviť a zrekonštruovať zbúranú synagógu, po ktorej dnes v podstate chodíte po 

moste SNP, a ktorá nám zmizla. Možno by som pripomenul len dve veci. Dnes, keď 

rokujeme o kúpe, rokujeme o finančnej investícii vo výške 9500 eur. A prosím pekne čo to 

je? To je 10 metrov zrekonštruovanej cesty druhej triedy? Alebo jedna hodina zimnej údržby, 

keď naozaj sneží? Násobne väčšie sumy sa ušetrili tento rok, ale že stonásobne väčšie 

sumy možno. Len kvôli tomu, že bola mierna zima. Naozaj to nie je nejaká taká obrovská 

finančná investícia. Neviem, či to rokovanie o tomto bode nestálo daňových poplatníkov viac, 

než tá suma o ktorej tu hovoríme že ju ideme teraz vynaložiť. Druhá vec je veľmi oceňujem, 

čo povedal pán starosta Racisdorfu. Že sa na to nemôžem pozerať len cez ako nejaký excel. 

Viete, bohužiaľ v tej histórii Slovenska generácie politikov pred nami robili v prvom rade to, 

že rozpredávali obecné majetky. Dnes, keď sa pozriete aj tu po našom Ružinove, je to jedna 

zahusťovačka za druhou práve kvôli tomu, že v minulosti nejakí poslanci, politici rozhodli 

o tom, že rozpredávajú pozemky, rozpredávajú majetky a stavia sa tu potom hlava na hlave. 

A ja by som naozaj rád odišiel do dejín ako človek,....niektoré možno z kľúčových miest. Či 

už historicky, alebo z hľadiska nejakej lokality sa podarilo zachrániť, ktorý nerozpredával 

pozemky, ale naopak získaval ich v prospech obyvateľov nášho kraja. Preto, aj keď veľmi 

často pripomínam, že drvivú väčšinu daní a do rozpočtu Bratislavského kraja platia 

obyvatelia mesta. A takmer nič z toho nedostávajú naspäť. Pretože kraj opravuje cesty mimo 

hlavného mesta a v Bratislave nemá žiadnu. V tomto prípade budem rozhodne hlasovať za 

to, aby takáto investícia išla do Svätého Jura a aby sa podarilo túto pamiatku zachrániť, aby 

dostala šancu. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, s faktickou poznámkou pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa 
 
Ďakujem veľmi pekne, ja som si ešte dovolil na pána Juraja Štekláča s faktickou, len som 

neskoro stlačil. Otázka, teda, alebo skôr smerujem k tomu, že nie som nejaký znalec histórie. 

Keď naozaj sa jedná o synagógu synagóg, tak je to naozaj otázka, prečo sa o ňu nezaujíma 

štát. A možno aj prečo sa o ňu nezaujíma, alebo nemá o ňu záujem aj židovská náboženská 

obec. To sú také veci, ale samozrejme, rešpektujem, že treba sa o takéto synagógy synagóg 

starať a ja tento návrh určite podporím, aj z dôvodu, že teda vyznávam inú vieru, ale 

vzhľadom k rešpektovaniu akýchkoľvek zachovania kultúrnych pamiatok a akceptácie 

akejkoľvek viery, ja tento materiál podporím, ďakujem pekne. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Krippel. Ďakujem pekne za 

slovo. Ja chcem dneska veľmi oceniť túto diskusiu, lebo toto je jedna z najlepších diskusií čo 

počujem , za tie možno skoro tri roky, čo sme tu poslanci k tejto synagóge. Naozaj každý 

príspevok, každého jedného poslanca mal svoje racio a mal aj svoju veľkú múdrosť. A bol aj 

úplne legitímny. Aj ke´d boli to niekedy možno príspevky, pre ktoré budú tí ľudia hlasovať 

proti, alebo sa zdržia, ale aj tie boli veľmi hodnotné, cenné. A naozaj v nich bolo rácio. Ja 



som si to, pomôžem si pánom doktorom Štekláčom, tiež dal do takých troch rovín. Tiež 

zhodou okolností tej právnej, ekonomickej a morálnej. Z tej právnej roviny mám za to, že tá 

šanca rozhodnúť sa to kúpiť je teraz. Nebude o rok, nebude o dva roky, aj keď my možno 

ešte nevieme ten účel toho využitia. Presný. Čo tam bude, čo tam chceme mať, alebo čo by 

tam bolo najlepšie. Tak tá vec je na stole dneska a možno ešte pár dní, pár týždňov. Ale 

jednoducho, ak to nekúpime my, tak to kúpi iný záujemca. A keď to kúpi iný záujemca, tak je 

veľmi pravdepodobné, že aj keď bude z hľadiska pamiatkových zákonov musí dodržať tú 

stavebnú architektúru, ale vôbec nezachová ten účel toho, čo tam bolo. A môže úplne 

zdevalvovať tú kultúrnu hodnotu, aj tú spoločenskú hodnotu toho priestoru. Takže v podstate 

je to buď teraz, alebo nikdy. Ja to tak vnímam. Buď teraz to kúpime, alebo teda prevezmeme 

do vlastníctva, alebo nikdy. To je tá právna rovina pre mňa. Ekonomická rovina je v tom, že 

samozrejme bude nás to niečo stáť. Nehovorím vôbec o tej kúpe, lebo to neni veľa peńazí 

naozaj pre kraj. Ale bude tam samozrejme nasledovať asi tá nejaká nevyhnutná sanácia. 

A môže to byť kľudne tých 150 tisíc euro, ako hovoril pán poslanec Pátek. Možno aj viac. 

Takže napriek tomu si myslím, že to rozpočet župy zvládne. No a tá tretia rovina, je u mňa tá 

morálna rovina tiež. Tak cítim, že táto spoločnosť má veľký spoločenský dlh voči židovskej 

náboženskej obci, ktorá tu na Slovensku bola. A je veľkou súčasťou našich dejín. Celého 

Slovenska. Bola tu spomenutá práve aj synagóga v Bratislave. Obrovská synagóga, 

neologická veľká, ktorá bola najviac spojená s Chatamom Sóferom, ktorá bola zničená, hoc 

pre krásnu stavbu architektonickú Nového mosta. Poprosím ešte chvíľku, možno minútu. Tak 

je tu ten spoločenský dlh, poviem, že nebol to len režim fašizmu, ale aj režim komunizmu 

napríklad, za ktorého bola zničená. Tá veľká najväčšia neologická synagóga. Takže rovnako 

je tu spoločenský dlh, poviem to pri tejto diskusii voči pamiatkam aj iných cirkví, či 

protestantských  ale aj katolíckej cirkvi, kde štát vrátil zdevastované pamiatky po 89-tom 

týmto cirkvám. Ale my máme teraz na stole židovskú synagógu a je to možnosť prihlásiť sa. 

Ako keby urobiť v rámci tých dejín tej židovskej kultúry na Slovensku, obzvlášť 

v Bratislavskom kraji, kde tá židovská komunita bola veľmi silná, tak máme možnosť napísať 

do tej knihy, do tej kapitoly tých dejín nejakú novú, novú kapitolu. Ja to takto vnímam. Tak 

pre mňa, zo všetkých tých troch rovín. Budem hlasovať za. 

Juraj Droba  
 
Ďakujem veľmi pekne, s ďalším príspevkom do rozpravy, pán poslanec Pekár. Nech sa páči. 

Dušan Pekár 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. Ja pri rozhodovaní o tomto materiáli sa budem 

orientovať na rovinu historickú. My naozaj máme jedinečnú možnosť zachovať jednu budovu, 

respektíve zrekonštruovať, krásnu budovu, ktorá na prvý pohľad nevyzerá vábne. Ale viem si 

predstaviť po rekonštrukcii, že to bude ďalším lákadlom pre turistov Bratislavského kraja. 

Nemali by sme pozerať na tú cenu, za ktorú to ideme kúpiť, lebo tá je podľa mňa symbolická. 

Bude stáť oveľa viac rekonštrukcia tejto budovy. Ale verím, že v spolupráci so štátom 

a mestom Svätý Jur sa nám to podarí a budeme sa mať v budúcnosti čím popýšiť. Mala by 

skončiť éra rozpredávania, respektíve devastovania starých budov, a zachovať históriu pre 

ďalšie generácie. Preto ja budem hlasovať za. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujeme, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Říha. 

 
 
 



Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne pán predseda, otázky, ktoré sme položili boli zodpovedané. Teda si myslím, 

ak je to úprimný záujem vás ako vedenia úradu a samotného kraja. Budem ti dôverovať pán 

predseda. Preto tento materiál podporím. Juraj, myslím, že podporíme ho spoločne. Aj po 

rokovaní komisie. A s plnou vážnosťou hovorím, že v Malackách sme obnovili synagógu zo 

zdrojov Európskej únie v rámci prestupovej pomoci. Aktuálne máme v synagóge základnú 

umeleckú školu. Dočítal som sa v médiách, ...nejaký staviteľ, ideme stavať kulturák 

v Malackách. Čiže chceme synagógu uvoľniť. A tým pádom sa ponúka priestor pre to, aby 

sme mohli spoločne a budeme sa uchádzať o podporu Bratislavského samosprávneho kraja, 

aby nám pomohol s rekonštrukciou interiéru našej malackej synagógy. Ktorá má krásny lesk, 

ale môže mať ešte väčší. A môžeme jej prinavrátiť vnútorný obsah ako sa patrí, takže 

budeme sa o to uchádzať. Ďakujem pekne a tento materiál podporím.  

Juraj Droba 
 
S faktickou poznámkou na poslanca Říhu pani poslankyňa Aufrichtová. 

Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem, ja budem veľmi stručná, mala som faktickú po poslancovi Chrenovi. Potom som 

mala faktickú po Kripplovi a fakt som si myslela, že treba to už nechať tak. A na príspevok 

pána poslanca a pána primátora Říhu ma presvedčil, že nie je dobré povedať vo svojom 

príspevku, že diskusia stojí daňových poplatníkov viacej ako výsledok, pretože práve táto 

diskusia a tento príspevok pána poslanca Říhu ma presvedčil, že diskutovať má zmysel. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ja sa s tým stotožňujem, zažíval som 7 rokov Národnú radu Slovenskej republiky, 

k takémuto bodu by sme rokovali možno dva dni. Takže vydržme to, tá diskusia. Sme tu na 

to, aby sme diskutovali. A tie piatky zastupiteľské si prosím Vás rezervujte naozaj, že nie 

vždy skončíte o tej jedenástej, ale niekedy sa to trošku natiahne. Tú diskusiu považujem 

naozaj za prospešnú. Ďalší s faktickou poznámkou pán Jánošík. 

Juraj Jánošík 
 
Ďakujem pán predseda. Ja len v krátkosti, určite podporím tento návrh, je to historická 

kultúrna pamiatka, čiže podporím návrh, to čo Jurko Říha, primátor a poslanec, a takisto aj 

náš predseda. Čiže tento návrh bude z mojej strany podporený. Ďakujem. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ďalším s faktickou poznámkou je pán poslanec Švaral.  

Peter Švaral 
 
Ďakujem pekne. My tu máme precedens....Nie je to moja výhrada voči synagóge. Nie je to 

moja výhrada voči pamiatke. Tí čo ma poznajú, tak vedia ....Župa z vlastných, alebo 

z fondových peňazí, alebo kombináciou rieši kaštieľ v Modre, synagógu v Senci, teraz robí 

synagógu v Jure. Juraj, pán primátor, prosím, daj nejakú požiadavku, aby tá rovnováha 

regionálna zostala zachovaná. Lebo ako máš tam čo riešiť. Stále mi tam absentuje prejavený 

výrazný záujem mesta Svätý Jur. Toto ja nejak tam nevnímam. Juraj hovorí, že ide stavať 

kulturák, Ja som tento rok v čase krízy hodil som do neho asi 10 percent rozpočtu. Takže, 



aby sme vedeli o čom sa bavíme. Tá cena je dobrá a zanedbateľná. Tá cena, ktorá príde.. 

a to chystaj si Juraj materiály. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem, ja sa vyjadrím potom na záver tiež. Pán poslanec. Ďalšou poslankyňou v diskusii 

je prihlásená pani poslankyňa Ovečková. Nech sa páči. 

Lýdia Ovečková 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som len chcela povedať, že podporujem kúpu národnej 

kultúrnej pamiatky synagógy vo Svätom Jure, ktorá je jedinečnou možnosťou, ako zachovať 

kultúrne dedičstvo aj časť histórie pre našich potomkov. Rovnako tak, aj keď to nepatrí do 

tohto bodu, ale by som chcela takto verejne podporiť pána doktora Štekláča. Ako nominanta 

na funkciu vicežupana. Nakoľko nemá to tu konca. Možno by som dala do budúcna návrh na 

zváženie tejto diskusie, ktorá by sa mohla konať pred zastupiteľstvom a nie naozaj tuto, na 

zastupiteľstve. Je to už nekonečne dlhý čas, čo tu vlastne diskutujeme. Možno, keby  tieto 

veci boli prerokované skôr, tak by sme sa tomu vyhli. Žiaľ, mám dlhodobo plánované 

povinnosti a milé povinnosti, takže budem musieť odísť, lebo ...petržalčanom. Mrzí ma to 

a naozaj podporujem aj tento bod tri, aj nomináciu pána doktora Štekláča ako vicežupana. 

Mrzí ma. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. Posledným prihláseným do rozpravy je pán poslanec Tydlitát. Nech sa páči. 

Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pán župan, predpokladal som, že budem posledný, a že to 

trošku zhrniem. Poprosím jednu vec, že dúfam, že po tejto diskusii bude ešte také konečné 

resumé. Ja môžem povedať, že chápem historický odkaz, etický aj morálny. A vnímam aj to, 

čo odprezentovala pani riaditeľka Mešťan. Ja poprosím ešte raz, aby to zdôraznila, že tie 

možnosti na financovanie, aby to stálo župu čo najmenej, alebo takmer nič. Alebo možno 

vôbec nič. Aby ešte raz odprezentovala. Aby sme sa stále nejakým spôsobom nezacyklovali 

a nevracali späť k tým financiám. Chápem a bol by som proti sebe, ak by som povedal, že 

nerozumiem aj môjmu kolegovi Švaralovi. Treba vnímať niektoré veci možno aj z takého 

regionálneho pohľadu a tú takú regionálnu spravodlivosť. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, posledným s faktickou poznámkou na pána Tydlitáta je pán poslanec 

Dvoran. 

Dušan Dvoran 
 
Kvôli tomu robím faktickú, lebo úplne som chcel povedať, to čo povedal Peter. Ja vychádzam 

z toho, že v našej obci sa z tých židovských rodín nevrátil nikto. Na dome smútku máme 

veľkú tabuľu mŕtvych v druhej svetovej vojne. Či zahynuli ako vojaci, partizáni, či zahynuli pri 

transporte do koncentračného tábora. Máme vypísané všetky rodiny židovských obyvateľov, 

ktorí sa už z koncentračných táborov nevrátili. Máme tam od Jána Kostru veľký nápis. Nech 

mŕtvi, mŕtvymi sú a žije, kto žiť vie včas. Odvolávame sa na štát, verte, že to je ten, kto 

pomáha v poslednej chvíli a spoliehať sa na štát by bol veľmi veľký luxus. A chcem povedať, 

že úplne súhlasím s tým, čo hovorili predomnou pán Solga, Drotován, Štekláč, Chren ako 

i na koniec Juro Říha. Budem hlasovať za. 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, predtým, než prejdeme k hlasovaniu. Ukončujem túto rozpravu 

a dávam slovo pani riaditeľke úradu na stručné zhrnutie. 

Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda, ja len zodpoviem, zopakujem, to, čo pán poslanec 

Tydlitát zdôraznil Ešte raz v závere chcem v závere zhrnúť, že Bratislavský samosprávny 

kraj z titulu zákona má niekoľko možností, to znamená, ak vaším hlasovaním nadobudneme, 

my sa budeme v komisiách uchádzať, predložíme všetky tri zámery. To v prvom rade je, 

predaj s osobitným zreteľom. To znamená, my si zadefinujeme účel a ustrážime účel, to je tá 

kontrola nad danou synagógou, že bude to zrekonštruované iným subjektom. Ale my si 

ustrážime účel, aby bol splnený. Druhá vec je, že je možnosť. Zároveň pani riaditeľka 

Lukáčová mi hovorí, že prvá možnosť z európskych zdrojov cieľ 5. Je to potvrdené, čiže 

budú na to zdroje. A tretia možnosť je z externých zdrojov. Ak by prvá alebo druhá možnosť 

absolútne padla a budeme sa uchádzať s bratislavskou židovskou obcou u externých 

zdrojov, ktoré budú k dispozícii. Ďakujem veľmi pekne a pevne verím, že tento návrh 

podporíte. 

Juraj Droba 
 
Ďakujem ešte úplne na záver dovoľte aj mne pár slov. Väčšina z vás sú aktívni činovníci 

v samospráve. Čo sa týka štátu, tak vieme, že ak nejaká pomoc prišla, tak väčšinou to 

nebolo úplne načas. Nie presne tak, ako by sme si predstavovali. My sme sa sa za tie tri roky 

skoro už naučili starať o seba. A myslím, že aj väčšina z Vás vo svojich obciach a mestských 

častiach, alebo mestách to robíte rovnako. Čiže ja skôr nečakám nič a príjemne sa nechám 

prekvapiť, keď náhodou zo štátu príde nejaká účinná a efektívna pomoc. Čo sa týka 

synagógy, tento krok áno-nie úplne štandardný. Cieľom, a verte že jediným cieľom úradu je 

zabezpečiť účel tej budovy. Naozaj hrozilo, že by mohla byť odkúpená za pár drobných. 

Investorom, ktorý by možno mohol v nej robiť niečo iné, ako by sa väčšine z nás ako 

obyvateľom Bratislavského kraja páčilo. Čo sa týka ďalšieho financovania, tak v kroku jedna 

sú to naozaj drobné peniaze a ten krok dva určite nebude financovaný z peňazí župy. Ja, aj 

pani riaditeľka úradu urobíme všetko preto, aby župné peniaze boli investované do toho čo 

najmenšie. Máme niekoľko možností. Ešte na záver dodám, včera som telefonoval s pánom 

primátorom Svätého Jura. A povedali sme si teda, v prvom rade mi povedal, že neprešlo mu 

to cez zastupko, takže on by to osobne aj veľmi rád podporil, ale zastupiteľstvo by mu to 

odmietlo. A druhú vec čo povedal je, že určite ma prekvapí a je pripravený do toho vstúpiť aj 

finančným spôsobom. Čo ma veľmi upokojilo. Ďalej viem, že existuje vo Svätom Jure partia 

aktivistov, ktorí majú vlastné zdroje a tiež sú pripravení do toho nejakým spôsobom vstúpiť. 

Takže naj, úplne ideálny scenár je: vidím to ako spoločný projekt mesta Jur, BSK s pomocou 

financovania, ktoré by vedela vybaviť židovská náboženská obec a zároveň by prišli 

z Bruselu vo forme eurofondov. Bude to teda spoločný projekt. Možno jedného dňa, keď 

budete mať vnúčence a pôjdete po Svätom Juri, tak môžete s hrdosťou povedať, že aj toto 

sme jedného dňa pomohli zachrániť, máme unikátnu šancu, prosíme o ten prvý krok číslo 

jedna. Zabezpečme nezmenený účel, aby zostal, ďalej budme rozhodovať my, ako župa, ako 

nový majiteľ. Ďakujem. Toľko k tejto téme. Dovoľte mi, aby som rozpravu uzatvoril a poprosil 

návrhovú komisiu o predloženie uznesenia. 

Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne, keďže sme neobdržali žiadne doplňujúce ani pozmeňujúce návrhy 

predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s materiálom. 



Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Ďakujem. Ďakujem všetkým, aj tým čo boli kritickí v rozprave, tá rozprava nás naozaj 

posunula ďalej. Veľmi si vážime takúto jednoznačnú podporu. Konštatujem, že za hlasovalo 

40 poslancov a poslankýň. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Uzatváram bod číslo 3 

a vraciame sa k prerušenému bodu číslo 2. Tým je hlasovanie o voľbe podpredsedu 

Bratislavského samosprávneho kraja 

 

Bod č. 2 
 
Hlasovanie o voľbe podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja. V zmysle článku 

6 Rokovania zastupiteľstva bod 16  Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, 

podpredsedov BSK volí na návrh predsedu z radov poslancov zastupiteľstvo. O kandidátoch 

sa hlasuje v tajnom hlasovaní nadpolovičnou väčšinou hlasov prítomných poslancov. Tajné 

hlasovanie riadi 5 - členná volebná komisia, ktorú zastupiteľstvo zvolí pred vykonaním 

tajného hlasovania. Volebná komisia si dohodou určí svojho predsedu. Ak by nedošlo 

k dohode, určí sa predseda žrebom. Na tajné hlasovanie sa použijú hlasovacie lístky, ktoré 

členovia volebnej komisie vydajú poslancom. Na priebeh tajného hlasovania dozerajú 

členovia volebnej komisie, ktorí spočítajú hlasy a vyhotovia zápisnicu o výsledku tajného 

hlasovania. Následne predseda volebnej komisie oznámi počet vydaných hlasovacích lístkov 

a zároveň vyhlási výsledok hlasovania. Zápisnica o výsledku tajného hlasovania, alebo 

o výsledku voľby, bude súčasťou zápisnice ako aj uznesenia z dnešného rokovania. Na 

zvolenie podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja je potrebný súhlas nadpolovičnej 

väčšiny prítomných poslancov zastupiteľstva. Pristúpime teda ku konkrétnym krokom voľby 

podpredsedu BSK. Podľa rokovacieho poriadku riadi tajné hlasovanie 5 - členná volebná 

komisia. Pristúpime k hlasovaniu o zložení volebnej komisie. Z poslaneckých klubov mám 

návrh nasledovných poslancov na členov volebnej komisie: Martin Zaťovič, Peter Tydlitát, 

István Pomichal, Martin Patoprstý a Mária Kisková. Existuje spomedzi vás nejaký iný návrh? 

Iný návrh neregistrujem, takže poprosím aby ste sa prezentovali a hlasovali o vyššie 

predloženom návrhu zloženia volebnej komisie. 

 

Hlasovanie č. 6 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že volebná komisia bude pracovať v zložení páni poslanci 

a poslankyne Kisková, Patoprstý, Pomichal, Tydlitát, Zaťovič. A dovoľte, aby som teraz 

odovzdal slovo volebnej komisii. Najprv si zvoľte svojho predsedu prosím spomedzi svojich 

radov. Chcem vás poprosiť práve zvolení čerství členovia volebnej komisie keby zaujali 

miesto vpredu pri stole. Viem, že je to narýchlo, ale poprosím vás, aby ste si vybrali 

spomedzi seba predsedu a predseda bude pokračovať uvedením hlasovania. 

 

Matúš Šaray 
 

Páni poslanci, poprosím vás o návrat do rokovacej sály. Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba 
  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím vás, aby ste zaujali svoje miesta 

a zároveň poprosím o kľud a ticho v sále.  

 

István Pomichal 
 

Vážený pán predseda. 

 

Juraj Droba 
 

Poprosím vás, odovzdávam slovo....Juraj, Oliver, poprosím, zaujmite svoje miesta. 

Odovzdávam slovo pánovi poslancovi Pomichalovi ako novozvolenému predsedovi volebnej 

komisie, nech sa páči. 

 

István Pomichal 
 

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo, ako pán predseda povedal, po dohode som 

bol zvolený za predsedu volebnej komisie. Takže, ako budeme voliť. Prvým krokom bude 

vydanie hlasovacích lístkov volebnou komisiou prítomným poslancom. Poprosím, aby ste sa 

podpísali na osobitnú prezenčnú listinu u pani Kiskovej určenú pre túto voľbu. Na základe 

vášho podpisu vám bude vydaný jeden hlasovací lístok. Svojim podpisom takto zároveň 

potvrdzujete prevzatie hlasovacieho lístka. Tento krok uskutočníte tu vpredu, z môjho 

pohľadu na ľavej strane, z vášho pohľadu na pravej strany rokovacej miestnosti, kde už teraz 

sú pripravení zvyšní členovia volebnej komisie. To bude prvý krok. Druhý krok bude samotné 

hlasovanie, ktoré sa uskutoční tu na mieste kde stojím, tu je malý stolík a tu vlastne 

označený hlasovací lístok daný do obálky vhodíte. Poslanec označí hlasovací lístok 

zakrúžkovaním svojej voľby ZA, PROTI, alebo ZDRŽAL SA, takže máte tam tri možnosti. Ak 

odovzdáte hlasovací lístok, ktorý nijako neupravíte, len ho vložíte do obálky, znamená, že 

ste nehlasovali. Akékoľvek iné zásahy do hlasovacieho lístka bude znamenať, že hlasovací 

lístok sa stáva neplatným. Označený hlasovací lístok vložený do obálky, vhodený do urny, 

ktorá bude umiestnená tu vpredu na viditeľnom mieste pred rečníckym pultom. Prosím teraz, 

aby ste postupne išli a prevzali hlasovacie lístky. Máte nejaké otázky? Zahájime hlasovanie, 

nech sa páči. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím vás, aby sme boli svižní. Je 11:25, dúfam, že do 11:40 bude 

odhlasované, aj vyhlásené výsledky. Pokračujeme 11:40, ďakujem. 

 

(prebieha hlasovanie tajnou voľbou) 

 

Vážené dámy a páni, dovoľte, aby som vás požiadal zaujať svoje miesta. Poprosím, panie 

poslankyne, páni poslanci, zaujmite svoje miesta. Ešte poslednýkrát vás prosím zaujmite 

svoje miesta, ukončite vzájomné rozhovory. Dovoľte, aby som odovzdal slovo predsedovi 

volebnej komisie Istvánovi Pomichalovi, aby nás oboznámil s výsledkami hlasovania tajnej 

voľby podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja. Pán poslanec Pomichal, nech sa 

páči. 



 

István Pomichal 
 

Ďakujem. Na úvod by som chcel len poznamenať, že táto zápisnica je už ako hlasovanie 

o uznesení. Výsledok hlasovania uznesenia, takto to bude uvedené aj k tomuto bodu. 

Prečítam: Zápisnica volebnej komisie zo dňa 11. septembra 2020 k voľbe podpredsedu 

Bratislavského samosprávneho kraja MUDr. Juraja Štekláča, PhD., MPH. Predseda volebnej 

komisie István Pomichal informoval prítomných, že volebná komisia vydala 40 hlasovacích 

lístkov, vhodených do hlasovacej urny bolo 40 hlasovacích lístkov, z toho 40 platných a nula 

neplatných. Predseda volebnej komisie uviedol nasledovné výsledky hlasovania: ZA 

hlasovalo 32 poslankýň a poslancov, PROTI hlasovalo štyri poslankyne a poslancov, 

ZDRŽALI SA traja poslankyne a poslanci a NEHLASOVAL jeden poslanec, alebo 

poslankyňa. Predseda volebnej komisie skonštatoval, že MUDr. Juraj Štekláč, PhD., MPH, 

bol dňa 11. septembra 2020 zvolený Zastupiteľstvom BSK za podpredsedu Bratislavského 

samosprávneho kraja. Podpis všetci členovia volebnej komisie. (potlesk)  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pánovi predsedovi volebnej komisie. Konštatujem, že v zmysle zápisnice volebnej 

komisie k voľbe podpredsedu samosprávneho kraja zvolilo zastupiteľstvo pána poslanca 

Juraja Štekláča. Ja mu ako župan blahoželám, teším sa na spoluprácu a vítam ho v našom 

tíme na Bratislavskom samosprávnom kraji. Týmto ukončujem prerušený bod číslo 2 a ideme 

presne ďalej na bod číslo 4. 

 

Bod č. 4 
 

Návrh na schválenie nájmu časti parcely číslo 508/2 zapísanej na liste vlastníctva číslo 1949, 

katastrálneho územia Ivanka pri Dunaji, obec Ivanka pri Dunaji, okres Senec, EURO INVEST 

Development, ako prípad hodný osobitného zreteľa a o úvodné slovo poprosím pána Matúša 

Šaraya. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Pani poslankyne, páni poslanci, tento materiál opäť ako majetkový materiál 

a navyše materiál, ktorý bol predkladaný ako prípad hodný osobitného zreteľa bol 

prerokovaný vo všetkých komisiách s tým, že tá diskusia sa na všetkých tých komisiách 

niesla v rovnakom duchu. Len pre ozrejmenie pamäti, žiadateľ teda investor požiadal 

Bratislavský samosprávny kraj o uzatvorenie nájomného vzťahu ako k právnemu vzťahu 

k pozemku, na ktorom by realizoval rozšírenie našej cesty v rámci obce, kde by sa realizoval 

odbáčací a pripájací pruh do ďalšej lokality, kde sa má ísť realizovať výstavba. Kvázi skôr, 

alebo diskusia ohľadom tohto materiálu, sa týkala povinnosti, resp. nepovinnosti posudzovať 

túto investičnú akciu, resp. aj ostatné investičné akcie tohto investora z hľadiska EIA. Na 

komisiách sme vysvetlili tú chronológiu ako tieto kroky prebiehali, či už na správnom orgáne, 

ale aj v súčasnosti ako to prebieha v rámci súdneho konania. Spoločne tie komisie prijali 

odporúčanie tento materiál prerokovať na zastupiteľstve, ale väčšina komisií, alebo teda 

všetky komisie po tejto diskusii neodporúčali materiál schváliť práve do momentu 

právoplatného rozhodnutia, či už súdu, alebo príslušných správnych orgánov o tom, či tento 

projekt, alebo ďalšie projekty investora je, alebo nie je potrebné posudzovať z hľadiska EIA. 



Z mojej strany na úvod všetko, ak sú k tomuto ešte nejaké otázky na dovysvetlenie, nech sa 

páči. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem 

žiadnu prihlášku do rozpravy, rozpravu uzatváram a odovzdávam... S prepáčením, do 

rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Mária Kisková. 

 

Mária Kisková 
 

To bolo trošku neskôr. Ja by som len chcela poprosiť z tohto miesta kolegov, aby nás 

podporili a teda hlasovali proti tomu, aby sme teda prenajali tento pozemok až do ukončenia 

súdneho sporu. Ide o developerský projekt v mojom obvode, teda v Ivanke pri Dunaji, 

skutočne tie developerské projekty sa tam teraz rozmáhajú ako huby po daždi a my chcem 

len jedno, aby tento projekt prešiel kompletne posudzovaním vplyvu na životné prostredie, 

pretože bude mať obrovský dopad na obyvateľov obcí Ivanka aj Bernolákovo, takže ďakujem 

vám, ak dodržíme to, čo sme odhlasovali aj na komisiách a zatiaľ prenájom do ukončenia 

súdneho sporu neschválime. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem za príspevok do rozpravy, neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže 

poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. Ešte s faktickou poznámkou 

pán poslanec Buzáš. 

  

Peter Buzáš 
 

Neviem, či to môžem v rámci faktickej, stlačil som čo som prvé tu na stole videl. Rád by som 

poprosil predkladateľa materiálu, či by si neosvojil uznesenie, ktoré bolo prijaté na komisiách, 

že zastupiteľstvo rozhodne o návrhu investora až po definitívnom vyriešení súdneho sporu, 

resp. rozsudku. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Odovzdávam slovo pánovi Šarayovi, ktorý to ešte raz vysvetlí. 

 

Matúš Šaray 
 

Ja som v úvodnom slove v podstate uviedol, aká bola tá diskusia na všetkých tých 

komisiách, to znamená, že toto bol ten dôvod, ktorý komisie odporučili ako poradný orgán 

zastupiteľstvu, aby tento materiál z tohto dôvodu schválený nebol. Platí ten všeobecný 

princíp predkladať len pozitívne kladené, alebo teda robené uznesenia, to znamená, je 

predložený návrh na schválenie, ale odporúčanie všetkých komisií bolo tento materiál 

neschváliť, na základe tej diskusie, ktorá tam bola, a tým hlavným dôvodom bolo počkať do 

právoplatného rozhodnutia súdov, resp. iných orgánov. Ďakujem. 

 

 

 



Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ešte s jednou faktickou poznámkou je prihlásený pán poslanec Pekár. 

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som potvrdil slová, ktoré hovoril pán Šaray. Aj na našej 

majetkovej komisii sme diskutovali a zo skúseností vieme, že my by sme sa mali 

jednoznačne vyjadriť k uzneseniu, ktoré je zrozumiteľné. V tomto prípade je pozitívne 

predložené uznesenie a my by sme mali na základe našich komisií buď sa zdržať, alebo 

hlasovať proti tomuto uzneseniu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem, týmto uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujem pekne. Takže v zmysle toho, ako odznelo v diskusii, budeme hlasovať o návrhu 

uznesenia tak, ako bol predložený, ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Pani poslankyne, páni poslanci, nech sa páči, prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 7 
 

Ďakujem. Konštatujem, že materiál nebol schválený. ZA hlasovalo nula poslancov, PROTI 

bolo 21 a ZDRŽALO SA 14, takže dovoľte, aby som ukončil bod č. 4 rokovania 

a prechádzame na bod č. 5. 

 

Bod č. 5 
 

Informácia Odpočet plnenia projektov Aktualizovaného Akčného plánu Bratislavského 

samosprávneho kraja pre implementáciu Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja BSK na roky 2014 – 2020 za obdobie 14. 12. 2019 – 11. 09. 2020. Predkladaný 

návrh nám bližšie priblíži pani Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie, územného 

rozvoja a riadenia projektov. Nech sa páči Barbora, máte slovo. 

 

Barbora Lukáčová 
 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Vážené poslankyne, vážení poslanci, v danom materiáli 

máte odpočet, nie teda tradičný za tri mesiace, ale vzhľadom na covid sme si dovolili 

predložiť polročný, a to, aby sme vám vedeli vydokladovať ako sme sa s tou nešťastnou 

situáciou, ktorá zasiahla samozrejme aj realizáciu projektov, či už investičných, alebo 

neinvestičných, a to nie len z pohľadu obmedzenia financií, ale predovšetkým zastavením 

niektorých stavebných prác, vysporiadali. Môžem skonštatovať, že sme realizovali niektoré 

projekty aj cez samotný covid či to boli projekty priamo zo štrukturálnych fondov a podarilo 

sa nám ich ukončiť, Ivánska cesta COVP, či Hlinická, ale zároveň sme pracovali veľmi pilne 



na vyhlásení verejných obstarávaní, alebo ten čas sme využili naozaj na vyhlásenia a proces 

verejných obstarávaní, a tak opätovne sme odovzdávali, alebo budeme odovzdávať 

stavenisko na COVP Farského, pracovisko Harmincová a dlho očakávané Ivanka pri Dunaji. 

Rovnako sa nám podarilo cez covid úspešne zrealizovať a skontrolovať, alebo resp. 

ministerstvu skontrolovať verejné obstarávania a zároveň potom následne odovzdať stavby, 

ktoré sa týkajú deinštitucionalizácii našich dvoch zariadení, DSS Merema a čiastočná 

deinštitucionalizácia DSS Rača, čo si myslím, že sú také celkom dosť významné 

a prelomové veci. V menších projektoch sa pokračuje v rámci rozširovania a kompetencia 

pôsobnosti DSS Rosa smerom na poskytovanie služieb deťom s autizmom. Myslím, že tam 

sú naozaj v rámci tohto dodržiavané, či už vaše predvolebné sľuby, alebo potom aj 

programové vyhlásenie. Z pohľadu ciest rovnako myslím, že odbor venoval predovšetkým 

prípravu smerom na predprojektovú prípravu v prípade obchvatu bola vyhlásená súťaž na 

trasovanie, bola ukončená a v októbri by sme mali mať vyriešené trasovanie obchvatu Modra 

– Pezinok v plnom rozsahu, teda myslím v tom územnom rozsahu. Táto stratégia, alebo 

resp. táto štúdia je nesmierne dôležitá potom pre vplyv na životné prostredie a samotné 

stavebné objekty tak, aby mohli ísť do predprojektovej prípravy a samotnej realizácie. Ale aj 

spústu tých ostatných projektov, ktoré môžete vidieť v sekcii doprava, sa naozaj pohli. 

Myslím si, že covid nás síce zasiahol z pohľadu financií, tie však sme dokázali zrevidovať, či 

už v rámci oprávnenosti výdavkov, alebo v ozaj nevyhnutných výdavkov a zároveň sa nám 

otvorili nové možnosti, ktoré sa týkajú tzv. anticovidových peňazí prichádzajúcich 

z Európskej komisie, ktoré sa vás dotknú v pozitívnom slova zmysle a s tým my pracujeme 

v území. Či už je to samotný reject, cez ktorý budeme financovať 18 základných škôl v téme 

zvýšenia kapacít, alebo potom grantový systém Európskej komisie recovering, kde by sme 

vyfinancovali v podstate celé školstvo od predprimárneho po vedu výskum v území. Čiže asi 

toľko, nech sa páči, akékoľvek otázky, v ktorejkoľvek sekcii. Ďakujem pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvý sa do rozpravy 

formou faktickej poznámky hlási pán poslanec Zaťovič. 

 

Martin Zaťovič 
 

Ďakujem, doplním. Že v súčasnom stave sa chystá stavebné povolenie na cyklomost 

Dúbravka - Lamač. Či sa to nezabudlo v rozpočte na budúci rok, čiže tento mesiac by to 

malo byť, do októbra a verím, že zrealizujeme aj cyklomost Dúbravka - Lamač. Ďakujem 

pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Říha. 

 

 

Juraj Říha 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Pani riaditeľka, na jednu stranu musím oceniť, že projekty, 

ktoré realizuje BSK vo vlastnej investičnej réžii napredujú, ale zároveň musím vyjadriť veľmi 

kritický postoj k fungovaniu sprostredkovateľského orgánu, ktorý má na starosti projekty, 



ktoré sú v réžii nás miest a obcí. Skúsenosti mesta Malacky za posledné obdobie sú veľmi 

negatívne a zhrniem to do troch bodov. Kolegyne, kolegovia, možno by ste namietali, že to je 

lokálna záležitosť, ale môže sa to dotknúť aj vás. Pretože, pokiaľ sprostredkovateľský orgán 

nebude fungovať tak, ako má, budeme brzdení všetci v regióne, ktorí majú implementovať 

európske peniaze. V troch bodoch. Jedno oddelenie SORA, napríklad, v poslednom období 

mestu Malacky doručilo výzvu, aby do 15. septembra spustil verejné obstarávanie v rámci 

projektu cyklotrasy jednej, zamzmluvnený projekt. Ale iné oddelenie tohto istého odboru za 

30 dní nie je schopné, aby nám urobil ex ante kontrolu verejného obstarávania. Čiže 

nemôžeme naplniť podmienku, mám to do utorka budúceho týždňa, toho istého odboru. Ja 

sa pýtam, kde sme? Po druhé. Každý jeden z nás, ktorý tu sedí zo starostov a primátorov, je 

odkázaný na to, v akej je realizačnej fáze implementačnej, aby mu SORO zabezpečovalo 

plnú mieru súčinnosti pri preplácaní výdavkov, ak má zazmluvnený spôsob refundácie, na 

projekty, ktoré vy vynakladáte, alebo predfinancovania. Mesto Malacky využilo 

predfinancovanie z dôvodu toho, že sme v druhej polovici roka a realizujeme projekty. Za 

30 dní nie je SORO BSK schopné odsúhlasiť faktúry. A ja sa dostávam o malú chvíľu do 

omeškania a úrokov z omeškania faktúr, ktoré voči mne uplatňuje dodávateľ. Kde sme? Sa 

pýtam. Po tretie. Za vyše 750 dní, nehovorím o mesiacoch, roky, dva roky nedokážem 

implementovať jeden projekt odborných učební. Najskôr chybou ministerstva, ktoré za rok 

nevedelo zazmluvniť a teraz SORO. Napriek tomu, že na ministerstve sa akceptoval spôsob 

aglerovaných položiek, si SORO vymyslel, že nedokáže tzv. Ex post verejného obstarávania 

skontrolovať. Pred malou chvíľou mi SORO, keďže vedelo, že budem vystupovať kriticky, mi 

donieslo tento pakšvil, ktorý som prevzal, kde pán Jediný mi konštatuje prekročenie položiek. 

Napriek tomu, že pán Jediný bol ten, ktorý požiadal, poprosím o predĺženie, pán Jediný bol 

ten, ktorý požiadal o to, aby mesto Malacky požiadalo o zmenu projektu. Do dnešného dňa 

nemám do tzv. Pani Blanárovej, kolegyni z tohto SORA, ktorá sa vyjadrila, že ona nevie 

rozhodnúť. Tak ja sa pýtam, čo mám robiť. Mám sa tu priviazať? O podateľňu? Kde sme? Ak 

takýmto spôsobom, možno nerozumiete do detailu o čo sa tu hrá, len niektorí starostovia, 

dlhodobo upozorňujem, že SORO je v katastrofálnom stave. Pán predseda, ja ťa už žiadam, 

robme s tým niečo. Lebo ak máme implementovať projekty a máme sa hrdiť, že realizujeme 

investície v území, nemôže jedno oddelenie na druhé sa vyhovárať a toto nám robiť. 

Hulvátskym spôsobom mi toto tu niekto doručil teraz. Keď som pani riaditeľka Lukáčová pred 

tromi rokmi, možno aj štyrmi, ešte ako primátor prvého volebného obdobia upozorňoval na 

rade partnerstva, že sa zavádza dvojkolovosť pri hodnotení projektov, tak sme boli v krížku 

názorovom, pretože som tvrdil, že to je jedna sprostosť, čo sa vymyslela dvojkolovosť. Teraz 

nás to dobieha, pretože v prvom kole, aby sa zrýchlila implementácia projektov mali mestá 

a obce predkladať len zámery, štúdie a k tomu adekvátne rozpočty. Viete čo je výsledok 

tohto, čo mi dneska poslalo SORO? Je to, že sme prekročili položky. Prečo? Lebo za vyše 

dvoch rokov sme nemali zazmluvnený projekt a do štúdie sme dávali odhadované ceny dva 

roky dozadu. A dneska sa ideme diviť, že sú prekročené položky o 15 %? Toto je výsledok 

dvojkolovosti, implementácie projektov na území BSK, v celom Slovensku, aby som nebol 

kritický voči BSK: Toto je dneska výsledok, že mi neuznáte, v rozsahu vyše 30 tisíc eur, 

výdavky, pretože sme prekročili o 15 %. Po dvoch rokoch. Je to jedno hulvátsko, čo teraz na 

mňa urobilo SORO, že mi pár minút dozadu doručilo listinu na podpis. 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Pomichal. 

 

 



István Pomichal 
 

By som sa pridal k poznámke pána Říhu a spomenul by som príhodu z Tomášova ako 

výstavba materskej škôlky, ktorú tiež sme pripravovali v podstate tri roky. Obhájili sme 

argumentácie všetky na úrovni ministerstva. Pani Matečná nám písomne deklarovala 

a podpísala 950 tisíc, materská škola by už mohla stáť, a tiež na SORO boli nejaké iné 

názory, ktoré už predtým boli odsúhlasené, zdokladované a tak ďalej. Došli sme o 950 tisíc 

a materská škola nestojí. Medzitým, že čas naťahoval aj ministerstvo aj SORO aj všetci, došli 

sme k tomu, že vypadli sme aj z možnosti opakovaného ďalšieho kola, kde sme mohli byť 

úspešní takisto. Neboli sme úspešní a tým pádom materskú školu nemáme. Všetky naše 

triedy, okrem dvoch tried z ôsmich, sú povolované len tak na ďalšie obdobie čo sa týka 

hygieny, lebo sú staré budovy nevyhovujúce, elokované triedy, lebo sme chceli vyriešiť tie 

deti, vzápätí sme išli do projektu rozšírenia základnej školy, jedálne s kuchyňou, máme 

stavebné povolenie, máme všetko, len nedostali sme sa do zoznamu ako Tomášov 

o rozšírenie tých základných škôl. Som veľmi rád, že ten projekt v Malinove vyšiel a dneska 

ste svedkami, že prvé triedy v Malinove otvorili štyri triedy. Jednoducho neboli by sme 

schopní ako v rámci obvodu tieto veci riešiť a teraz už avizujem, že my do dvoch rokov 

potrebujeme rozširiť školu podľa projektu, ktorý máme schválený, rozširiť materskú školu, 

novú materskú školu a jedáleň aj s kuchyňou, je to priorita, lebo toto územie nebude môcť 

tieto deti za dva roky vyriešiť. Lebo tie deti už máme, vieme o nich, takže skutočne, tá časť, 

ktorá dneska beží, že tie projekty budú vybrané, budú urobené, máme tri hotové projekty so 

stavebným povolením, s územným konaním, so všetkým a jednoducho nevieme sa k tomu 

dostať, lebo, a nevieme, že prečo. Potrebovali by sme skutočne tie zadania špecifikovať na 

konkrétne miestne podmienky, lebo faktom je, že my starostovia robíme všetko pre to, aby 

sme riešili materské školy, jasle a základné školy, ktoré nás budú trápiť. Ak sa nedostaneme 

k peniazom, my už ďalej zadlžovať sa nemienime. Posledné zadĺženie voči školám 

základným sme boli pred voľbami, predošlými voľbami do národnej rady, keď nám dali po 

100 tisíc na štyri triedy a nakoniec to stálo 400 tisíc, takže dneska už nechcem zadlžovať na 

povinnú školskú dochádzku obce. Potrebujeme peniaze a tým, že jedálne a kuchyne neboli 

riešené, jednoducho tie riešenia potrebujeme a hlavne v týchto sťažených podmienkach. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Povolali sme aj pána riaditeľa SORO, Milana Rajčáka, do sály, keďže 

tu nebol, keby som mohol poprosiť pána poslanca Říhu, aby veľmi stručne zrekapituloval 

svoj príspevok a následne bude raeagovať pani Lukáčová a pán Rajčák. Nepočul ťa na 

priamo.  

 

Juraj Říha 
 

Ale toto je pod moju úroveň, aby som zopakoval svoj príspevok, nech si ho pán Rajčák 

vypočuje. SORO, tvrdím, je v katastrofálnom stave, ak nebudeme riešiť SORO 

a implementácie pre mestá a obce, skončíme veľmi tvrdo. A ak mi tu bude niekto hovoriť 

o tom, že do budúceho obdobia programového má BSK zabezpečovať pomoc 

a implementáciu, má to ísť cez Radu partnerstva, nie s týmito ľuďmi. Nech si to vypočuje pán 

Rajčák na zázname, čo som povedal. 

 



Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím o reakciu pani Lukáčovú.  

 

Barbora Lukáčová 
 

No ja sa nebudem vyjadrovať pán primátor k tomu, pretože k môjmu materiálu, ktorý som 

predkladala kritizujete úplne iný odbor. Môžeme sa rozprávať aj o metodike, nebudem sa ani 

vyhovárať, ja poviem iba jediné. My sme mali túto dišputu v júnovom zastupiteľstve, kde ak si 

pamätáte, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, sa prihlásil do rozpravy pán Chren 

a rozprávali o tom, že nebudú existovať vôbec SORÁ tak, ako ich poznáme, a nebude 

existovať ani tá implementačná štruktúra ako ju poznáme. Že sme v tom lídri v tom zmysle, 

pretože nemôžeme robiť nedopytový systém so starou štruktúrou implementačnou, pretože 

to je to, čo nás systémovo brzdí. A to sme si vysvetlil a myslím, že v tom máme aj územnú 

podporu. K tým detailom, ktoré ste kritizovali sa musia vyjadriť kolegovia a na faktickú, resp. 

na diskusný príspevok pána starostu pána poslanca Pomichala, tak my práveže ideme robiť 

adresné podpory a to práve zabezpečí nedopytový systém. Čiže nie to, pán poslanec, že ty 

sa budeš uchádzať a súťažiť s Ružinovom. My priznávame potreby obce Tomášov so 

všetkými špecifikami. Preto trváme na tom, aby zmizli výzvy v podobe benchmarkerov, kde 

niekto hodnotí, koľko ten alebo onen vie spraviť na meter štvorcový nejakú investíciu, 

pretože je iná, poviem to pri pani poslankyni Aufrichtovej, je iné zrekonštruovať historickú 

budovu, kde do toho vstupuje KPÚ, ale to sa môže stať aj v Malackách, kdekoľvek inde, to 

teraz je príklad, a je iné postaviť novú školu a máme k tomu pozemok. Nechcem 

benchmarkery. Nehceme ale ani merateľné ukazovatele, ktoré sú hlúposťou, a hovorím to 

všade, sú metre štvorcové. My máme ísť na cieľové ukazovatele. Čiže ak máme problém, že 

máme málo kapacít, teraz sme tak viacej v tých základných školách, preto sa vám to snažím 

vysvetliť na základných školách, ak máme cieľ zabezpečiť zvýšenie kapacít v základných 

školách, môže to byť aj pri materských, v čomkoľvek, tak to má byť to, čo vám máme 

kontrolovať. My vám máme v tom momente, kedy odovzdávate stavbu, takpovediac nastúpia 

tie deti s tými učiteľkami a ich opočitať, hej? My vám nemáme kontrolovať laserovými 

zameriavačmi vybúrané okná, systém zateplenia, pretože to máte schválené v stavebnom 

povolení. Samozrejme sa skontrolujú ako keby rozpočtové položky, ale nemá to byť 

predmetom kontroly. Sem veľkí kritici toho systému. Musím povedať, že máme podporu aj 

samotnej pani Remišovej, pod ktorú bude prechádzať IROP od 1. 10. Lenže, vytvorili sme 

počas troch programových období, jedno neuchopiteľné administratívne zviera, v ktorom 

sme sa stratili a teraz musíme ísť nie len antidopytovým systémom, čiže tzv. Strategickým 

a účelovo nastaveným pre potreby územia, ale musíme zmeniť systém kontroly, systém 

auditu a systém napríklad aj kontroly verejného obstarávania, aby teda už keď, tak zostal iba 

na ÚVE (od skratky úrad verejného obstarávania). My sme sami žiadatelia pán primátor 

a pán starosta, my sami vieme, čo sú to korekcie, ktoré prichádzajú posledný rok 

udržateľnosti projektu. My sa sami hádame s auditmi, keď prídu neoprávnene, napriek tomu, 

že prídu na riadiaci orgán a kontrolujú náš projekt, riadiaci orgán pre to nespraví takmer nič, 

a my sa s tými audítormi hádame. Čiže my sme prví tí, ktorí vám dajú za pravdu, že ten 

systém nemôže tak fungovať, ale teraz atrahujúc od ľudí, on nesmie byť postavený na 

technikáliách, on má byť postavený na proklientskom systéme v zmysle predprípravy a pri 

audite na cieľové výsledky. A to je strašný rozdiel oproti tomu, čo sa teraz stretávame. 

Neviem či som dostatočne zodpovedala to, čo vás trápi, lebo ja vám veľmi dobre rozumiem, 

môj odbor má dve zložky a vy to dobre viete. Jedna je implementačná, kde práve sa 



potýkame s tými istými problémami, len možno o stupienok vyššie, a tá druhá je tá, ktorá 

nastavuje systém, aby sa niečo v území zmenilo. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou na vystúpenie pani riaditeľky Lukáčovej je pán 

poslanec Gašparovič, nech sa páči. 

 

Štefan Gašparovič 
 

Ďakujem za slovo pán predseda. Plne súhlasím s pánom primátorom ako aj s pánom 

starostom, ale táto otázka a sťažnosti neboli práve na pani riaditeľku, lebo ja si myslím, že 

práve ona a jej ľudia sú veľmi nápomocní, ktorí chodia priamo do regiónu, ona sama túto 

legislatívu zdedila, takže ako pred chvíľou povedala, ona sama je žiadateľom a prichádza do 

týchto problémových situácií. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Pán riaditeľ Rajčák, chcete reagovať? Môžete ku mikrofónu, nech sa 

páči, to bude najlepšie. 

 

Milan Rajčák 
 

Ja len jednu vec, prosím, my sme tento systém zdedili, ako hovorí aj tuná Barborka, máme 

interný manuál procedúr, ktorý obsahuje asi 500 strán. Tento interný manuál procedúr sa 

mení v priebehu dvoch mesiacov, stále sa do neho niečo dopĺňa. Sme tlačení zo strany 

ministerstva, aby sme dodržiavali všetky postupy, zo strany auditov, a samozrejme, že ja 

chápem, že tento byrokratický proces, ktorý musíme dodržiavať špeciálne kvôli auditom, je 

vám nepríjemný, takisto mne je nepríjemný. Ale bohužiaľ, pokiaľ bude fungovať, tak s tým 

SOROM budú vždy problémy, to vám teda hovorím. Verím tomu, že v ďalšom 

programovacom období sa tento systém zjednoduší, ale myslím si, že v tejto chvíli sa nič 

zásadné na práci SORO zmeniť nedá. To je môj názor. Ďakujem pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. S príspevkom do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Říha. 

  

Juraj Říha 
 

Pán kolega, ja rozumiem systému a preto som aj povedal pani riaditeľke Lukáčovej, že viem 

oddeliť implementáciu, a to bola Pišta reakcia aj na tvoje slová, ja to nemám kde naviazať, 

ale uráža ma, ak kolega, pán Jediný, ktorý aj teraz mi tu doniesol paškvil, tvrdí, že za 30 dní 

sa nedokáže dostať k ex ante kontrole. O čo to je, pán kolega? To je o tom, že tu dva roky, 

takmer, upozorňujeme na poddimenzovaný stav. Ak raz, kolega alebo kolegyne, ktoré sú na 

kontrole VO hovoria, že nestihnú za 30 dní sa dostať k niečomu, tak niekde je chyba. Ja 

nehovorím o manuáli príručke, ale ja hovorím o tom, že niekto by tu mal vstúpiť do riadiacich 

procesov, zavolať si a zanalyzovať ten stav. Ja verím, že ten úprimný záujem je na oboch 

stranách, a že to dotiahneme. Ale nemôžeme si podkopávať nohy takou vecou, že mi pár 

minút, lebo ste vedeli, že budem vystupovať na zastupiteľstve, mi donesiete toho z 11. 9. 



a zlikvidujete mi 30 tisíc eur. Napriek tomu, že pán Jediný bol ten, ktorý mi pred týždňom, 

alebo dvoma týždňami sväto svete povedal, že bude sa robiť zmena. A pani Blanárová, 

všetka úcta ku nej, ak raz povie, že ona nevie rozhodnúť, tak taká osoba tu nemá čo robiť na 

SORO.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ak teda môžem uzavrieť rozpravu k tomuto bodu programu, tak ju 

uzavriem, v prípade, ak chce úrad ešte reagovať, tak dávam priestor. Nech sa páči. 

 

Barbora Lukáčová 
 

(odpoveď Martinovi Zaťovičovi) To je ohľadne projektu Lamač - Dúbravka cyklolávka, 

samozrejme, pán starosta, my máme dohodu, vo chvíli, keď nám bude predložená 

projektová dokumentácia na stupni stavebného projektu s právoplatným stavebným 

povolením, máme tento záväzok v zmysle Akčného plánu dať do rozpočtu. Tá dohoda trvá. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ešte predtým by som 

ale chcel urobiť jeden personálny oznam, ktorý súvisí s témou SORO. Chcem poďakovať 

Milanovi Rajčákovi za viac ako dva roky poctivej práce na župe. Za to čo robil, viacerí z vás 

s ním prichádzali do styku, myslím si, že minimálne v rámci svojich možností to oddelenie 

bolo klientsky orientované a snažilo sa vám vyjsť v ústrety a pomáhať. Od 16. 9. nastupuje 

na pozíciu riaditeľa, tzv. Nového SORA, pán magister Peter Furik, ktorý je s nami tiež 

prítomný v miestnosti, vzadu, Peter ak sa môžete postaviť, aby videli kolegovia s kým budú 

ďalej prichádzať do styku. Takže ešte raz, veľmi pekne ďakujem Milanovi Rajčákovi, Peter 

Furik od 16. 9. preberá funkciu riaditeľa nového SORA, a tým hlavným poslaním, alebo 

zmenou bdue to, že SORO by malo slúžiť ako klientske centrum pre vás, pre mestá, pre 

obce na lepšiu realizáciu projektov. Takže z našej strany, dovoľte, aby som teraz odovzdal 

slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 8 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, 

uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Uzatváram bod číslo 5 a prechádzame na 

bod číslo 6. 

 

 



Bod č. 6 
 

Návrh Koncepcie sociálnej inklúzie Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2020 – 

2030 a s úvodným slovom opäť vystúpi pani riaditeľka Lukáčová, nech sa páči. 

 

Barbora Lukáčová 
 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda. My sme mali samostatnú komisiu sociálnu k tejto veci, 

ako pracovnú, zároveň potom prešiel materiál všetkými komisiami. Vždy som hovorila, že ide 

o strategický materiál v téme, kedy sa pozeráme na svoje kompetencie už trošku širšími 

očami. Nie je to len o téme našich Domovov sociálnych služieb, ale o sociálnej inklúzii ako 

takej. Ak teraz vnímame problém so školami, tak nás oveľa väčší problém o 5 rokov čaká 

s kapacitami v oblasti sociálnych služieb. Toto je práve ten dokument, ktorý má, verím, že si 

ho podobne obľúbite ako ste si obľúbili Katalóg adaptačných opatrení, to znamená, to je 

dokument pre mestá, obce, ale aj pre všetkých poskytovateľov, či už z pohľadu OZetiek, 

mimovládiek a verím, že aj štátu, aby sme sa pozreli na a otvorili tak povediac nový problém 

s faktami, ktorý sa volá sociálna inklúzia. Je k tomu aj, pretože to vnímame naozaj kriticky, je 

k tomu aj taká ľahko čitateľná brožúra, aby ste sa nemuseli zaoberať tými x stranami. Na 

druhej strane, musím povedať, že naozaj sa potvrdil náš predpoklad, sme prestárlý región 

s minimálnym počtom kapacít, či už dennou formou poskytovania sociálnych službách alebo 

pobytovou či už týždňovou, alebo celoročnou. Je to dokument, ktorý otvára ale aj tému, 

o ktorej sme zase len hovorili a takpovediac vedeli tri vety bez dát a mali sme ale pocitovo, tá 

pravda sa potvrdila, že máme veľký problém s tzv. Nízkopríjmovým obyvateľstvom. Je tam 

veľmi slušne rozobratá časť, o ktorej sme hovorili, ale zase sem ju mali málo dátovo pokrytú, 

to znamená krízové centrá, krízové riešenie bezdomovectvo. Je tam téma aj to, že sme 

región s margalizovaným problémom rómskou komunitou, predovšetkým téma Pezinka, 

Plaveckého Štvrtku, ale aj Podunajských Biskupíc či Vrakune. Čiže verím tomu, že to bude 

návod pre mestá a obce, aby si prichystali svoje infraštrukturálne projekty tak, aby sme ich 

vedeli čo najlepšie podporiť v novom programovom období. Naozaj, nie sú to jednoduché 

projekty, tie projekty prechádzajú vysoko adresným nastavením, čiže najskôr musí naozaj 

byť hlboká myšlienka, ktorá potom sa pretaví do predprojektovej prípravy a samotnej 

realizácie. Verím, že vám bude oporou a sme tu pre vás tak, ako aj pri tých ostatných 

témach. Ďakujem veľmi pekne. Je to prvá taká práca Inštitútu, aby ste mali predstavu. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľke Lukáčovej a otváram rozpravu, ako prvý do rozpravy je 

prihlásený pán vicežupan Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 
 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len povedal, že komisia zdravotníctva a sociálnych vecí 

prerokovala a pripomienkovala tento materiál a stotožnila sa s jeho predloženou finálnou 

podobou, preto by som poprosil o podporu a chcel by som sa súčasne aj poďakovať všetkým 

pracovníkom, ktorý sa na ňom podieľali za skutočne veľmi dobre odvedenú prácu. Ďakujem 

pekne. 

 

 



Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Machata. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja sa takisto chcem poďakovať Barborke Lukáčovej, jej tímu. Myslím 

si, že takýto strategický dokument potrebujeme, aby sme vedeli lepšie dizajnovať sociálne 

služby a vôbec sociálnu inklúziu v kraji. Takže ďakujem za prípravu tohto dokumentu, verím, 

že bude inšpiráciou pre ostatné samosprávy v kraji. Zároveň, keďže mám slovo, sa 

ospravedlňujem, budem musieť odísť po tomto bode programu, ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Krippel. 

 

Mikuláš Krippel 
 

Ja by som chcel poďakovať za výborný analytický materiál, ja chcem len povedať jednu vec, 

to čo aj Barbora vlastne povedala, že áno, kraj tlačí topánka v rámci dobudúcna určite sa to 

bude tá požiadavka bude väčšia na sociálne služby pre ľudí v seniorskom veku, ale veľmi 

zdôrazňujem to, že keď to myslíme ako kraj ako región ako územie, samotne samosprávny 

kraj alebo vyššie územné celky v kompetencii majú predovšetkým ľudí so zdravotným 

postihnutím do dôchodkového veku. Tých v dôchodkovom veku len v rámci špecializovaných 

zariadení, čo je demencia, Alzheimerove choroby, Parkinsonova choroba, tam nás trochu 

topánka tlačí, to sa priznám, ale čo sa týka našich zákonných kompetencií sa snažíme, aby 

tie sociálne služby boli dostupné a verím, že pre väčšinu obyvateľov kraja aj s tým 

zdravotným postihnutím, čo nám ukladá zákon o sociálnych službách, dostupné sú. Čiže to 

je tá hrozba tej nedostupnosti sociálnych služieb najmä pre seniorov. Je to veľká hrozba pre 

región nie je len pre Bratislavský, ale v rámci celého Slovenska, ale nie je to taká, by som 

povedal priama kompetencia žúp - vyšších územných celkov.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Týmto uzatváram rozpravu. Barbora, chcete ešte k tomu povedať pár slov na 

záver? 

 
Barbora Lukáčová 
 

Nie, ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Nie, dobre. Takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 
 

Ďakujeme pekne. Predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu s 

materiálom. Ďakujem. 



 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 9 
 

ZA hlasovalo 33 poslankýn a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL, uznesenie 

bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 6 a prechádzame na bod 

číslo 7. 

 

Bod č. 7 
 

Návrh na schválenie predloženia Žiadosti o nenávratný finančný príspevok projektu 

s názvom “Prepojenie diaľničnej križovatky Triblavina s cestou III/1059 Chorvátsky Grob - 

Čierna Voda”, nech sa páči pani Lukáčová, slovo je opäť vaše. 

 

Barbora Lukáčová 
 

Ďakujem veľmi pekne. Je to projekt, ktorý sme dlho očakávali, tzv. Spustenie obchvatu 

Pezinok a Modra v jeho nultej podobe, to znamená s prepojením koridorom TNT, ktorý 

v tomto prípade spĺňa diaľnica D1 a zároveň s napojením na križovatku Triblavina. Ide 

o vybudovanie po dlhom čase novej cestnej infraštruktúry v našom kraji a napojením na 

existujúcu cestu s tým, že sa potom existujúca cesta rekonštruuje tak, aby spĺňala 

požiadavky kategórie cesty II. triedy. V projektovom liste sú zachytené tie základné 

informácie, asi vás bude zaujímať samozrejme cena, ktorá vyšla z realizačného projektu 

6,8 miliónov eur s tým, že spolufinancovanie BSK je v podobe 5 % 342 tisíc. Realizácia 

projektu je naplánovaná na dva roky, ale v tom sa samozrejme berie aj finančné vyúčtovanie 

a celková realizácia štrukturálneho projektu. Dĺžka trasy 1,7 km, dve premostenia v dĺžke 

52 metrov, sme na bažinatom povrchu z tohto dôvodu. Ostatné technikálie sú uvedené 

v materiáli. Ja by som vás rada informovala o súčasnom status quo, dokončievajú sa 

majetkoprávne vysporiadania, zároveň sa podali žiadosti na stavebné povolenia, doriešuje 

sa vzťah so Slovenským pozemkovým fondom. Ja by som si dovolila poďakovať sa všetkým 

zúčastneným, ktorí sa na tej investičnej prípravy podieľali, sú to obidve vicežupanky, lebo 

naozaj, spolupráca s niektorými štátnymi úradmi, to asi starostom a primátorom nemusím 

prizvukovať, je naozaj náročná a toto je presne ten projekt, ktorý bol vysoko ohrozený 

covidom, napriek tomu tá strata coviďácka, práve pri tých povoleniach v rámci stavebného 

konania sa nám podarila dobehnúť. Ďakujem veľmi pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou sa prihlasuje pani vicežupanka Ožvaldová. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja len v nadväznosti na pani Lukáčovú, takisto sa chcem 

poďakovať všetkým pracovníkom oddelenia dopravy preto, lebo to bol náročný projekt, ktorý 

sa pripravoval a takisto aj stratégie. Dúfam, že o dva roky o takomto čase budeme otvárať 

novú cestu, o ktorej sa desať rokov len rozprávalo. Ďakujem veľmi pekne. 



 

Juraj Droba 
 

Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže nevidím žiadnu prihlášku 

do rozpravy, odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem pekne. Predkladám váženým kolegom na schválenie návrh uznesenia tak, ako bol 

predložený.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Vážené poslankyne, vážení poslanci, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali 

teraz. 

 

Hlasovanie č. 10 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 30 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, 

uzatváram bod číslo 7 a prechádzame na bod číslo 8. 

 

Bod č. 8 
 

Návrh na schválenie prijatia návratných finančných výpomocí od Ministerstva financií SR, 

nech sa páči, k predkladanému materiálu vystúpi pán Marek Vlčej. 

 

Marek Vlčej 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, úlohou tohto 

materiálu je schváliť dve návratné finančné výpomoci z ministerstva financií, pričom prvá 

návratná finančná výpomoc je vo výške 25 miliónov eur, o takýto druh výpomoci sa uchádzali 

všetky vyššie územné celky, my sme sa dohodli na sume 25 miliónov eur, ktorú môžeme 

čerpať v najbližších troch rokoch. Táto výpomoc je bezúročná, odklad splátok je až do roku 

2023. Účelom tejto výpomoci, alebo teda načo to môžeme použiť, sú opravy a rekonštrukcie 

majetku BSK či už sú to cesty alebo nehnuteľnosti. Druhá návratná finančná výpomoc sa 

týka výpadku daňových príjmov, to je vlastne program ministerstva financií, ktorého sa môžu 

zúčastniť všetky mestá a obce a vyššie územné celky. Rozhodli sme sa, že aj o túto 

výpomoc požiadame. Tým, že vlastne táto výpomoc alebo obidve výpomoci sú technický 

úver, v tohtoročnom rozpočte máme schválené úvery vo výške 17 miliónov, tak čerpanie 

týchto výpomocí v tomto roku bude nahrádzať len pôvodne plánované úvery v tuzemských 

bankových inštitúcií. Ďakujem pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem žiadnu prihlášku 

do rozpravy, dovoľte, aby som ju ukončil a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

 

 



Lucia Vidanová 
 

Ďakujem. Predkladám na schválenie uznesenie tak, ako bolo predložené. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 11 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 30 poslankýň a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa 

NEZDRŽAL, takže ukončujem bod číslo 8 a prechádzame na bod číslo 9. 

 

Bod č. 9 
 

Návrh Monitorovacej správy programového rozpočtu BSK k 30. 06. 2020. Vážené pani 

poslankyne, vážení páni poslanci, návrh vám opäť predstaví pán Marek Vlčej. 

 

Marek Vlčej 
 

Ďakujem pekne. Ide o informačný materiál, ktorý sa týka hospodárenie Bratislavského 

samosprávneho kraja za prvý polrok 2020. Hospodárenie sa prvé tri mesiace vyvíjalo 

štandardným spôsobom, potom nás samozrejme zasiahla pandémia koronavírusu, čo malo 

za následok najmä zníženie daňových príjmov. Významnou udalosťou z pohľadu rozpočtu 

bola úprava rozpočtu zastupiteľstvom na konci mája, kde prišlo k zníženiu rozpočtu 

o 8 miliónov. Takisto veľký dopad tejto pandémie bol aj na kapitálové výdavky, ktoré sa 

čerpali v oveľa menšej miere ako po minulé roky. Čo sa týka samotného materiálu, tak 

môžete v ňom nájsť presné čerpanie všetkých investícií, ktoré sa uskutočnilo v prvom 

polroku a druhá najväčšia časť materiálu sa týka podrobného odpočtu každého jedného 

programu za prvý polrok 2020. Ďakujem pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na schválenie uznesenie tak, ako bolo 

predložené. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím o hlasovanie teraz. 

 

 

 

 

 



Hlasovanie č. 12 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 32 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL, ukončujem bod číslo 9 nášho dnešného programu a začínam a otváram bod 

číslo 10. 

 

Bod č. 10 
 

Návrh na schválenie DODATKU č. 1 k Zriaďovacej listine číslo 011/2009 zo dňa 22. 06. 2009 

rozpočtovej organizácie BSK Domov sociálnych služieb, Plavecké Podhradie 19 

v Plaveckom Podhradí. O úvodné slovo k tomuto materiálu chcem poprosiť pani riaditeľku 

odboru sociálnych vecí, pani Maricu Šikovú.  

 

Marica Šiková 
 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, Domov sociálnych služieb 

v Plaveckom Podhradí je zariadením sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Bratislavského samosprávneho kraja. Poskytuje sa v ňom sociálna služba dospelým 

fyzickým osobám s ťažkým zdravotným postihnutím. Kapacita zariadenia je 60 miest. 

Doposiaľ zariadenie nemalo svoj názov, ktorým by sa dalo ľahšie identifikovať. So zámerom 

univerzálneho a zrozumiteľného pomenovania poskytovanej sociálnej služby, rešpektujúc pri 

tom vôľu a výber názvu zariadenia jej obyvateľmi a pracovníkmi zariadenia, navrhujeme 

zmeniť názov zariadenia na Zariadenie sociálnych služieb Pod hradom. Nový názov 

symbolicky pomenúva lokalitu, v ktorej sa zariadenie nachádza a jej výraznú dominantu, 

Výhľad na panorámu Plaveckého hradu na západnom úpätí Malých Karpát. Ďakujem veľmi 

pekne za podporu tohto materiálu. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihlásil sa pán poslanec a vicežupan 

pán Mikuláš Krippel, nech sa páči, odovzdávam slovo. 

 

Mikuláš Krippel 
 

Ja strašne rýchlo. V podstate tie naše zariadenia, veľmi často sa stretávate s tým, že aj my 

sami to používame to označenie, že DSS-ky, ale správnejšie by vlastne bolo hovoriť 

o zariadeniach sociálnych služieb, lebo vlastne tá DSS-ka Domov sociálnych služieb je len 

jeden z druhov tých zariadení, takže aj keď toto zariadenie je aj DSS-ka, snáď je to fakt 

jedno z najkrajších zariadení a má tú dominantu hrad. Naozaj, ako pani riaditeľka hovorila, 

tak zamestnanci aj klienti, prijímatelia v tomto zariadení, že mali také ako keby referendum, 

teda hlasovanie o názve zariadenia, že jednoznačne vyhral tento názov, že tá iniciatíva vyšla 

zo samotného zariadenia a tá dominanta toho krásneho Plaveckého hradu tam naozaj je, 

jeho nádherne vidieť odtiaľ, čiže Zariadenie sociálnych služieb Pod hradom bude výborný 

názov, podľa mňa.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou na pána vicežupana Krippela pani poslankyňa Aufrichtová. 

 



Zuzana Aufrichtová 
 

Ďakujem. Tiež chcem povedať, že má zmysel dávať názvy tým zariadeniam, pretože sa 

potom ľahšie identifikujú. My sme mali možnosť teraz obdržať platné kolaudačné rozhodnutie 

k zariadeniu opatrovateľských služieb, ktoré máme v Starom Meste ako Senior centrum 

nové, čo myslím zaregistrovali aj Bratislavčania alebo teda aj občania Bratislavského kraja. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným v rozprave je prihlásený pán poslanec Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 
 

Ďakujem za slovo. Ja by som len povedal, že tento predložený materiála je viac menej jasný 

a komisia zdravotníctva a sociálnych vecí sa ňom zhodla, takže poprosím o podporu. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem pán predseda. Predkladám za návrhovú komisiu návrh uznesenia tak, ako bol 

predložený. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 13 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 29 poslancov, nikto nebo PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Uzatváram bod číslo 10 

a otváram bod číslo 11. 

 

Bod č. 11 
 

Návrh na schválenie DODATKU č. 8 k Zriaďovacej listine číslo 013/2009 zo dňa 22. 06. 2009 

rozpočtovej organizácie BSK Zariadenie sociálnych služieb ROSA na Dúbravskej ceste 1 

v Bratislave. O úvodné slovo opäť poprosím pani Maricu Šikovú. 

 

Marica Šiková 
 

Ďakujem. Zariadenie sociálnych služieb ROSA je taktiež zariadením sociálnych služieb 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Poskytuje sa v ňom 

sociálna služba v rehabilitačnom stredisku a v domove sociálnych služieb od 6 do 35 rokov 

veku s mentálnym postihnutím v kombinácii s telesným postihnutím, duševnými poruchami 



a poruchami správania a to formou ambulantnou, týždennou a celoročnou. Zariadenie tiež 

poskytuje sociálnu službu v špecializovanom zariadení dennou formou osobám s diagnózou 

pervazívna vývinová porucha detský autizmus vo veku od 6 do 18 rokov. Predložený návrh 

sa dotýka dvoch zmien zariadenia. Dôvodom jednej zmeny je veková hranica súčasných 

prijímateľov sociálnej služby v rehabilitačnom stredisku a domove sociálnych služieb, ktorá 

atakuje 35 rokov. Navrhujeme posun z 35 rokov veku na 40 rokov. Prax nám totiž ukázala, 

že po dovŕšení 35 rokov veku a odchodu prijímateľov sociálnych služieb zo zariadenia 

v mnohých prípadoch dochádza k ich prerušeniu väzieb s komunitou, k prerušeniu progresu 

k ich aktivizácie k sebestačnosti ako aj k prerušeniu kontinuity odbornej práce. Malá 

dostupnosť komunitných sociálnych služieb môže spôsobiť regres ich celkového stavu. 

Návrhom druhej zmeny, teda tento návrh sa dotýka vymedzeniu cieľovej skupiny 

v špecializovanom zariadení. Navrhujeme, aby sa sociálna služba poskytovala celému 

spektru pervazívnych vývinových porúch, nie len osobám s diagnózou detský autizmus. 

Napríklad do skupiny vývinových pervazívnych porúch sú v rámci medzinárodnej klasifikácie 

chôrob zahrnuté okrem detského autizmu aj atypický autizmus Rettov syndróm, Aspergerov 

syndróm a podobne. Nakoľko navrhované zmeny vychádzajú z potrieb ľudí nášho regiónu, 

dovolím si uchádzať sa o podporu aj tohto materiálu.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Evidujem 

jednu prihlášku zatiaľ, pán poslanec a pán vicežupan Štekláč, nech sa páči. 

 

Juraj Štekláč 
 

Ďakujem pekne. Opätovne sa jedná o materiál prerokovaný v gesčnej komisii, ktorá s ním 

vyslovila súhlas, takže opätovne poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem, uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem. Za návrhovú komisiu vás žiadam o hlasovanie za predložený návrh uznesenia. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 14 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 29 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Uzatváram bod číslo 11 a otváram bod číslo 12 nášho dnešného 

zastupiteľstva. 

 

 

 



Bod č. 12 
 
Návrh Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v stredných školách v Bratislavskom 

samosprávnom kraji na roky 2019 - 2022 s aktualizáciou pre rok 2020. O úvodné slovo 

k tomuto materiálu poprosím pani riaditeľku odboru školstva Janku Zápalovú, nech sa páči. 

 

Jana Zápalová 
 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, Regionálna stratégia 

výchovy a vzdelávania v stredných školách v Bratislavskoms samosprávnom kraji na roky 

2019 - 2022 bola schválená Zastupiteľstvom BSK v júni 2019 a zmysle aktuálne platného 

zákona č. 61/2015 o odbornom vzdelávaní a príprave je samosprávny kraj povinný túto 

Regionálnu stratégiu každoročne aktualizovať. Aktualizovaná Regionálna stratégia obsahuje 

všetky základné princípy tak, ako boli schválené v pôvodnej stratégii. Obsahová časť 

materiálu bola aktualizovaná a doplená o informácie za školský rok 2019/2020 a bola navyše 

doplnená o Prílohu č. 2, ktorá obsahuje vybrané prehľady a štatistiky za školy a školské 

zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK za školský rok 2019/2020. Môžete tam nájsť 

vývoj počtu žiakov v jednotlivých školách, prehľad školských zariadení, prehľad o počte 

zamestnancov v jednotlivých školách a školských zariadeniach ako aj prehľad o zapojenosti 

škôl a zamestnávateľov do systému duálneho vzdelávania. Pri aktualizácii Regionálnej 

stratégie sme využili všetky dostupné zdroje a databázy ako aj vlastné údaje Bratislavského 

samosprávneho kraja. Aktualizácia Regionálnej stratégie bude prerokovaná v Krajskej rade 

pre odborné vzdelávanie a prípravu a v Územnej školskej rade na ich najbližšom rokovaní. 

Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do rozpravy nikto 

nehlási, uzatváram rozpravu  a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem. Predkladám na schválenie uznesenie tak, ako bolo predložené. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 15 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 25 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, 

NEHLASOVALI štyria, ZDRŽAL sa nikto, takže uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo 

predkladané. Uzatváram bod číslo 12 a otváram bod číslo 13. 

 

Bod č. 13 
 

Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja za 1. polrok 2020. Pani poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou 



materiál z Útvaru hlavného kontrolóra, a preto poprosím pána Milana Slezáka, aby nám 

materiál uviedol. 

 

Milan Slezák 
 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, predkladám vám Správu o výsledkoch 

kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra za 1. polrok v roku 2020, dvomi uzneseniami 

bolo schválených cekovo 6 kontrolných akcií, tri boli ukončené v prvom polroku roku 2020, 

štvrtá týkajúca sa Regionálnych ciest Bratislava, konkrétne projektu Senec - Viničné - 

Pezinok, vám bude predložená na najbližšom zastupiteľstve. Ďakujem, všetko. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

 

Lucia Vidanová 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Dávam na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené. 

 

Juraj Droba 
 

Poprosím, aby ste hlasovali o uznesení teraz. 

 

Hlasovanie č. 16 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 27 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Ukončujem bod číslo 13 nášho dnešného programu a prechádzame na bod 

číslo 14.  

 

Bod č. 14 - Interpelácie 
 

Vážené pani poslankyne, vážení poslanci, má niekto záujem vystúpiť s interpeláciou? Nech 

sa páči, slovo udeľujem pánovi poslancovi Dvoranovi.  

 

Dušan Dvoran  
 

Chcel by som v rámci interpelácie oznámiť, že 7.6. som žiadal, aby odmeňovací poriadok 

poslancov Bratislavského samosprávneho kraja bol v súlade s tým, ako sú prijaté zákony. 

Naposledy bol upravovaný v roku 2007. Jedná sa o to, že poslanci – starostovia môžu mať 

maximálne minimálny plat. To by bolo v jednej veci. A v druhej veci som navrhoval, aby za 

neúčasť v komisii sa nestrhalo 10% ale aby to bolo ako v parlamente, pokiaľ je to 

ospravedlnená absencia, aby to ostalo. Ja poviem príklad. Ja keď na budúci mesiac lebo 

zastupiteľstvo nespravíme zmenu vystúpim z komisie dopravy, zdravotníctva a sociálnych 

vecí a verejného záujmu a ostanem len v mandátovej komisii lebo tá už dúfam, že nebude 

musieť zasadať. Teraz vysvetlím dôvod. Keď nebudem v žiadnej komisii a neprídem ani na 

zastupiteľstvo, tak sa mi strhne 58 euro. V ten mesiac keď nezasadajú komisie, ani keď 

nezasadá zastupiteľstvo dostanem plnú odmenu so všetkým. To znamená, že ak by som 

neprišiel teraz do konca roka a nebudem v komisiách, tak sa mi strhne 58. Ale v pondelok, 



keď som bol na dovolenke, ale bol som ospravedlnený z komisií sa mi strhlo 116 euro. Ja sa 

vás pýtam, či to má hlavu, pätu a prečo ten poriadok od roku 2007 nebol upravený 

o odmeňovaní tak, aby zodpovedal dnešnej dobe a to čo je v zákone prijaté. Lebo fakt si 

zoberte naozaj, že nebyť v komisii je najväčšia výhoda, ktorá vás môže stretnúť. Tak ja by 

som v rámci interpelácie požiadal, aby k budúcemu zastupiteľstvu sa upravil a zosúladil so 

zákonom odmeňovací poriadok poslancov. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Zareagujem ja. Tento istý problém sme diskutovali včera na stretnutí 

poslaneckého klubu pána poslanca Drotována, Hudákovej, Kiskovej a ďalších piatich 

poslancov. Máte absolútnu pravdu. Ten systém je anachronický a v podstate penalizuje 

poslancov za to, že sú aktívni vo viacerých ako jednej komisii. Na druhej strane netrestá 

tých, ktorí sa zhodou okolností neprihlásili ani do jednej komisie, lebo aj taký prípad máme 

na zastupiteľstve. Len chcem vás upozorniť na to, že toto je kompetencia vás ako poslancov. 

My ako úrad nemôžme meniť pravidlá, ktoré sa vzťahujú na vás a na váš mandát. Čo ale 

vieme urobiť je, že pán Šaray a pán Pavlík spolu s riaditeľkou úradu, so mnou si sadneme, 

pripravíme nejaký návrh a ten návrh by mal zohľadňovať jednak aktivity poslancov a jednak 

vás nepenalizovať nebodaj za neúčasti na zasadnutiach komisií. Ešte nebodaj ak ste 

náhodou členmi dvoch alebo troch komisií. Lebo sú poslanci, ktorí sú naozaj aktívni a berú to 

naozaj vážne a príde mi tiež samozrejme veľmi nespravodlivé, ak sa vám strhávajú odmeny 

alebo časti tých skromných odmien, ktoré dostávate za to, že sa náhodou nemôžete 

zúčastniť zasadnutí komisií. Takže pán poslanec máš absolútnu pravdu. Ideme to ako úrad 

riešiť a budeme sa snažiť prísť s takým riešením, ktoré bude pre vás uspokojivé. 

Predkladateľom tohto návrhu bude pani vicežupanka Ožvaldová. Ďakujem. Keďže 

neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy v bode Interpelácie, tak by som vám chcel 

poďakovať a predložiť, teda odovzdať slovo návrhovej komisii. Ideme ďalej, pardon. 

Interpelácie neexistujú ako uznesenie. Takže posledným bodom je bod číslo 15 a tým je 

bod Rôzne. 

 

Bod č. 15 - Rôzne 
 

V rámci Rôzneho sa zatiaľ nikto neprihlásil do rozpravy, takže dovoľte, aby som zahájil tento 

bod svojimi príspevkami. Najskôr by som vám rád opätovne pripomenul blížiaci sa termín na 

odovzdanie nominácii Osobnosti Bratislavského kraja. Budem rád, ak aj vy župní poslanci do 

30. septembra predložíte osobnosti, ktoré podľa vás úspešne reprezentujú vašu mestskú 

časť, alebo vaše obce, ktoré zastupujete, prispievajú k rozvoju a šíreniu dobrého mena 

Bratislavského samosprávneho kraja. Za 17 rokov, od začiatku udeľovania cien, sme pre 

vašu informáciu ocenili už takmer 150 výnimočných osobností. Nájdete medzi nimi vedcov, 

umelcov, pedagógov, lekárov, športovcov, ľudí pôsobiacich v sociálnej oblasti. Slávnostné 

vyhlasovanie a odovzdávanie cien sa uskutoční na pripravovanom galavečeri, ktorý 

plánujeme na február 2021. Webovú adresu na nominácie za rok 2020 nájdete na letáku, 

ktorý sme dali na vaše stoly. Ja len takú osobnú poznámku k minuloročnému priebehu, keď 

sme išli oceniť pána Františka Šebeja za jeho celoživotné zásluhy pre šport v Bratislavskom 

kraji. Tak s takou trochu neistotou išiel do toho, ale po ceremónii mi povedal, že v takejto 

noblesnej spoločnosti ešte nikdy nebol a bol hrdý na to s akými ľuďmi stál na jednom pódiu. 

Takže tie ceny sa naozaj snažíme držať na vysokej úrovni a snažíme sa spomedzi svojich 

radov vytiahnuť také osobnosti, ktoré možno doteraz ešte nejaké uznanie alebo ocenenie 



nedostali a čakajú na to celý život a urobili veľmi veľa takej tej drobnej mravenčej práce. Čiže 

nehľadáme celebrity, hľadáme skutočné osobnosti, ktoré majú veľké zásluhy. Ja budem rád, 

keď tie tipy prídu od vás. Predsa len sami najlepšie viete, kto žije vo vašej mestskej časti, kto 

žije vo vašej obci alebo vo vašom meste. Takže tento bod uzatváram, poprosím zamyslite sa 

a skúste prísť s dobrými tipmi. Zároveň by som vás touto cestou rád informoval 

o prebiehajúcom procese zjednotenia vizuálneho štýlu Úradu BSK a jej destinácie. Doposiaľ 

sme to isté územie kraja či destinácie, v rámci nášho loga, ako aj vizuálneho štýlu, 

komunikovali rozdielne. Dospeli sme k tomu, že neexistuje žiadne iné rozumnejšie riešenie 

ako postupne tieto dve odlišné veci zjednotiť. S marketingovým oddelením župy, ako aj 

Krajskej organizácie cestovného ruchu, sme sa zhodli na jednotnom vizuálnom štýle, a tiež 

na spoločnom logu. To logo bolo nezávisle hodnotené ako veľmi dobré lebo vystihuje 

v podstate všetky tri menšie regióny, ktoré sú svojim spôsobom okresnými mestami 

a zároveň mesto Bratislava. Zároveň je to veľmi moderné, svižné logo, takže ja som s ním 

osobne teda veľmi spokojný. Aj ľudia, ktorí rozumejú marketingu, tak len v superlatívoch 

hodnotia toto logo. To logo vidíte za mnou na projektore. Zámerne nejde o nové logo, ale 

úrad bude používať na komunikáciu logo, ktoré doposiaľ propagovalo Bratislavský kraj iba 

ako turistickú destináciu. A teší ma, že aj takýmto spôsobom posúvame vnímanie župy 

z pozície úradu do pozície inštitúcie, ktorá ovplyvňuje každodenný život vo svojich 

subregiónoch, je zároveň dynamická a moderná. Erb BSK, ktorý vychádza z heraldického 

základu historickej stolice ostáva aj naďalej v platnosti a bude zastrešovať protokolárne 

a štatutárne náležitosti. Takže jeleň s kolesom ostáva v platnosti ale odteraz ako BSK 

budeme používať logo, ktoré doposiaľ používala iba Krajská organizácia cestovného ruchu. 

Nech sa páči, teraz otváram priestor na príspevky v bode Rôzne. Ako prvý je s faktickou 

prihlásený pán poslanec Říha.  

 

Juraj Říha 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Ja som doteraz bol v tom, že v tom logu je Záhorie a náš 

okres pod stromami, zeleňou, ale nebol by to Pišta Gašparovič, keby ma teraz nezviklal, lebo 

že vraj to je pezinské víno. A Pezinok tam má dva, takže teraz jak to bude? Sme to my? 

 

Juraj Droba 
 

To čo ste videli za sebou, tak to je finálny návrh, takže poprosím aby sme už nediskutovali 

o farebnosti tohto návrhu. A myslím si, že všetky tri mikroregióny môžu byť spokojné 

a vystihuje to náš kraj v ktorom žijeme. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Dvoran. Nech sa páči. 

 

Dušan Dvoran 
 

Na rozdiel od minulého týždňa nechcem unavovať celým tým čítaním toho príspevku. Snažil 

som sa poslať v písomnej forme poslancom o ktorých som vedel akú majú mailovú adresu. 

Od mnohých sa mi to vrátilo. Chcem len povedať, že pri tých komároch, včera som bol 

v teréne, poslal som vám mail, poslal som vám videá, poslal som vám fotografie ako to stojí. 

Na Bezednom som musel rýchlo utekať, tak jak tá dievčina čo tam bola s paličkami pred 

komármi, lebo som mal plné ústa, plný nos, plné vlasy. Ale to je vedľajšia časť. Podstatné je, 

že chcem povedať, že prvýkrát sa nám odkedy som starosta, premiér vlády Slovenskej 

republiky otočil chrbtom a nepomohol nám pri boji s komármi. Inak to, čo je tu napísané 



v tom mojom príspevku to nie je obvinenie súčasnej vlády. To je obvinenie všetkých vlád 

doteraz a parlamentov, ktorí prijímali v rámci ochrany prírody to, čo prijímali. Keď ste si to 

prečítali, ja by som chcel len jednu časť. Zákon o ochrane prírody hovorí: vytvárať 

podmienky na trvalo udržateľné využívanie prírodných zdrojov, na poskytnutie 

ekosystémových služieb berúc do úvahy hospodárske, sociálne, kultúrne ako aj regionálne 

a miestne pomery. Toto keby si prečítali ochranári z CHKO, tak by vedeli ako majú jednať. 

Zákon o ochrane prírody sa nevzťahuje na poľnohospodárske kultúry a plodiny. 9 až 11 krát 

sa strieka cukrová repa a repka. Vtedy keď včely lietajú a keď sú priamo ohrozované pri 

komároch nad intravilánom obcí bezmála ideme vyskočiť z kože a dávať trestné oznámenia. 

A rastlinných a živočíšnych škodcov vonkajšie, vnútorné karantény môžeme likvidovať. 

Rastlinných a živočíšnych pôvodov nákaz ľudí a zvierat. Pokiaľ viem do tohto patria aj 

komáre, takže postrek proti komárom a kliešťom i letecky nie je v rozpore ani so zákonom 

o ochrane krajiny a prírody tvrdím. Som presvedčený, že základné pojmy, zákon aj tak nikto 

nečíta, lebo to je príliš dlhý zákon, aby si ho vôbec niekto čítal, lebo by sa dočítal, že tam je 

napísané, že pod ochranou prírody sa rozumie starostlivosť štátu a spolupráca s obcami 

a nie ako je to v našom prípade nespolupráca a vedenie nezmyselných správnych konaní 

voči obciam od Inšpekcie životného prostredia a trvalá devastácia prírody zo strany štátu. 

Teraz jak tu sedíme som dostal zase Inšpekcie životného prostredia, že začne voči nám 

správne konanie lebo niekde sú tie náletové cudzie rastliny. Dali mi takú mapku 

1200 hektárov, aby som si ich tam hľadal a hľadal firmy, ktoré mi to vyrežú. Ďakujem pekne 

za to. Ale posledné čo chcem povedať, že sme sa rozhodli na zastupiteľstve minulý týždeň 

štvrtok, že sme pripravení vyhlásiť zvrchovanosť obce obecným zastupiteľstvom nad našim 

katastrálnym územím. Slovenská republika, 92 rok, 17. august. Vyhlásiť neplatnosť CHKO 

v našom katastri a všetko je vyriešené. Vyhlásiť neplatnosť Územia európskeho významu 

Bencov mlyn v katastri obce, totálna devastácia a najdemokratickejším spôsobom – 

referendom necháme rozhodnúť občanov našej obce o chemickom postreku komárov po 

zlyhaní biologickej ochrany, aby nikto nemohol spochybniť platnosť referenda vôľu 

obyvateľov. Rozporec, jediný les do ktorého sme mohli chodiť teraz preradili do trojky. 

Môžeme sa po ňom prejsť ale už nemôžme nič odtrhnúť, ani ísť na huby. Skôr a toto chcem 

zdôrazniť, skôr ako jak zastupiteľstvo v našej obci pristúpime k týmto opatreniam vyzývam 

predsedu, poslancov našich, hlavne komisiu pre životné prostredie, ako i štátne orgány, aby 

sa prišli presvedčiť o pravdivosti mojich tvrdení, ktoré sú uvedené v tom príspevku. Je lepšie 

raz vidieť ako stokrát počuť nezmysly. Bolo mi povedané, že nič nie je také, aké sa zo 

začiatku zdá. Dokonca i súčasnými poslancami  parlamentu mi bolo oznámené, že na všetko 

sa dá vybaviť pri zmysluplnosti výnimka. Teraz je tá možnosť aby ma presvedčili, že je to 

pravda. Tu by mal byť základ pre zmenu postoja k prírode ako i k chemickému postreku proti 

komárom. V priebehu  mesiaca október vás všetkých pozvem kto budete mať záujem prísť 

sa pozrieť na tú prírodu a povedať či máme pravdu, nemáme pravdu alebo akým spôsobom 

by sa dali určité veci zmeniť. Ja hovorím, že dá sa zmeniť zákon, dajú sa spraviť výnimky iba 

musí sa chcieť. Nemôže to byť ako CHKO za 14 rokov, ktorá mi dávala negatívne stanovisko 

a namiesto priemyselného parku vo Vysokej pri Morave a zjazd z diaľnice je priemyselný 

park pri Lozorne kvôli tomu, že tam našli jedného chrobáka, jedného pavúka. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickými poznámkami na pána poslanca Dvorana prvý István Pomichal. 

 

 



István Pomichal 
 

Pán Dvoran ďakujem za vaše fotky čo ste nám poslali. Riešenie je veľmi jednoduché. 

Odkedy povodie Moravy nemá kravy, pasúce sa kravy ten systém je taký. Ja vám poviem 

pozitívny príklad čo som riešil dlhé roky a dodnes to funguje. Bratislavské ochranárske 

združenie BROZ v spolupráci so mnou sme Veľkolélsky ostrov riešili. Tam boli takisto tieto 

nálety, všelijaké tie buriny invázne. Prišli tam kravičky, za 5 rokov z toho spravili raj. Tu 

chýba v celom povodí Moravy jednoducho nie sú tam pasúce zvieratá. Keby tam boli kravy, 

ovce vypásli by, áno by tam všetko vypásli, tak celá Morava by bola krásny prostredím. 

Takže tu treba s ochranármi komunikovať a pasúci dobytok vám všetky problémy vyrieši. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalšou s faktickou poznámkou je vicežupanka Pätoprstá. Nech sa páči. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Pán starosta ja sa ospravedlňujem. Ja som nevedela o tom, čo ste nám dneska poslali lebo 

som ráno mala ešte nejaké, sa mi to vrátilo. Takže ja si to určite pozriem alebo mi to pošlite 

na adresu vicežupanky. Chcem vás veľmi pekne poprosiť o spoluprácu pretože ja rozumiem 

aj tomu, že je tu isté znepokojenie. Chcem sa pozrieť aj na to, čo ste vraveli ohľadom tej 

inšpekcie. Prosím vás dajte mi trošku času. Ja si to pozriem, môžeme si k tomu sadnúť 

a nájdeme riešenie. Ja si nemyslím, že to riešenie nebude také. To čo hovoril pán kolega 

o Veľkolélskom ostrove to je pravda. Je to veľký zdroj aj financií, aj turistického ruchu 

a naozaj aj samotní obyvatelia sú nadšení a veľmi radi spolupracujú. Dokonca sú tam aj 

pracovné príležitosti pre nich a podľa mňa je riešenie aj u vás. Len to chce spoluprácu. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným v bode Rôzne je pán poslanec Krúpa. Nech sa páči. 

 

Jozef Krúpa 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja trošku na menej konfliktnú tému. Chcel by som povedať jednu 

veľmi peknú vec. Bratislavský kraj bude mať zastúpenie na celoeurópskom vyhodnotení 

najlepších architektonických a projekčných zámerov vo Varšave, ktoré bude 23. septembra 

a zastupovať ju bude projekt, respektíve hotový projekt našej materskej škôlky, ktorá je 

ocenená v rámci najlepších diel v rámci celej Európy, ktoré boli urobené v roku 2019, takže 

aj toto je vizitka dobrej práce samospráv v rámci Bratislavského kraja, samozrejme tej našej 

záhorskobystrickej. Tým, že sa samozrejme staráme o deti, tie deti treba aj nejakým 

spôsobom mať a tým som si dovolil nejakú takú malú drobnosť, ktorú prijmite ako malú 

pozornosť od mojej druhorodenej vnučky, ktorá sa narodila v pondelok. Takže tá čokoláda, 

ktorú máte, je to taká malá pozornosť od našej rodiny aj v súvislosti s tým, že v nedeľu je 

Medzinárodný deň čokolády. Tá čokoláda je zase by som povedal autenticky záhorácky, 

dokonca bystrický produkt od rodeného Bystričana, hoci je pravdou, že čokoláda nie je 

typickým produktom zo Záhoria ale v zmysle toho nášho sloganu čo máme ako Záhorská 



Bystrica, že moderná v tradíciách, takže posúvame tú gastronómiu trošičku ďalej a naozaj sa 

jedná o jeden delikátny, fantastický produkt, ktorý vám verím, že určite bude chutiť a pevne 

verím, že v ďalšej ročenke alebo v takejto nejakej recepty zo Záhoria, respektíve 

z Bratislavského kraja, že sa tam dostane. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem pán poslanec Krúpa. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Tydlitát.  

 

Peter Tydlitát 
 

Ďakujem za slovo pán predseda. Milé kolegyne, kolegovia, slušnosťou je, že sa nebude 

hovoriť o tom kto tu dnes nie je. Ja sa to budem snažiť dodržať, ale i napriek tomu sa budem 

venovať konkrétnej téme. S pomerne dosť veľkým znepokojením som si prečítal článok 

s názvom Čudné finančné machinácie na Bratislavskej župe. Prečo platí milionárovi staré 

faktúry? Ja som si úsudok o pánovi poslancovi, ktorý bol zdrojom pre tento článok urobil svoj 

názor a nemienim ďalej o tom rozprávať. Skôr by som sa chcel spýtať kolegov, jeho kolegov 

z jeho poslaneckého klubu, že ak sa im dostal do rúk, čo predpokladám, že sa asi dostal do 

rúk, alebo si to prečítali v elektronickej forme, či sa naozaj stotožňujú s celým znením toho 

článku, ktorý je naozaj napísaný tendenčne a všetci tí, ktorí sme hlasovali za umorenie 

záväzku vyše 2,5 milióna euro pre Regionálne cesty Bratislava sme spolupáchateľmi 

v zlodejine, ktorá bola takto označená v tomto článku. Ja si myslím, že takíto ľudia skôr 

škodia ako pomáhajú i keď si to oni sami osobne myslia. Môj názor je, že asi bude potrebné 

viac niekedy diskutovať. Možno aj neoficiálne diskutovať. Toho dôkazom bola dnešná 

diskusia ohľadom svätojurskej synagógy. No ale pokiaľ nebude možné z takéhoto človeka 

nehovorím presvedčiť ale aspoň čiastočne uspokojiť, že niekedy aj kompromis musí byť 

nastavený tak, aby to bolelo všetkých čo najmenej. A to si myslím, že je veľkosť či už 

veľkých politikov, alebo regionálnych politikov alebo aj politikov na tej najnižšej miestnej 

úrovni. Ja by som bol rád, aby sme sa tak, ako sme začali v minulosti stretávať na našich 

zastupiteľstvách riešili veci vecne nie s krvou v očiach a to obvinenie, že práve kvôli 

Regionálnym cestám Bratislava bol pán poslanec napadnutý. Proste mi to všetko nejako 

nesedí a skôr to vnímam ako prípravu na nejakú ďalšiu politickú kariéru. Prepáčte ale viac 

menej som sa snažil vyzvať kolegov z jeho poslaneckého klubu, či sa naozaj s týmto 

článkom stotožňujú, lebo ja som zhrozený. Ďakujem za slovo. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou, pardon s faktickou poznámkou pán poslanec 

Drotován na pána Tydlitáta. 

 

Michal Drotován 
 
Ďakujem. Keďže vyzval ja hovorím za seba. Ja neviem aký článok myslíte. Bol by som rád 

keby ste mi ho poslali, aby som si ho prečítal. lebo neviem o akom článku sa môžem vyjadriť. 

takže budem rád keď mi ho pošlete a rád si ho prečítam a môžem sa k tomu vyjadriť. 

Samozrejme my sme Klub nezávislých poslancov. Už z princípu nezávislosti je to, že my nie 

sme politiká strana, ktorá ma nejakého, že takto sa pôjde a takto sa ide, takže názory na 



rôzne veci sú rôzne a nemusia byť rovnaké. My nie sme politická strana. Takže ja vám 

k tomu napíšem svoj názor, keď mi pošlete ten článok na môj mail. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Stručná reakcia pán poslanec Tydlitát. 

 

Peter Tydlitát 
 

Ďakujem. Jedná sa o to, že každý z nás dostáva z komunikačného odboru rešerš z médií, 

ktoré informujú o rôznych veciach. Poprosím možno konkrétne buď tlačové alebo 

komunikačné priamo aby pánovi poslancovi tento článok poslalo. Mám ho inak skopírovaný 

lebo občas sa stáva, že po určitom čase a ataku tieto články zmiznú z médií alebo teda 

z elektronických médií. Takže môžem ho preposlať. Nie sú tam akurát obrázky, aby to 

nebolo zbytočne veľký súbor, ale nič som tam neupravoval, nič som tam ani nedopĺňal. 

Takže jedná sa len o to, aby sme vedeli, že či teda naozaj toto je to pravé orechové pre ďalší 

posun a rozvoj toho, čo sa snažíme my pre Bratislavský kraj urobiť. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Ja by som chcela poprosiť všetkých starostov, ktorých tu máme ešte, ktorí ostali. 

19. septembra robíme takú akciu Čistíme náš kraj. Pre vás je to Čistíme našu štvrť, pre 

vašich obyvateľov. Ak máte nejaké čierne skládky, alebo niečo čoho sa už chcete zbaviť my 

sme vytlačili vrecia, ktoré sa budú požívať na triedený odpad, čiže na sklo, na papier, na 

plasty, čiže rôznofarebné. Máme pre vás aj rukavice. Naše oddelenie marketingu vám 

pomôže aj s nejakou kampaňou a chceli by sme sa spojiť a pod týmto heslom Čistíme náš 

kraj urobiť toho devätnásteho v sobotu takú celodennú akciu a vyčistiť, najmä sa teda 

chceme sústrediť na tie čierne skládky, ktoré vás už iritujú. Kedykoľvek sa môžete so mnou 

spojiť. Je to aj na webovej stránke v časti životné prostredie. Môžete sa tam ešte doplniť 

alebo dopísať. Je tam taká veľmi jednoduchá tabuľka na vypísanie a hneď vás aj 

skontaktujeme a môžeme vám dodať teda tie vrecia. Takže budem rada, keď sa spojíme 

toho devätnásteho a trošku si vyčistíme naše územie od tých čiernych skládok. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Krúpa. 

 

Jozef Krúpa  
 

Ďakujem veľmi pekne za túto aktivitu. My podobne robíme pravidelne každý rok volá sa to, 

že Upracme si Záhorskú Bystricu, ale samozrejme aj do tejto akcie sa zapájame. Akurát 

kolega bol dneska zobrať vlastne všetky materiály, sáčky, takže 19.teho sa Záhorská 

Bystrica zapája do tejto akcie. 

 

 



Juraj Droba 
 

Skvelá správa. Ďakujem. Ďalším v poradí prihláseným do rozpravy je pán poslanec Šíbl.  

 

Jaromír Šíbl 
 

Ďakujem. Našli sme si na stoloch také letáčiky Zasadíme 5000 stromov. Ja sa venujem 

problematike ochrany prírody a ochrany lesov profesionálne prakticky celý svoj profesný 

život a zvyčajne sa staviam dosť skepticky k takýmto iniciatívam. V laickej verejnosti 

pretrváva naďalej názor, že stromy v lesoch treba vysádzať. V skutočnosti to nie je tak. 

Dobrý lesný hospodár v podmienkach lesov Slovenska, najmä pokiaľ ide o Karpatské lesy 

a špeciálne pokiaľ ide o lesy v oblasti Malých Karpát sa práve naopak pozná podľa toho, že 

nevysádza prakticky vôbec nič alebo len veľmi málo. A v tom lese hospodári takým 

spôsobom, aby dosiahol podľa možností 100%-nú takzvanú prirodzenú obnovu lesa. To 

znamená, že ten les sa prakticky s drobným prispením toho lesného hospodára obnovuje 

sám. Najlepším dôkazom toho sú Mestské lesy v Bratislave, ktoré určite sledujete dlhodobo 

kolegovia, kde prakticky sa stromčeky nevysádzajú. S výnimkou samozrejme väčších 

stromov v oblasti rekreačných lúk ako je napríklad známa Partizánska lúka, ale tieto stromy 

majú trošku inú funkciu. Preto by som len poprosil, aby v budúcnosti aj pri tejto konkrétnej 

akcii to bolo z odborného hľadiska vopred prerokované s príslušným odborom Úradu BSK, to 

znamená Odbor životného prostredia, územného plánu a GIS, prípadne s pani vicežupankou 

pre životné prostredie, aby sme hoci v dobrom úmysle a nechtiac neprispievali k nejakému 

zelenému greenwashingu Štátnych lesov Slovenskej republiky. Oceňujem po zmene vedenia 

Štátnych lesov aj zmenu prístupu k lesom na celom Slovensku a myslím si, že sadenie 

stromčekov v tej podobe ako to v súčasnosti a nedávnej minulosti poznáme bude onedlho 

možno minulosťou a budú sa robiť iné akcie pre prospech lesa, možno ešte dôležitejšie ako 

to sadenie. Takže aby som to zhrnul. Nie som proti tejto akcii keď už je takto dohodnutá, ale 

poprosím, aby konkrétne lokality a konkrétny spôsob a použité sadenice boli konzultované 

s našimi vlastnými odbornými zložkami, ktoré považujem za dostatočne kompetentné. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. S reakciou pani vicežupanka Pätoprstá. Nech sa páči. 

 

Elena Pätoprstá 
 
Pán poslanec určite viete, že Odbor životného prostredia, územného plánu sa k ochrane 

životného prostredia teda pristupuje veľmi špičkovo, odborne. Všetky naše materiály, ktoré 

sú úplne nové Akčný plán, Koncepcia ochrany a využívania podzemnej aj povrchovej vody, 

takisto aj štúdia prívalových dažďov, alebo ochrana lesov, všetko boli spracované naozaj 

špičkovými odborníkmi či už zo Zvolena alebo z Prírodovedeckej fakulty a pevne verím, že 

teda táto výsadba nebude v rozpore či už ochranných pásiem, vodných zdrojov a bude 

rešpektovať aj takú výsadbu, ktorá bude zamedzovať napríklad, teda bude ochraňovať aj 

územia pred pôdnou eróziou alebo v lokalitách, kde sú teda nejaké prívalové dažde, ktoré 

spôsobujú záplavy. Čiže toto sú veci, ktoré sa budú pri tejto výsadbe zvažovať a pevne 

verím, že tí, ktorí riešia túto aktivitu to s nami skonzultujú. 

 



Juraj Droba 
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 

Dnes ráno keď som prišla na zastupiteľstvo a videla som všetky tie materiály na stole, prvé 

čo ma napadlo bolo ach koľko papiera, zase koľko stromov padlo. Myslím, že my sme sa na 

začiatku dohodli, že budeme komunikovať čo najviac elektronicky, preto sme aj zrušili 

papierovú formu materiálov a pracujeme teda cez vlastné počítače a podobne. A naozaj 

aspoň teda za župu ja neviem kto potrebuje mať toto vytlačené na extra bielom, naozaj 

kvalitnom a drahom papieri. Fakt komunikujme elektronicky a šetrime naše lesy. Ďakujem. 

Podobne aj tieto príručky, naozaj mne ako poslankyni fajn, je dobré mať príručku, ale kebyže 

mi ju pošlete elektronicky, pretože ľudia sa ma niekedy pýtajú, ja im ju pošlem elektronicky. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Verte, že na župe sme prijali veľa opatrení, ktoré sa snažia šetriť 

životné prostredie, šetriť papier. Sú niektoré veci, ktoré jednoducho ešte stále je dobré mať aj 

na papieri. Tie príručky napríklad slúžia ľuďom, ktorí napríklad ešte stále nemajú počítač, 

alebo nevedia robiť s internetom, takže niektoré reprezentatívne veci jednoducho budú 

naďalej na papieri ale gro komunikácie, gro dokumentov samozrejme bude elektronicky. Tam 

k tým 5000 stromom je to jeden hárok papiera, áno možno mohol byť na nižšej gramáži, ale 

je to skôr niečo také čo je propagácia celej župy, takže snažíme sa postupovať rozumne 

a ospravedlňujem sa, ak sa vás to nejak dotklo. Budeme zvažovať ešte viacej tento 

environmentálny aspekt. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Krippel. Nech sa 

páči. 

 

Mikuláš Krippel 
 

Ďakujem pekne za slovo. Ja ak som teda posledný, tak mám dobrú správu, Možno už 

niektorí viete, niektorí možno nie, tak ja to poviem. V podstate začiatkom týždňa vyšla aj teda 

v tlači informácia, aj teda na našej webovej stránke, že zariadenie sociálnych služieb 

Gaudeamus, zariadenie komunitnej rehabilitácie, že teda bol jeden prijímateľ identifikovaný 

ako pozitívny na koronavírus a samozrejme spustili sa následné mechanizmy ako krízový 

plán, polovica prijímateľov šla domov, ďalší prijímatelia boli izolovaní, tí ktorí s ním boli. Čiže 

nastalo všetko, čo malo nastať podľa krízových plánov, ktoré naše zariadenia majú. No 

dneska už vieme viac, alebo teda odvčera, tak v podstate táto nákaza sa nepotvrdila. To 

znamená, že ten pôvodne pozitívny prijímateľ je negatívny. Ako je to možné? Ja nie som 

lekár, vedeli by to možno lekári vysvetliť alebo teda či epidemiológovia, skôr virológovia ale 

je to teda možné, že aj človek vykáže teda tú pozitivitu ale nakoniec je negatívny. Aj keď sa 

myslím dneska čaká na druhý kontrolný test a samozrejme ten prijímateľ je izolovaný. A aj tí, 

čo boli s ním sú negatívni. Čiže zdá sa, že naozaj máme výbornú správu, že v tom zariadení 

koronavírus nie je a všetko zlé je na niečo dobré, že vyskúšali si ten krízový model, že sú 

teda pripravení zvládnuť tú krízovú situáciu, ten nazvime to cvičný poplach. Takže a verím, 

že to tak bude aj vo všetkých našich ďalších zariadeniach. Nikto v dnešnej dobe nevie nič 



zaručiť ale majú teda krízové plány a majú nejaký manuál, postup, ako v takýchto situáciách 

konať ale držíme si v tom všetci palce. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ak ma oči neklamú, tak sme vyčerpali program dnešného 

zastupiteľstva. Chcem vám veľmi pekne poďakovať za konštruktívne rokovanie. Dnes sme 

boli trošku dlhšie ako zvykneme, ale myslím, že to stálo za to. Aj dobrá rozprava k dvom 

bodom. Takže dovoľte, aby som ukončil rokovanie, zaželal vám pekný víkend a oznámil, že 

kvôli tomu, aby sa čím skôr mohli rozbehnúť práce ohľadom RCB, zimnej údržby, aj ďalšej 

stavby, tak vás budeme prosiť ešte o jedno mimoriadne zastupiteľstvo niekedy v mesiaci 

október, alebo určite nie koncom septembra, asi začiatkom októbra. takže buďte takí dobrí, 

bude to opäť samozrejme v piatok o deviatej a budeme sa snažiť byť rýchli ale budeme ho 

potrebovať na to, aby sme sa mohli pohnúť ďalej. Ďakujem veľmi pekne. Krásny víkend 

a ďakujem za spoluprácu. 
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